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روزنامه صبح ایران

بسمه تعالی
بار دیگر به فضل الهی و با وحدت ، هوشیاری و احساس تكلیف شرعی مسلمانان اقصی نقاط جهان، روز بزرگ 
قدس،که میراثی گرانمایه و ارزشمند از بنیانگذار انقلاب اسلامی ایران و پاسخ به ندای مقام معظم رهبری است 
به عرصه ای زیبا و باشكوه از اتحاد، بصیرت و دشمن شناسی مسلمانان و صحنه خشم و خروش عظیم اراده ها 

علیه تجاوز و تعدی اشغالگران صهیونیستی و اعلان حمایت جهانی از فلسطین قهرمان تبدیل شد.
اینجانب به پاس خلق این حماسه بزرگ و باشكوه بر خود لازم می دانم از حضور پرشور و شعور آحاد مردم 
شریف و انقلابی استان قم به ویژه علما و مراجع معظم تقلید که با رهمنودهای روشنگرانه خود نقش بسزایی 
را در خلق این حماسه عظیم داشتند تشكر و قدردانی نموده و امیدوارم با تداوم مقاومت و مبارزات قهرمانانه 
ملت مظلوم فلسطین و حمایت مستمر مسلمانان در آینده ای نزدیک، شاهد آزادی قدس شریف و نابودی تمام 

مستكبران و ظالمان در جهان باشیم.

پیام قدردانی استاندار قم
 ازحضور گسترده مردم قم در راهپیمایی روز قدس

بهرام سرمست - استاندار قم

شهردار قم طی پیامی از حضور حماسی مردم قم در راهپیمایی روز جهانی قدس تقدیر کرد.
متن پیام به شرح ذیل است:

مشارکت حداکثری مردم در راهپیمایی روز جهانی قدس نشانه ناکارآمدی اهرم های فشار دشمن است.
خداوند متعال را شاکریم که مردم بصیر و فهیم کشورمان بار دیگر همانند قبل از آزمایش الهی مبنی بر حضور 
و حمایت از مظلومان عالم سرافراز بیرون آمده و با حضور فعال خود ، نقشه و محاسبات برنامه ریزی شده دشمن 

را نقش بر آب ساختند و »فیالیتنی کنا معكم« را تجلی بخشیدند .
مشارکت حداکثری مردم در راهپیمایی روز جهانی قدس و حمایت از مردم مظلوم فلسطین نشانه پیوند عمیق 
رابطه مردم بصیر و فهیم با امام راحل و تداوم ارادتمندی به مقام معظم رهبری مدظله العالی و ناکارآمدی اهرم 
های فشاردشمن است و اینكه مردم خط و مسیر خود را بخوبی و صحیح انتخاب کرده و با درس آموزی از این 
آیه شریفه إِنَّ الَّذِینَ قَالُوا رَبُّنَا اللَّهُ ثُمَّ اسْتَقَامُوا تَتَنَزَّلُ عَلَیْهِمُ الْمَلَائِكَه أَلاَّ تَخَافُوا وَلَا تَحْزَنُوا وَأبَْشِرُوا بِالْجَنَّه الَّتِی 
کُنْتُمْ تُوعَدُونَ قلب نازنین منجی عالم بشریت حضرت مهدی )عجل الله تعالی فرجه شریف( را شاد کرده و پیرو 

و گوش به فرمان ولی فقیه زمان خود هستند و به خوبی تهدیدات دشمن را به فرصت تبدیل می کنند .
فهم سیاسی و بلوغ فكری این مردم بصیر زبانزد دوست و دشمن است و مشارکت فعال اقشار مختلف در 
چنین حماسه عظیمی، جنگ های مختلف دشمن من جمله جنگ نرم و اقتصادی و سیاسی را فاقد هرگونه 

اهمیت و ارزش ساخته و بی تاثیر نموده است .
بی تردید دشمن چنین حضوری را ارزیابی می کند و از چشم آنان مخفی نیست و حضور پرشور مردم در این 
راهپیمایی، به سخره گرفتن گزینه های روی میز بوده و خط بطلانی برآنان محسوب می گردد و به خوبی صدای 

انقضاء تاریخ تهدید دشمن به گوش می رسد .
اینجانب در جوار بانوی کرامت حضرت فاطمه معصومه )علیها السلام( ضمن تقدیر و تشكر از همه آحاد امت 
اسلامی بخصوص مردم متدین و ولایت مدار قم جهت حضور آگاهانه و پرشور در این تجمع سیاسی عبادی 
، برای همگان توفیق و سربلندی در راستای حمایت و مشارکت در سایر عرصه های نظام مقدس جمهوری 

اسلامی را آرزومندم.

تقدیر شهردار قم از حضور حماسی 
مردم قم در راهپیمایی روز قدس

سید مرتضی سقائیان نژاد- شهردار قم

علی لاریجانی: 

 برای شكستن تحریم ها باید روی پای خود بایستیم

آیت الله سید حسن خمینی :

نسبت به درد دیگران بی تفاوت نباشیم

احمد حكیمی پور: 

دچار تورم 
قانون شده ایم
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رییس جمهوری اسلامی ایران به سران کشورهای اسلامی در 
اجلاس مكه پیام داد.متن این پیام به شرح ذیل است :

بسم الله الرحمن الرحیم
السلام علیكم و رحمه الله و برکاته

عالیجنابان،  در آخرین روزهای ماه غفران و نزول رحمت الهی، 
بهترین خیرات و برکات را برای تمامی مسلمانان و برای شما سران 

محترم کشورهای اسلامی از درگاه خداوند متعال مسالت می نمایم...

 رئیس قوه قضاییه گفت: ما معتقدیم باید با فساد مبارزه کرد و اجازه 
نخواهیم داد در هیج کجای این نظام فساد لانه کند. حجت الاسلام 
و المسلمین سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در جمع راهپیمایان روز 
قدس در مسجد امام حسین )ع( بیرجند افزود: فعالیت اقتصادی 
در گرو امنیت اقتصادی و مبارزه با فساد است و فساد باید در همه 
بسترهای اقتصادی از بین برود تا هر روز شاهد یک پرونده نباشیم.وی 

بیان کرد: فعالان عرصه های اقتصادی تلاش کنند ...

پیام روحانی به سران کشورهای اسلامی در اجلاس مكه :

اختلافات درون خانواده جهان 
اسلام را کنار بگذارید

رئیس قوه قضاییه:

 اجازه لانه کردن 
فساد را نمی دهیم
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به هجوم ملخ ها به شهر قم گفت: این گونه از 
ملخ ها نه آسیبی می زنند و نه بیماری را منتقل می کنند و مبارزه با آن ها فقط در صورتی که میزان 
تراکم آنها از یک اندازه معین بیشتر باشد، صورت می گیرد.  عباس پورمیدانی  اظهار داشت: این 
روزها در سطح استان شاهد حضور ملخ های زیادی هستیم؛ این ملخ ها، ملخ های صحرایی و بومی 
هستند که آفت محسوب نمی شوند.وی یادآور شد: با توجه به بارندگی های دو ماه اخیر پوشش 
گیاهی مناسبی به وجود آمد و شرایط تكثیر آنها فراهم شد و در سطح مراتع و به تبع آن در سطح 
شهر پراکنده شدند.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اظهار کرد: علت اینكه در سطح شهر 
شاهد گسترده ملخ ها هستیم، به خاطر وجود نور است؛ چون حشرات و به ویژه ملخ ها به سمت 

نور حرکت کرده و این حرکت ها در شب بیشتر انجام می شود...

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم گفت: طی سال های گذشته تلاش های گسترده ای برای 
احداث و تكمیل مرکز فرهنگی و موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم صورت گرفته و تاخیر در 
افتتاح این پروژه، زیبنده استان قم نیست. سیدمحمدرضا هاشمی در دیدار حجت الاسلام علی 
لقمان پور مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس استان، با تسلیت ایام شهادت امیرالمومنین امام علی)ع( 
و آرزوی قبولی طاعات و عبادات در ماه مبارک رمضان اظهار کرد: از ارواح طیبه شهدای والامقام 
در پیمودن مسیر عاشورایی و عزتمند راه شهیدان و توفیق در این مسیر، استمداد می طلبیم.وی 
با بیان اینكه هشت سال دفاع مقدس از افتخارات بزرگ نظام اسلامی است، گفت: یكی از کارهای 
ارزشمندی که در سطح استان ها انجام شده، احداث موزه دفاع مقدس است زیرا از راه های مطمئن 

معرفی فرهنگ ایثار و شهادت و ایستادگی در برابر دشمنان متجاوز به نسل جوان ...

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

ملخ های مشاهده شده در قم 
آسیب زا و ناقل بیماری نیستند 

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم:

تاخیر در افتتاح موزه انقلاب 
و دفاع مقدس زیبنده قم نیست 
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نه قاطع ملت ایران به معامله قرن
راهپیمایی روز جهانی قدس با شكوه تر از هر سال برگزارشد

وزیر راه و شهرسازی تشریح کرد؛

اقدامات اساسی 
برای ساماندهی بازار مسکن

ادعایی جدید درباره »میترا«
2

 وزیـر راه و شهرسـازی بـا بیـان اینكه با چنـد اقدام 
اساسـی و جدی رونق سـاخت و سـاز در حوزه مسـكن 
را دنبـال می کنیم، سـه گام برای تحریک سـمت عرضه 

مسكن را تشـریح کرد.
محمد اسـلامی با بیان اینكه وزارت راه و شهرسـازی 
بـا توجه بـه رویكـرد دولت و سـال رونق تولیـد ملی در 

تلاش اسـت اهتمام ویژه ای در جهت تحرک بخشـیدن 
بـه تولید مسـكن در کشـور به خـرج دهد، گفـت: ما از 
طریـق چنـد اقـدام اساسـی و جـدی موضـوع اجرایی 
شـدن رونـق تولیـد را دنبـال می کنیـم که بـا توجه به 
تأکیدات اخیـر مقام معظم رهبری توجه بـه این موضوع 

را در دسـتور کار قـرار داده ایم...

* مشكل عدم اجرای قانون و دور زدن قانون است 
* باید امید را به افكار عمومی برگردانیم 

عکس: محمد رضا جباری
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استراتژی تقابل با تقابل
یا	تقابل	حداکثری	آمریکا	در	برابر	واکنش	حداکثری	
ایران	به	ته	خط	رسیده،	یا	رویه	اخیر	آمریکا	بخشی	از	
استراتژی	تاخیر	در	برخورد	گام	به	گام	با	ایران	است.	بیش	
از	یک	سال	از	خروج	آمریکا	از	برجام	گذشت،	بیش	از	۶	

ماه	از	بازگشت	کامل	تحریم	ها	هم	گذشت،	نزدیک	به	دو	ماه	از	تروریستی	خواندن	سپاه	
پاسداران	انقلاب	اسلامی	توسط	ترامپ	هم	سپری	شد	و	اعمال	سیاست	»صادرات	صفر«	
نفت	ایران	هم	چند	صباحی	است	کلید	خورده...	اما	ایران	از	پا	نیفتاد؛	اما	ایران	همچنان	
علیرغم	کاهش	اعلامی	برخی	تعهدات	برجامی،	به	این	معاهده	پایبند	است،	و	از	همه	
مهمتر	ایران	نه	تنها	وارد	مذاکره	مجدد	با	آمریکا	نشده	و	با	وجود	مشکلات	عدیده،	دچار	
فروپاشی	اقتصادی	و	شورش	های	اجتماعی	نیز	نشده	است،	بلکه	برخلاف	تصورات	رایج	
استراتژی	تقابل	حداکثری	در	برابر	فشار	حداکثری	را	برگزید.	نکته	دیگری	که	بسیار	حائز	
اهمیت	بوده	این	که	آمریکا	به	طور	غیرعادی	از	ایران	تقاضای	مذاکره	دارد،	ولی	تهران	
جسورانه	از	مذاکره	مجدد	خودداری	می	کند.	در	این	میان	نمایش	قدرت	نظامی	آمریکا	در	
منطقه	و	تشدید	حضور	نظامی	خود	در	خلیج	فارس	هم	تا	به	امروز	ایران	را	برای	شروع	یک	
منازعه	نظامی	تحریک	نکرده	است.	این	در	حالی	است	که	جدی	ترین	رقیب	سنتی	ایران	
در	منطقه	یعنی	عربستان	سعودی	به	روند	نزولی	خود	ادامه	می	دهد	که	نتیجه	سیاست	
های	غلط	ریاض	است،	ولی	آرایش	دیپلماسی	ایران	در	منطقه	به	شکل	قابل	ملاحظه	ای	
تغییر	کرده	است	و	ایران	بدون	اینکه	ترسی	از	خود	نشان	بدهد،	در	حال	مجاب	کردن	
همسایگان	برای	درک	وضع	موجود	و	کنار	گذاشتن	رویه	های	نادرست	است.	در	خصوص	
وضع	نگران	گننده	منطقه	غرب	آسیا	مطلب	آنقدر	فراوان	است	که	صرفا	در	یک	تحلیل	
نمی	توان	به	آنها	پرداخت،	اما	با	توجه	به	جمیع	این	موارد،	ترامپ	پس	از	تهدید	به	»پایان	
ایران«	و	تکرار	دوباره	»ملت	تروریست«	در	توصیف	ایران؛	در	مدت	زمانی	کوتاه	اعلام	می	
دارد	که	»اصلا	به	دنبال	صدمه		زدن	به	ایران	نیستم«،	»به	دنبال	تغییر	حکومت	در	ایران	
نیستم«	و	»اعتقاد	دارم	که	ایران	می	خواهد	گفت	و	گو	کند،	اگر	آنها	می	خواهند	گفت	و	
گو	کنند،	ما	نیز	خواهان	گفت	و	گو	هستیم«	و	در	نهایت	از	ژاپن	خواسته	در	حل	بحران	
خودساخته	که	خود	خالق	آن	است،	میان	آمریکا	و	ایران	میانجیگری	کند.	نکته	پایان	این	
تحلیل	این	است	که	اگرچه	ممکن	است	لحن	آشتی	جویانه	اخیر	دونالد	ترامپ	به	ویژه	در	
ژاپن	متاثر	از	اثر	مقاومت	حداکثری	ایران	در	برابر	فشار	حداکثری	آمریکا	تلقی	می	شود،	
اما	تجربه	تاریخی	رفتار	آمریکا	در	گوشه	و	کنار	جهان	حکایت	از	دوگانه	بودن	رفتارهای	
واشنگتن	دارد،	و	نمی	توان	به	ظاهر	رفتار	تغییر	یافته	آمریکا	در	این	مقطع	اعتماد	کرد.	
استراتژی	تقابل	در	برابر	تقابل	کوتاه	مدت	مفید	خواهد	بود،	اما	برای	آینده	ای	مطمئن	باید	
به	دنبال	راه	سومی	هم	بود	که	به	نظر	جامعه	ایران	در	شرایط	فعلی	برخی	پوست	اندازی	را	

برای	رسیدن	به	راه	سومی	مناسب	می	بیند.	

نجفی هم یک انسان است 
مثل همه ما 

خیلی	ها	با	شنیدن	خبر	قتل	میترا	استاد،	به	دست	
شوهرش	یعنی	محمد	علی	نجفی	سیاستمدار	باسابقه	ایران	
که	به	جزء	سه	دولت،	بنی	صدر،	شهید	رجایی	و	احمدی	

نژاد	در	تمام	دولت	ها	حضور	داشته	است،	با	یک	سوال	بزرگ	روبرو	شدند.	مگر	می	شود	
نجفی	آدم	بکشد؟در	پاسخ	به	این	سوال	باید	گفت،	بله،	چرا	نمی	شود.سیاستمدار	هم	
یک	انسان	است	و	از	انسان	هر	کاری	بر	می	آید.	اشکال	در	آنجاست	که	ما	فکر	می	کنیم	
سیاستمداران	قدیسانی	هستند	که	از	آنها	اشتباهی	سر	نمی	زند.نجفی	مانند	هر	انسان	
دیگری،	عاشق	شده	است،	زن	گرفته	است،	با	زنش	به	مشکل	خورده	است،	عصبانی	شده	
و	در	نهایت	این	عصبانیت	به	قتل	منجر	شده	است.برخی	از	ما	فکر	می	کنند	وقتی	آدم	ها	
لباس	سیاست،	هنر	یا	ورزش	می	پوشند	دیگر	حق	ندارند	اشتباه	کنند.	برخی	بازیگران	در	
مصاجبه	های	خود	می	گویند	بخشی	از	مردم	باور	نمی	کنند	که	ما	مریض	می	شویم	و	وقتی	
مثلا	ما	در	بیمارستان	هستیم،	می	پرسند	مگر	شما	هم	مریض	می	شوید؟همه	قاتل	ها	در	
تمام	تاریخ،	شغل	و	پیشه	ای	داشته	اند.	چرا	از	شنیدن	قاتل	شدن	آنها	تعجب	نکردیم؟	
مثلا	وقتی	می	شنویم	یک	معلم،	یک	کارگر،	یک	کارمند	قتل	کرده	است،می	گوییم	مگر	
می	شود؟سیاستمدار	بودن	یک	شغل	است	مثل	همه	شغل	ها.	فرقش	با	دیگر	مشاغل	
در	این	است	که	آنها	آدم	های	مشهوری	هستند	و	رفتارشان	زیر	ذره	بین،	جامعه	است	و	
گرنه	هیچ	فرق	دیگری	با	دیگران	ندارند.آنها	به	خاطر	این	شهرت	باید	مواظب	رفتار	خود	
باشند	اما	این	بدین	معنا	نیست	که	اصلا	اشتباه	نمی	کنند.	آنها	باید	بدانند	اشتباه	آنها	
برخلاف	دیگران	در	بوق	کرنا	خواهد	شد.	همین	الان	اگر	پرونده	های	قضایی	را	ورق	بزنید	
به	قتل	های	متعدد	همسر	به	دست	شوهر	بر	خواهید	خورد.	قتل	هایی	که	تلخ	تر	و	فجیع	تر	
از	مرگ	میترا	استاد	است.این	قتل	ها	شاید	تنها	و	تنها	در	صفحات	حوادث	روزنامه	ها	مطرح	
شود	اما	ماجرای	محمد	علی	نجفی،	در	صدر	اخبار	ایران	قرار	گرفت	و	بسیاری	از	مردم	از	
آن	حرف	زدند	و	رسانه	ها	خبرنگاران	خود	را	به	دادسرا	گسیل	کردند	تا	از	خبرهای	این	قتل	
مهم	جا	نمانند.الان	تقریبا	همه	از	جزئیات	دعواهای	نجفی	و	استاد	و	نحوه	قتل	همسر	35	
ساله	شهردار	سابق	تهران،	اطلاع	دارند	و	از	آن	حرف	می	زنند.ما	اگر	به	این	نتیجه	برسیم	که	
تمام	آدم	های	معروف،	هم	مانند	ما	انسان	هستند	و	اشتباه	می	کنند،	راحت	تر	با	خطای	آنها	
کنار	می	آییم.	بخشی	از	مردم	در	ایران	زن	دوم	دارند،	نجفی	هم	یکی	از	آنها.همه	ما	انسان	
هستیم	و	بر	اساس	همین	انسان	بودن	همدیگر	را	قضاوت	کنیم.	انسان	اگر	اشتباه	نمی	کرد	

تبدیل	به	یک	فرشته	آسمانی	می	شد.

رئیس قوه قضاییه:

 اجازه لانه کردن فساد را نمی دهیم
	رئیس	قوه	قضاییه	گفت:	ما	معتقدیم	باید	با	فساد	مبارزه	کرد	و	اجازه	نخواهیم	داد	در	

هیج	کجای	این	نظام	فساد	لانه	کند.	
حجت	الاسلام	و	المسلمین	سید	ابراهیم	رئیسی	روز	جمعه	در	جمع	راهپیمایان	روز	
قدس	در	مسجد	امام	حسین	)ع(	بیرجند	افزود:	فعالیت	اقتصادی	در	گرو	امنیت	اقتصادی	
و	مبارزه	با	فساد	است	و	فساد	باید	در	همه	بسترهای	اقتصادی	از	بین	برود	تا	هر	روز	شاهد	
یک	پرونده	نباشیم.وی	بیان	کرد:	فعالان	عرصه	های	اقتصادی	تلاش	کنند	که	رونق	تولید	
به	عنوان	سخن	رهبری	حکیم	در	عرصه	عمل	ایجاد	شود.رئیس	قوه	قضاییه	گفت:	با	
مضاعف	شدن	فعالیت	های	اقتصادی	باید	دولتمردان	در	جامعه	امید	ایجاد	کنند	چرا	که	
دشمن	به	دنبال	یاس	و	ناامیدی	است	و	امید	می	تواند	کار	را	پش	ببرد	اما	امید	فقط	در	
سخن	نیست	بلکه	در	اجرا	و	عمل	هم	باید	دیده	شود.وی	افزود:	دولتمردان	در	همه	بخش	
ها	تلاش	کنند	بسترهای	فسادزا	و	منافذ	از	بین	برود	و	اگر	در	نظام	بانکی	و	پولی،	صادرات،	
واردات،	مالیات	و	سایر	منافذی	وجود	داشته	باشد	برخی	افراد	سوءاستفاده	می	کنند.رئیسی	
گفت:	نمایندگان	مجلس	فعالیت	خود	را	در	این	زمینه	باید	مضاعف	کنند	چرا	که	دشمن	
به	دنبال	این	است	مردم	را	مایوس	کند	و	باید	در	همه	عرصه	ها	بگوییم	ما	می	توانیم.وی	
لازمه	این	امر	را	اقدام	و	عمل	جدی	دانست	و	اظهار	داشت:	شهدا	به	میدان	رفتند	و	در	
عمل	گفتند	ما	می	توانیم	لذا	پیروزی	رزمندگان	را	شاهد	بودیم	و	اکنون	یقین	داریم	به	
دست	توانای	مردم	و	مسئولان	همین	کار	دنبال	خواهد	شد.وی	با	بیان	اینکه	حق	مدال	
واقعی	عالم	هستی	است	و	باطل	پایدار	نیست	گفت:	امروز	آینده	از	آن	کسانی	نیست	که	
پول	و	کلاهک	هسته	ای	دارند	بلکه	نویدهای	۴۰	ساله	این	است	سقوط	اسرائیل	که	مدعی	
گنبد	آهنی	بودند	به	دست	لبنان،	فلسطین	و	مردم	غزه	حتمی	است.رئیسی	با	تاکید	بر	
اینکه	امروز	اسرائیل	در	همه	زمینه	ها	مستاصل	است	افزود:	جریان	مهاجرت	از	کشورهای	
دیگر	به	اسرائیل	معکوس	شده	و	ثبات	و	امنیت	در	اسرائیل	مطلقاً	وجود	ندارد.وی	با	بیان	
اینکه	ادامه	راه	مقاومت	است	اظهار	داشت:	عبرت	های	تاریخ	به	ما	می	آموزد	در	این	جنگ	
اقتصادی،	سیاسی	و	روانی	که	دشمن	علیه	ما	شروع	کرده	است	باید	مقاومت	کنیم.رئیس	
قوه	قضاییه	گفت:	امروز	وظیفه	ما	در	این	موضوع	نه	تسلیم،	نه	عقب	گرد،	نه	ایستایی	و	
توقف	بلکه	پیشروی	به	سمت	اهداف	بلندمان	است	و	در	این	راه	باید	با	مقاومت	برای	عرصه	
های	اقتصادی	تلاش	شود.وی	تصریح	کرد:	کسانی	که	در	عرصه	های	اقتصادی	تلاش	می	
کنند	بدانند	هر	حرکت	اقتصادی	آنها	قطع	وابستگی	به	بیگانگان	است	و	هر	کارگاهی	که	
در	کشور	راه	می	افتد	در	جهت	استقلال	اقتصادی	و	رونق	تولید	در	کشور	است	و	هر	قناتی	

لایروبی	می	شود	کشاورزان	فعال	خواهند	شد.

 سخنگوی وزارت خارجه: 

دلسرد کردن مردم طرح استکبار است
سخنگوی	وزارت	خارجه	گفت:	دستهای	پنهان	در	حال	پاشیدن	بذر	یاس	در	میان	

مردم	هستند.
سید	عباس	موسوی،	در	سخنرانی	پیش	از	خطبه	های	نماز	جمعه	شهرستان	محمودآباد	
گفت:	چاشنی	فشار	روانی	و	تبلیغاتی	و	اثرگذاری	روی	افکار	مردم	در	دستور	کار	معاندین	
نظام	است.وی	خاطرنشان	کرد:	خبر	داریم	که	تیم	هایی	در	کشور	های	مختلف	در	حال	
تزریق	یأس	از	طریق	فضای	مجازی	هستند،	با	رصد	اخبار	کشور	و	با	توجه	به	آشنایی	با	
روحیات	ما	خبرهایی	را	منتشر	می	کنند	و	چون	با	سواد	رسانه	ای	بیگانه	هستیم	این	اخبار	
را	باور	می	کنیم.وی	با	تاکید	بر	این	که	جنگی	نخواهد	شد	اما	باید	آمادگی	دفاعی	و	نظامی	
خود	را	حفظ	کنیم،	تصریح	کرد:	فرقی	بین	سردار	سلیمانی	و	دکتر	ظریف	وجود	ندارد	و	

هر	دو	گوش	به	فرمان	رهبری	هستند.
موسوی	با	بیان	این	که	هیچ	دو	گانه	ای	در	کشور	وجود	ندارد	و	مسائل	پیش	آمده	کار	
دشمنان	برای	ایجاد	تفرقه	بین	مسئولان	و	مردم	است،	افزود:	دلسرد	کردن	مردم	یکی	از	

طراحی	های	استکبار	است	که	با	تبلیغات	زیرکانه	در	حال	انجام	اینکار	هستند.

خطیب نماز جمعه تهران:

روز قدس یک جریان و یک جبهه است
	خطیب	نماز	جمعه	تهران	گفت:	روز	قدس،	یک	روز	نیست،	یک	جریان	و	یک	جبهه	
است،	روز	قدس	عامل	فراموش	نشدن	مسئله	فلسطین	و	بازخوانی	پرونده	اسرائیل	و	

حامیان	کودک	کشی	صهیونیست	ها	است.
به	گزارشحجت	الاسلام	کاظم	صدیقی	در	خطبه	های	این	هفته	نماز	جمعه	تهران	که	
در	دانشگاه	تهران	برگزار	شد،	در	خصوص	روز	قدس	گفت:	روز	قدس	برای	ما	روز	اسلام	
است،	امام	راحل	روز	قدس	را	معین	فرمودند،	روز	قدس	در	۴۰	سال	گذشته	آوردگاه	اعلام	
برائت	از	رژیم	صهیونیستی	و	اعلام	موضع	امت	اسلامی	علیه	اشغالگری	بوده	است.وی	ادامه	
داد:	روز	قدس،	یک	روز	نیست،	یک	جریان	و	یک	جبهه	است،	روز	قدس	عامل	فراموش	
نشدن	مسئله	فلسطین	و	بازخوانی	پرونده	اسرائیل	و	حامیان	کودک	کشی	صهیونیست	ها	
است.صدیقی	اظهار	داشت:	مقاومت	فلسطین	امروز	در	جای	جایِ	فلسطین	ریشه	دارد.	
امروز	عمق	آگاهی	نسبت	به	مسئله	فلسطین	فراتر	از	منطقه	است	و	یک	جریان	بین	المللی	
برای	پیگیری	مطالبات	فلسطینی	ها	ایجاد	شده	است.وی	تاکید	کرد:	طرح	معامله	قرن	و	یا	
هر	اقدام	دیگری	که	تأمین	کننده	خواسته	های	مشروع	فلسطینی	ها	به	ویژه	بازگشت	آنها	
و	برگزاری	انتخابات	آزاد	نباشد	نمی	تواند	این	مسئله	بزرگ	جهان	را	حل	کند.امام	جمعه	
موقت	تهران	تاکید	کرد:	قرآن	در	دفاع	از	مردم	مظلوم	دستورات	فرامرزی	دارد،	ما	وظیفه	
داریم	از	زنان	و	کودکان	و	افرادی	که	تحت	ظلم	قرار	دارند	دفاع	کنیم.	در	حدیث	آمده	
است	اگر	مظلومی	مسلمانان	را	صدا	کند	و	مسلمانان	آن	را	اجابت	نکند	این	افراد	مسلمان	
نیستند.	بک	زندگی	حضرت	امیر	المومنین	)ع(	و	پیامبر	)ص(	حمایت	از	مظلومان	بوده	
است.صدیقی	گفت:	امام	خمینی	)ره(	نیز	این	سبک	زندگی	را	در	پیش	گرفت.	در	سالروز	
رحلت	بنیانگذار	جمهوری	اسلامی	ایران	حضرت	آیت	الله	خمینی	هستیم،	امام	دو	جبهه	
را	تعریف	کرد	که	همیشه	در	مقابل	یکدیگر	قرار	دارد؛	اول	جبهه	استکبار	و	دوم	جبهه	
مستضعفان.وی	افزود:	انقلاب	ما	انقلاب	ایرانی	نیست	انقلاب	مستضعفان	است	که	انشاالله	
به	ظهور	حضرت	مهدی	منتهی	خواهد	شد.	ما	همیشه	از	مستضعفان	حمایت	کرده	ایم	
و	مستکبرین	در	مقابل	ما	به	زانو	درآمدند	و	رو	به	افول	هستند.امام	جمعه	موقت	تهران	
افزود:	امام	خمینی	)ره(	این	قرن	را	قرن	پیروزی	مستضعفان	بر	مستکبران	اعلام	کردند	
و	این	پیش	بینی	محقق	خواهد	شد.	بزرگ	ترین	قدرت	ها	در	اتاق	های	شیطنت	نقشه	
می	کشند	تا	به	ملت	ایران	ضربه	بزنند	اما	مقام	معظم	رهبری	با	یک	سخنرانی	این	همه	این	
توطئه	ها	را	خنثی	می	کند.امام	جمعه	موقت	تهران	گفت:	در	آستانه	رحلت	امام	خمینی	باید	
پژوهشکده	هایی	در	مورد	سه	دهه	رهبری	اعجاز	آمیز	حضرت	آقا	و	مقابله	ایشان	با	فتنه	ها	

وتوطئه	های	جهانی	پژوهش	انجام	دهند.

محمدجواد ظریف: 

به اروپا اولتیماتوم ندادیم
وزیر	امور	خارجه	کشورمان	در	گفت	وگو	با	شبکه	العالم	که	بخشی	از	آن	منتشر	شده	
است،	به	اقدامات	اخیر	ایران	در	کاهش	تعهد	به	برجام	و	سفر	قریب	الوقوع	نخست	وزیر	ژاپن	

به	تهران	پرداخت.
محمدجواد	ظریف	درباره	سفر	نخست	وزیر	ژاپن	به	ایران	گفت:	نخست	وزیر	ژاپن	از	
طرف	رئیس	جمهور	کشورمان	دعوت	شدند	که	سفری	به	ایران	داشته	باشند،	در	سفری	
که	من	هم	به	ژاپن	داشتم	گفت	وگوهایی	در	زمینه	حضور	ایشان	در	ایران	صورت	گرفت.	ما	
معتقدیم	ژاپن	شریک	جمهوری	اسلامی	است	و	ما	روابط	بسیار	قدیمی	با	این	کشور	داریم	
و	این	آمادگی	را	داریم	که	با	ژاپنی	ها	در	مورد	موضوعات	مختلف	گفت	وگو	کنیم؛	مخصوصاً	
روابط	دوجانبه	و	اینکه	شراکت	اقتصادی	ما	به	عنوان	یک	تأمین	کننده	انرژی	برای	ژاپن	که	
هیچ	وقت	دچار	افت	نشده	است،	ادامه	پیدا	کند.وی	تصریح	کرد:	آقای	نخست	وزیر	زمانی	
که	به	ایران	سفر	می	کنند	در	زمینه	های	مختلف	با	ایشان	گفت	وگو	خواهیم	کرد،	سفر	
ایشان	به	ایران	این	فرصت	را	می	دهد	که	نظرات	مقامات	عالیرتبه	ایران	هم	در	زمینه	های	
دوجانبه	و	چندجانبه	و	هم	درخصوص	وضعیت	بسیار	خطرناکی	که	منطقه	ما	به	دلیل	
سیاست	های	بسیار	غلط	و	عهدشکنی	دولت	آمریکا	گرفتار	آن	شده	است،	را	از	نزدیک	
بشنود.وزیر	امور	خارجه	همچنین	درباره	اولتیماتوم	ایران	به	اروپا	در	پاسخ	به	عدم	تعهد	
غرب	به	برجام،	گفت:	ما	اولتیماتومی	به	اروپایی	ها	ندادیم	بلکه	برنامه	خودمان	را	به	آنها	اعلام	
کردیم.وی	یادآور	شد:	اروپایی	ها	سال	گذشته	اعلام	کردند	که	از	طرف	ایران	برای	اقدامات	
آنها	زمانی	مشخص	شود	که	ما	این	مهلت	را	برای	آنها	در	نظر	گرفتیم.	متاسفانه	یک	سال	
گذشت؛	ایران	به	تعهدات	خود	پایبند	بود	ولی	آنها	چنین	نکردند.ظریف	خاطرنشان	کرد:	
الان	ما	طبق	برجام	می	توانیم	اقداماتی	انجام	دهیم؛	اقداماتی	که	می	توانستیم	یک	سال	
قبل	انجام	دهیم.	این	اقدامات	را	اعلام	کردیم	و	این	به	معنای	دادن	اولتیماتوم	نیست.	
در	نامه	رئیس	جمهور	به	صراحت	ذکر	شده	است	که	هر	زمان	اروپایی	ها	به	هر	میزان	که	
به	تعهدات	خود	برگردند،	جمهوری	اسلامی	ایران	هم	این	آمادگی	را	دارد	که	اقدامات	
داوطلبانه	ای	را	که	متوقف	کرده	است،	از	سر	بگیرد.وزیر	امور	خارجه	درباره	برنامه	ایران	در	
صورت	استمار	عدم	پایبندی	اروپا	به	برجام	هم	گفت:	در	صورت	انجام	نشدن،	ما	اعلام	
کرده	ایم	که	مسیری	را	دنبال	خواهیم	کرد	که	این	مسیر	هم	داخل	برجام	است	و	به	معنای	

خروج	از	برجام	نیست.

ناطق نوری: 

بر اساس مکتب مان هیچ گاه
 حمله کننده نخواهیم بود 

حجت	الاسلام	والمسلمین	ناطق	نوری	با	بیان	اینکه	توان	نظامی	ما	برای	دفاع	و	
بازدارندگی	است	گفت:	ما	بر	اساس	مکتب	مان	هیچ	گاه	حمله	کننده	نخواهیم	بود.	

حجت	الاسلام	والمسلمین	علی	اکبر	ناطق	نوری	با	حضور	در	مراسم	راهپیمایی	روز	
قدس	در	جمع	خبرنگاران	در	خصوص	توانمندی	های	نظامی	ایران	اظهار	کرد:	به	فضل	
خدا	بعد	از	تجربه	هشت	سال	دفاع	مقدس	که	باید	به	روح	امام	)ره(	و	همه	شهدا	درود	
بفرستیم	و	علو	درجات	آنها	را	از	خدا	بخواهیم،	با	این	تجربه	و	پیشرفتی	که	به	خصوص	
در	بخش	نظامی	ایران	داشته	که	عمدتاً	هم	برای	دفاع	و	بازدارندگی	است،	ما	بر	اساس	
مکتب	مان	هیچ	گاه	حمله	کننده	نخواهیم	بود	اما	برای	بازدارندگی	باید	خودمان	را	مجهز	
کنیم.	این	عضو	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	افزود:		باید	بر	اساس	آیه	و	اعَِدّوا	لهُم	مَا	
استَطَعتُم	مِن	قُوَّه	عمل	کنیم	که	با	فرماندهی	فرمانده	کل	قوا	و	رهبری	عظیم	الشأن	مان	
الحمدلله	نیروهای	ما	در	این	باب	پیشرفت	های	بسیار	چشمگیری	داشتند	و	توان	ما	از	نظر	
نظامی	در	منطقه	توان	بی	نظیری	است	و	قطعاً	در	منطقه	و	خارج	از	منطقه	هم	ما	این	
توان	مقابله	و	دفاع	از	خودمان	را	به	بهترین	شکل	داریم.ناطق	نوری	همچنین	در	پاسخ	به	
ایسنا	در	خصوص	برگزاری	کنفرانس		بحرین	همزمان	با	مراسم	روز	قدس	که	در	راستای	
اجرای	معامله	قرن	انجام	می	شود،	گفت:	این	اجلاس	هم	مانند	اجلاس	های	دیگر	که	به	
راه	انداختند	و	هزینه	های	زیادی	کردند	و	به	نتیجه	ای	هم	نرسیدند	و	شکست	خوردند	
خواهد	بود	از		علائم	هم	معلوم	است،	شرکت	نکردن	بسیاری	از	کشورهای	منطقه	که	اینها	
امید	داشتند	در	این	کنفرانس	شرکت	کنند		دلیل	بر	آن	است	که	مانند	بقیه	طرح	هایشان	

شکست	خورده	است.

 سید حسین مرعشی: 

به تنش ها و تشتت های ماجرای 
قتل همسر نجفی پایان دهید

مرعشی	سخنگوی	حزب	کارگزاران	سازندگی	ایران	در	اطلاعیه	ای	از	همه	فعالان	
اصلاح	طلب	خواست	تا	وحدت	جبهه	اصلاحات	و	ظرفیت	تاثیرگذاری	مثبت	برای	آینده	
ایران	را	پیش	فرض	اعمال	خود	قرار	داده	و	به	تنش	ها	و	تشتت	های	ایجاد	شده	درباره	
حاشیه	های	بعد	از	قتل	همسر	نجفی	خاتمه	دهند.	در	اطلاعیه	»سیدحسین	مرعشی«	
سخنگوی	این	حزب	آمده	است:	در	پی	بروز	برخی	اختلاف	نظرها	میان	فعالان	رسانه	ای	
و	شبکه	های	مجازی	اصلاح	طلب	درباره	ابعاد	ماجرای	غم	انگیز	»محمد	علی	نجفی«،	
بدین	وسیله	از	هواداران،	اعضا	و	کارکنان	نشریات	و	نهادهای	وابسته	به	حزب	کارگزاران	
سازندگی	و	همچنین	کلیه	کسانی	که	به	مصالح	عمومی	ایران	و	وحدت	و	تقویت	روزافزون	
جبهه	اصلاحات	تعلق	خاطر	دارند،	تقاضا	می	شود	که	از	طرح	اظهارات	یا	پاسخگویی	به	
نظرات،	که	فضای	تنش	آلود	و	مبهم	کنونی	را	تشدید	کند	خودداری	کنند.	در	زمان	مقتضی	
حزب	کارگزاران	سازندگی	ایران	در	قالب	یک	بیانیه	نظرات	کامل	خود	را	در	این	زمینه	
اعلام	خواهد	کرد.مرعشی	خاطرنشان	کرد:	انتظار	این	است	که	همه	فعالان	اصلاح	طلب	
در	شبکه	های	مجازی	و	غیر	آن،	وحدت	جبهه	اصلاحات	و	ظرفیت	تأثیرگذاری	مثبت	
برای	آینده	ایران	را	پیش	فرض	اعمال	خود	قرار	داده	و	به	تنش	ها	و	تشتت	ها	خاتمه	دهند.

علی شمخانی: 

آمریکا شایسته مذاکره نیست 
	دبیرعالی	شورای	امنیت	ملی	کشورمان	در	گفت	وگو	با	شبکه	خبری	المیادین	تاکید	

کرد	که	آمریکا	شایسته	مذاکره	نیست.
علی	شمخانی	دبیر	شورای	عالی	امنیت	ملی	کشورمان	در	گفت	وگو	با	شبکه	خبری	
المیادین	گفت	که	آمریکا	اهل	مذاکره	نیست.وی	افزود:	دولت	آمریکا	قبل	از	سخن	درباره	
مذاکرات	با	ایران	باید	نقض	تعهدات	خود	و	خسارت	های	وارده	را	جبران	کند.شمخانی	
اظهار	داشت:	آمریکایی	ها	معتقدند	که	مذاکرات	بخشی	از	روند	فشار	است	نه	راه	حلی	برای	
مشکلات.وی	افزود:	ملت	ایران	می	داند	که	آمریکایی	ها	مذاکرات	را	برای	حل	هیچ	مشکلی	
نمی	خواهند.دبیر	شورای	عالی	امنیت	ملی	ایران	گفت	که	آمریکایی	ها	قبل	از	مذاکرات	تمام	

ابزارهای	فشار	و	جنگ	روانی	را	به	کار	می	برند.

و	 ملی	 امنیت	 کمیسیون	 رئیس	
سیاست	خارجی	مجلس	شورای	اسلامی	
تاکید	کرد:	جنگ	با	تهران	برنده	نخواهد	
خوبی	 به	 را	 این	 آمریکایی	ها	 و	 داشت	

می	دانند.	
درباره	 پیشه	 فلاحت	 الله	 حشمت	
عمان،	 مانند	 کشورها	 از	 برخی	 این	که	
پاکستان،	ژاپن	و	عراق	قصد	دارند	نقش	
میانجی	میان	تهران	و	واشنگتن	را	اجرا	
کنند،	تا	مانع	تنش	احتمالی	بین	ایران	و	
آمریکا	شوند،		گفت:	آمریکایی	ها	در	چند	
وقت	اخیر	علاوه	بر	اینکه	به	صورت	مختلف	
و	مستقیم	درخواست	های	مختلفی	برای	
مذاکره	با	جمهوری	اسلامی	ایران	داشته	اند	
از	طریق	کشورهای	ثالث	هم	این	پیام	را	به	

تهران	داده	اند.
برنده نخواهد  با تهران  * جنگ 

داشت
وی	ادامه	داد:	همین	طرف	های	ثالث	
که	آمریکایی	ها	از	آن	ها	درخواست	مذاکره	
با	ایران	کرده	بودند،	صراحتا	این	پیام	را	به	

آمریکا	رساندند	که	از	موضع	جنگ	با	ایران	
صحبت	نکنند؛	چراکه	جنگ	با	تهران	عملا	
هیچ	برنده	ای	نخواهد	داشت.	وی	گفت:	
آمریکایی	ها	گوشزد	 به	 ثالث	 طرف	های	
کرده	اند	که	جمهوری	اسلامی	کشوری	
است	که	به	خوبی	توانایی	اداره	خود	در	
نمی	توان	 بنابراین	 دارد	 را	 جنگ	 زمان	
با	ایران	از	این	موضع	وارد	عمل	شد.وی	
درباره	این	که	مقام	های	ایالات	متحده	اعلام	
کرده	اند	که	خواهان	جنگ	با	ایران	نیستند،	
اما	وضعیت	در	خلیج	فارس	چیزی	دیگری	
با	 گفت	 باید	 گفت:	 می	دهد،	 نشان	 را	
بررسی	آن	چه	که	تاکنون	رخ	داده	است	
و	گفته	های	مقام	های	آمریکایی	می	توان	
این	نتیجه	را	گرفت	که	کاخ	سفید	در	یک	

فضای	واقعی	دست	به	عمل	نمی	زند.
* حرف و عمل آمریکایی ها باهم 

تفاوت دارد
حرف	 اینکه	 بیان	 با	 پیشه	 فلاحت	
تفاوت	دارد،	 با	هم	 آمریکایی	ها	 و	عمل	
اظهار	داشت:	از	یک	سو	مشاهده	می	کنیم	

که	 می	کنند	 اعلام	 سفیدنشینان	 کاخ	
نمی	خواهند	با	ایران	وارد	تنش	و	جنگ	
شوند	اما	از	طرفی	دیگر	تلاش	می	کنند	
که	جنگ	روانی	علیه	ایران	به	راه	بیندازند.
هم	 آمریکایی	ها	 امروز	 کرد:	 تاکید	 وی	
که	 رسیده	اند	 درک	 این	 به	 خوبی	 به	
جمهوری	اسلامی	در	چند	سال	گذشته	
برای	مقابله	با	هرگونه	سیاست	تهاجمی	
آمریکا	چه	به	لحاظ	سخت	افزاری	و	چه	
به	لحاظ	نرم	افزاری	به	خوبی	رشد	کرده	
است	بنابراین	قطعا	سیاست	تهاجمی	و	
ادبیات	جنگ	طلبانه	در	قبال	ایران	جواب	
نخواهد	داد.نماینده	مردم	اسلام	آباد	غرب	
با	اشاره	به	اینکه	آمریکا	برای	ایجاد	جو	
روانی	علیه	ایران	بسیار	تلاش	کرده	است،	
گفت:	چیزی	که	آمریکایی	ها	کماکان	به	
آن	امیدوارند،	حفظ	فضای	روانی	جنگ	
در	داخل	ایران	است	که	این	موضوع	با	
فضای	واقعی	و	مناسبات	عرصه	سیاست	
کرد:	 تاکید	 است.وی	 متفاوت	 بسیار	
شرایط	دفاعی	ایران،	شرایطی	واقعی	است	

ولی	شرایط	تهاجمی	آمریکا	تحت	هیچ	
شرایطی	نمی	تواند	واقعی	محسوب	شود	
بنابراین	تمامی	اقدامات	و	اظهارات	اخیر	
آنان	از	اعزام	چندین	هزار	نیرو	به	خاورمیانه	
گرفته	تا	سایر	مسائل	در	راستای	حفظ	
همین	فضای	روانی	جنگ	در	داخل	ایران	

است.
* سپاه نقش امنیت ساز در منطقه 

را دارد
رئیس	کمیسیون	امنیت	ملی	درباره	
اظهارات	اخیر	پنتاگون	مبنی	بر	اینکه	سپاه	
پاسداران	در	تخریب	کشتی	های	نفتکش	
در	خلیج	فارس	دست	داشته	است،		گفت:	
در	 را	 امنیت	ساز	 نقشی	 همچنان	 سپاه	

منطقه	عهده	دار	است.
نظامی	 نیروی	 کرد:	 خاطرنشان	 وی	
ایران	حتی	در	زمان	جنگ	هم	هیچ	هدف	
غیرنظامی	را	در	دستور	کار	خود	قرار	نداده	
است	بنابراین	ادعاهای	آمریکایی	ها	کذب	
محض	و	برای	پوشش	اقدامات	متحدان	

منطقه	ای	آنان	است.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

ادبیات جنگ طلبانه در قبال ایران جواب نخواهد داد 

رییس	جمهوری	اسلامی	ایران	به	سران	
کشورهای	اسلامی	در	اجلاس	مکه	پیام	داد.

متن	این	پیام	به	شرح	ذیل	است	:
بسم	الله	الرحمن	الرحیم

السلام	علیکم	و	رحمه	الله	و	برکاته
عالیجنابان،

	در	آخرین	روزهای	ماه	غفران	و	نزول	
رحمت	الهی،	بهترین	خیرات	و	برکات	را	
برای	تمامی	مسلمانان	و	برای	شما	سران	
محترم	کشورهای	اسلامی	از	درگاه	خداوند	

متعال	مسالت	می	نمایم.
آداب	 رعایت	 عدم	 دلیل	 به	 اینکه	 از	
معمول	در	دعوت	از	سران	کشورها	توفیق	
حضور	در	آن	جمع	شریف	را	ندارم	متاسفم،	
اما	صمیمانه	برای	شما	که	در	شهر	مکه	
مکرمه،	در	کنار	قبله	مسلمانان	جهان،	و	
در	سرزمین	وحی،	گرد	آمده	اید	آرزوی	
موفقیت	در	رسیدگی	به	مسائل	جهان	
اسلام	و	به	ویژه	موضوع	فلسطین	و	قدس	
همه	 قلب	 در	 دیرین	 زخم	 این	 شریف،	

مسلمانان،	را	دارم.
عالیجنا		بان،

در	شرایطی	که	جهان	اسلام،	نیازمند	
حداکثر	انسجام،	همگرایی	و	همکاری	در	
برابر	دشمن	مشترک	می	باشد،	متاسفانه	
شاهد	برخی	اقدامات	تفرقه	افکن	در	جهت	
انحراف	افکار	عمومی	جهان	اسلام	از	قضیه	
فلسطین	به	عنوان	مساله	اصلی	جهان	اسلام	
هستیم؛	موضوعی	که	بیش	از	هر	زمان	نیاز	
به	توجه	و	حمایت	یکپارچه	دنیای	اسلام	
و	رهبران	آن	دارد.	در	این	اجلاس،	و	در	
تمامی	نشستها	و	اجتماعات،	رهبران	جهان	
اسلام	باید	بر	مدار	وحدت	اسلامی	حرکت	

کنند	و	اجازه	ندهند	برخی	با	طرح	مسائل	
فرعی،	اذهان	دولتها	و	ملتهای	مسلمان	را	از	
اهتمام	به	سرنوشت	ملت	مظلوم	فلسطین	و	
تهدیدات	رژیم	صهیونیستی	منحرف	نمایند.	
اقدام	دولت	آمریکا	در	اعلام	بیت	المقدس	
به	عنوان	پایتخت	رژیم	صهیونیستی،	انتقال	
سفارت	آمریکا	به	آن	مکان،	و	به	رسمیت	
جولان	 های	 بلندی	 الحاق	 شناختن	
سوریه	به	سرزمین	های	اشغالی	توسط	
رژیم	صهیونیستی،	از	جمله	دشمنی	های	
آشکار	علیه	نه	فقط	فلسطین	بلکه	مجموعه	
جهان	اسلام	به	شمار	می	رود	که	در	تضاد	
آشکار	با	مبانی	حقوق	بین	الملل،	و	تمامی	
قطعنامه	ها	و	تصمیمات	سازمان	همکاری	
های	اسلامی،	قرار	دارد	و	آغازگر	یک	روند	
خطرناک	علیه	امت	اسلامی	می	باشد.	جای	
واکنش	 با	 اقدامات	 این	 است	که	 تاسف	
مناسب	از	سوی	دولت	های	اسلامی	مواجه	
نشد	که	اگر	شده	بود،	آمریکا	نمی	توانست	
به	راحتی	طرح	نابودی	فلسطین	را	با	عنوان	

ظاهرفریب	»معامله	قرن«	مطرح	کرده	یا	به	
جریان	اندازد.

توطئه	شوم	معامله	قرن،	به	دنبال	نابودی	
آرمان	فلسطین،	و	توسعه	ی	اشغالگری	و	
تجاوز	به	همه	کشورهای	اسلامی	است.	
این	طرح	دارای	ابعاد	خطرناک	منطقه	ای	
است	و	صاحبان	آن	تلاش	می	کنند	با	از	
بین	بردن	حق	مسلم	مردم	فلسطین	برای	
دولت	 تشکیل	یک	 و	 تعیین	سرنوشت	
مستقل	پایدار	در	سرزمین	تاریخی	خویش	
به	پایتختی	قدس	شریف،	آرمان	فلسطین	را	
برای	همیشه	نابود	و	زمینه	را	برای	استیلای	
صهیونیست	ها	بر	جهان	اسلام	و	عرب	
فراهم	نمایند.	عجیب	آن	که	طراحان	این	
توطئه،	حتی	هزینه	اجرای	آن	را	نیز	قصد	
دارند	از	جیب	جهان	اسلام	و	کشورهای	

منطقه	تامین	کنند.
عالیجنا		بان

معتقدم	مسئولیت	اسلامی،	اخلاقی	و	
حتی	ملی	کشورهای	اسلامی	ایجاب	می	

نماید	که	درچنین	شرایطی	اختلافات	درون	
خانواده	جهان	اسلام	را	کنار	گذاشته	و	در	
صفی	متحد	و	بنیانی	مرصوص،	در	مقابل	
این	توطئه	شوم	علیه	ملت	و	کشور	فلسطین	
و	دنیای	اسلام	بایستیم.	هر	صدا	و	حرکتی	
که	جهان	اسلام	را	از	این	اولویت	اصلی	و	
فوری	منحرف	نماید	در	مسیر	خدمت	به	
رژیم	صهیونیستی	و	دیگر	دشمنان	جهان	

اسلام	و	فلسطین	عزیز،	قرار	گرفته	است.
همزمان	با	روز	قدس	شریف،	رهبران	
اسلامی	را	به	چاره	اندیشی	فوری	در	قبال	
این	تهدید	بزرگ	برای	جهان	اسلام	دعوت	
می	کنم	و	از	همه	دولتهای	عضو	سازمان	
همکاری	های	اسلامی	که	دفاع	همه	جانبه	
از	مسجد	الاقصی	و	قدس	شریف	فلسفه	
وجودی	تاسیس	آن	است،	می	خواهم	از	
فرصت	این	اجلاس	برای	مقابله	با	توطئه	
خطرناک	معامله	قرن	و	دفاع	از	فلسطین	
بهره	برداری	نمایند؛	و	در	جوار	مکه	مکرمه	
و	قبله	مسلمانان،	اجازه	ندهند	اشغال	قبله	
اول	مسلمین	توسط	رژیم	صهیونیستی	به	
حاشیه	رود	و	یا	خدای	نکرده	حاکمیت	آنها	
بر	قدس	شریف	تثبیت	گردد.	تلاش	کنیم	
که	»القبله	الاولی	هی	الاولویه	الاولی«	باقی	
بماند.	به	عنوان	رئیس	جمهوری	اسلامی	
ایران،	آمادگی	کامل	کشورم	را	برای	همراهی	
و	همکاری	با	مجموعه	خانواده	جهان	اسلام	
در	مسیر	این	هدف	مقدس	اعلام	می	دارم.

سلام	و	درودهای	گرم	مرا	پذیرا	باشید.
و	السلام	علیکم	و	رحمه	الله	و	برکاته

حسن	روحانی
رئیس	جمهوری	اسلامی	ایران

پیام روحانی به سران کشورهای اسلامی در اجلاس مکه :

اختلافات درون خانواده جهان اسلام را کنار بگذارید
اخبــار سرمقـاله

یادداشت

خبــر

یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	با	اشاره	به	انتخابات	مجلس	یازدهم	گفت:	ما	مجلسی	
کارآمد	می	خواهیم	که	به	سمت	گره	گشایی	از	مسائل	کشور	برود	و	بیشتر	به	سمت	
نظارت	برود	نه	قانون	گذاری	چراکه	واقعا	دچار	تورم	قانون	در	کشور	هستیم.	به	نظر	من	
مشکل	کنونی	کشور	قانون	گذاری	جدید	نیست	بلکه	مشکل	عدم	اجرای	قانون	و	دور	

زدن	قانون	است.
احمد	حکیمی	پور	درباره	تاثیر	وضعیت	معیشتی	مردم	در	مشارکت	اننتخاباتی	اسفندماه	
و	ضرورت	ترغیب	مردم	به	مشارکت	از	سوی	احزاب	سیاسی	گفت:	کشور	ما	همیشه	
اینگونه	مشکلات	معیشتی	را	داشته	است	و	الان	مشکل	اصلی	این	است	که	مردم	آن	
امیدی	که	به	جریان	های	داشته	اند	کم	رنگ	تر	شده؛	باتوجه	به	ناکارآمدی	که	در	قوه	مجریه	
و	مقننه	دیده		می	شود،	شاید	مردم	آن	انتظار	یا	باوری	که	به	صندوق	های	رای	و	انتخابات	

داشته	اند	را	نداشته	باشند.
* باید امید را به افکار عمومی برگردانیم 

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	خاطرنشان	کرد:	البته	هنوز	در	این	چندماه	باقی		مانده	تا	
انتخابات	فرصت	وجود	دارد	که	فعالیت	هایی	انجام	شود	تا	امید	را	به	افکار	عمومی	برگردانیم	
و	مردم	احساس	کنند	می	توانند	از	طریق	مجاری	قانونی	و	انتخابات	مطالبات	خود	را	دنبال	
کنند.دبیرکل	حزب	اراده	ملت	یادآور	شد:	یک	راه	بازگرداندن	امید	به	مردم	این	است	که	در	
وضعیت	معیشتی	گشایشی	صورت	گیرد.	راه	دیگر	این	است	که	انتخابات	آزادتر	و	شفاف	تر	
شود	به	نحوی	که	مردم	مطمئن	باشند	داوطلبانی	که	قبول	دارند،	امکان	کاندیداتوری	
خواهند	داشت.	راه	دیگر	هم	این	است	که	احزاب	در	انتخابات	ها	فعال	تر	شوند.	ما	باید	حزبی	
کردن	انتخابات	را	جدی	تر	بگیریم	تا	مردم	بدانند	بعد	از	انتخابات	چگونه	مطالبات	خود	را	
پیگیری	کنند	و	چه	کسانی	باید	پاسخگوی	خواست	و	رای	شان	باشند.وی	تاکید	کرد:	الان	
نحوه	پیگیری	مطالبات	توسط	مردم	گم	است	یعنی	بعد	از	انتخابات	ها	معلوم	نیست	که	
پاسخگو	چه	کسی	است.	هرکس	پاسخگویی	را	به	گردن	دیگری	می	اندازد	ولی	زمانی	که	
احزاب	لیست	بدهند	و	کاندیدا	معرفی	کنند	در	نهایت	همین	لیست	ها	و	کاندیداها	باید	
پاسخگوی	عملکردشان	باشند.	الان	به	راحتی	سلب	مسئولیت	می	شود.	این	ها	مواردی	

است	که	اگر	اصلاح	شود	می	تواند	شور	و	امید	را	به	جامعه	برگرداند.
* باید در مدیریت هزینه ها تجدیدنظر کنیم

حکیمی	پور	در	پاسخ	به	این	سوال	که	آیا	در	چند	ماه	آینده	می	توانیم	گشایش	اقتصادی	
را	برای	مردم	رقم	بزنیم	و	در	غیر	اینصورت	چگونه	می	توانیم	مردم	را	نسبت	به	آینده	
اقتصادی	امیدوار	کنیم؟،	گفت:	من	فکر	می	کنم	در	این	چندماه	باقی	مانده	هم	می	توان	
کارهایی	را	انجام	داد.	در	کشور	ما	متاسفانه	روی	مصارف	و	هزینه	ها	مدیریت	صحیحی	
اعمال	نمی	شود،	اگر	مدیریت	صحیحی	در	این	بخش	داشته	باشیم،	می	توانیم	هزینه	های	
زاید	را	به	سمت	نیازهای	جاری	هدایت	کنیم.	وی	با	بیان	اینکه	صرفه	جویی	های	بسیاری	
در	بودجه	کشور	می	توان	انجام	داد،	گفت:	بنده	معتقدم	که	روی	منابع	و	مصارف	مدیریت	
دقیقی	صورت	نمی	گیرد،	اگر	این	کار	انجام	شود،	منابع	جدیدی	را	به	دست	می	آوریم	و	

می	توانیم	آن	را	به	سمت	رفع	نیازهای	اساسی	مردم	هدایت	کنیم.

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	با	اشاره	به	مصوبه	مجلس	درمورد	افزایش	حقوق	ها	عنوان	
کرد:	اینگونه	تصمیمات	تاثیرات	مثبتی	را	برای	سطوح	پایین	جامعه	در	بر	دارد.	جهت	گیری	
باید	به	سمت	امکان	برخورداری	محرومان	باشد	و	باید	اعتبارات	و	بودجه	عمومی	کشور	
در	این	بخش	نقش	آفرین	باشد،	بنده	در	این	رابطه	ناامید	نیستم.	باید	بدانیم	کشور	ما	
ورشکسته	نیست	و	اینگونه	نیست	که	هیچ	چیز	نداشته	باشیم،	بلکه	بنده	معتقدم	باید	در	
مدیریت	هزینه	ها	تجدیدنظر	کنیم.دبیرکل	حاما	در	پاسخ	به	این	سوال	که	فکر	می	کنید	در	
دوره	بعدی،	مجلس	باید	چه	ویژگی	هایی	داشته	باشد؟،	گفت:	بنده	معتقدم	دستگاه	های	
کشور	باید	کم	حرف	و	پرکار	باشند،	ما	مجلسی	کارآمد	می	خواهیم	که	به	سمت	گره	گشایی	
از	مسائل	کشور	برود	و	بیشتر	به	سمت	نظارت	برود	نه	قانون	گذاری	چراکه	واقعا	دچار	تورم	
قانون	در	کشور	هستیم.	به	نظر	من	مشکل	کنونی	کشور	قانون	گذاری	جدید	نیست	بلکه	

مشکل	عدم	اجرای	قانون	و	دور	زدن	قانون	است.
وی	با	بیان	اینکه	امورات	مجلس	باید	شفاف	باشد،	اظهار	داشت:	شفافیت	مجلس	
به	این	معناست	که	هزینه	و	عملکرد	پارلمان	درون	اتاق	شیشه	ای	باشد	تا	مردم	بدانند	
نمایندگانشان	چه	می	کنند.	با	این	هزینه	هایی	که	مجلس	با	آن	اداره	می	شود،	بهره	وری	

مجلس	چقدر	است؟
* صاحبان ثروت های بادآورده رای  برخی نمایندگان را پیش خرید می کنند 
	حکیمی	پور	ادامه	داد:	این	اتفاق	زمانی	رخ	می	دهد	که	مجلس	به	صورت	لیستی	از	
سوی	احزاب	شکل	بگیرد	نه	لیست	های	محفلی.	الان	لیست	ها	را	محفل	های	اصلاح	طلبی	
و	اصولگرایی		و	...	می	بندند	که	غیرشفاف	و	غیرپاسخگو	هستند.	این	محفل	ها	در	مناسبات	
خودشان	عده	ای	را	معرفی	و	برای	آنان	تبلیغات	می	کنند	و	متاسفانه	پول	های	کثیف	هم	
وسط	می	آید	و	به	نوعی	صاحبان	ثروت	های	بادآورده	روی	نماینده	ها	برنامه	ریزی	می	کنند	و	

به	نوعی	رای	نمایندگان	را	پیش	خرید	می	کنند.	هزینه	انتخابات	باید	شفاف	باشد.
دبیر	کل	حزب	اراده	ملت	یادآور	شد:	یکی	از	راه	های	کارآمد	شدن	مجلس	این	است	که	
باید	هزینه	های	تبلیغات	معلوم	باشد	که	از	کجا	آمده	است.	کسانی	که	نظر	دارند	و	به	دنبال	
این	هستند	که	فردا	از	این	مجلس	و	رای	نمایندگان	برای	خودشان	رانت	و	امکاناتی	ایجاد	
کنند،	نباید	بتوانند	فعالیت	اینچنینی	داشته	باشند.	برای	این	کار	هم	انتخابات	باید	حزبی	
شود.	ما	بیش	از	صد	سال	است	که	در	کشور	حزب	داریم	اما	آیا	تا	به	حال	به	احزاب	میدان	
داده	ایم	که	ببینیم	چه	می	کنند؟	وقتی	احزاب	در	انتخابات	که	مهمترین	جشنواره	شان	به	

حساب	می	آید	هیچ	کاره	هستند	چکار	می	توانند	انجام	دهد؟
این	سیاستمدار	اصلاح	طلب	تصریح	کرد:	بنده	معتقدم	که	باید	با	جدیت	طرح	اصلاح	
موادی	از	قانون	انتخابات	مجلس	را	به	نتیجه	رساند	و	انتخابات	لیستی	و	حزبی	را	جدی	
بگیریم	تا	مردم	هم	بدانند	به	چه	کسانی	رای	می	دهند	و	چه	توقعاتی	از	آنان	دارند	و	بتوانند	

ارزیابی	کنند.
حکیمی	پور	در	پایان	تاکید	کرد:	ما	هم	در	حزب	اراده	ملت	به	عنوان	وظیفه	حزبی	در	
حال	ارزیابی	توان	خود	برای	اینکه	ببینیم	کاندیداهایی	که	قابلیت	و	صلاحیت	لازم	را	داشته	

باشند	چقدر	در	مجموعه	خود	داریم.

احمد حکیمی پور: 

دچار تورم قانون شده ایم

کیومرث یزدان پناه درو

یادگار	امام	با	تاکید	بر	اینکه	انسانیت	ما	اقتضا	می	کند	
که	نسبت	به	درد	دیگران	بی	تفاوت	نباشیم،	گفت:	حضور	
یک	همدرد	در	کنار	انسان	و	تسلی	دادن،	انسان	را	از	ناامیدی	

خارج	می	کند.	
آیت	الله	سید	حسن	خمینی	در	دیدار	با	مدیران	و	اعضای	
سازمان	جوانان	جمعیت	هلال	احمر،	گفت:	برخی	گفته	اند	
قوه	ادراک	یکی	از	تمایزات	انسان	است.	اما	برخی	دیگر	گفته	
اند	انسانیت	انسان	به	اراده	وابسته	است	و	به	عنوان	نمونه،	
اگزیستانسیالیست	ها	خیلی	روی	آن	تاکید	می	کنند.	البته	
بعضی	افراد	مثل	صدرالمتالهین	می	گویند	قوای	دیگری	هم	

هست	که	می	تواند	انسان	را	بالا	ببرد.
یادگار	امام	افزود:	از	نگاه	سعدی،	شاید	بتوان	گفت	که	
فصل	ممیز	انسان	"خیرخواهی"	است؛	آنجایی	که	گفته	
"چو	عضوی	به	درد	آورد	روزگار/	دگر	عضوها	را	نماند	قرار"،	
گویی	از	نگاه	او	"آدم	بودن"	در	گرو	این	است	که	انسان	بی	
غم	و	درد	نباشد	و	نسبت	به	غیر	خودش	و	درد	دیگران	
احساس	تعلق	کند	و	دردی	که	وارد	جان	و	روح	دیگران	
می	شود	را	درد	جان	و	روح	خودش	بداند؛	انسان	ها	اگر	

این	گونه	باشند	انسان	هستند.وی	با	اشاره	به	اینکه	ممکن	
است	بگوییم	بعضی	انسان	ها	چون	دلسوزتر	هستند	انسان	
ترند،	تاکید	کرد:	اوج	شفقت	در	درون	پیامبر)ص(	است.	در	
روایات	آمده	است،	ایشان	از	اینکه	مردم	ایمان	نیاورند	به	
شدت	ناراحت	می	شد،	تا	جایی	کن	خداوند	به	ایشان	فرمود	
خودت	را	در	این	راه	اذیت	نکن.	این	اوج	خصلت	پیامبر)ص(	
انسانیت	است.سید	حسن	خمینی	در	ادامه،	در	خصوص	
فلسفه	تأسیس	هلال	احمر	اظهار	داشت:	تاسیس	هلال	
احمر	گرچه	توسط	ما	نبوده	ولی	توسط	نوع	انسان	بوده	است	
و	انسانیت	ما	اقتضا	می	کند	که	نسبت	به	درد	دیگران	بی	
تفاوت	نباشیم.وی	یادآور	شد:	به	فرموده	قرآن	وقتی	دنیا	به	
انسان	ها	روی	می	کند	خوششان	می	آید	و	به	فخر	می	آیند	
و	خدا	را	فراموش	می	کنند،	اما	وقتی	بلا	نازل	می	شود	به	
یاد	خدا	می	افتند	و	بدتر	از	آن	اینکه	مایوس	می	شوند.	یکی	
از	وظایف	ما	این	است	که	در	کنار	کمک	به	مردم،	امید	را	

به	آنها	بازگردانیم.
یادگار	امام	ادامه	داد:	کار	بزرگ	هلال	احمر	در	سیل	
اخیر،	علاوه	بر	دستگیری	این	بود	که	دل	های	آنها	را	از	

ناامیدی	دور	کند.	حضور	یک	همدرد	در	کنار	انسان	و	تسلی	
دادن،	انسان	را	از	ناامیدی	خارج	می	کند.	لذا	این	بُعد	کار	در	
هلال	احمر	را	هم	جدی	بگیرید	که	یکی	از	مهمترین	مسائل	
انسان	ها	این	است	که	به	آنها	امید	دهید	و	نگذارید	مصیبت،	

ناامیدی	را	بر	آنها	غالب	کند.
شهاب	الدین	صابونچی	رئیس	سازمان	جوانان	جمعیت	
هلال	احمر	نیز	در	این	مراسم	اظهار	داشت:	۱۲	هزار	نفر	
از	جوانان	جمعیت	هلال	احمر	در	ایام	نوروز	از	برنامه	های	
شخصی	و	خانوادگی	خود	زدند	و	کنار	مردم	بودند.	همزمان	
سیل	شد	و	در	چند	حوزه	جمع	آوری	کمک،	حضور	در	
تیم	های	امدادی	و	حمایت	های	روانی	و	اجتماعی	از	آسیب	

دیدگان	حضور	پیدا	کردند.
وی	افزود:	۲5	استان	کشور	درگیر	سیل	بودند	و	هنوز	
هم	بعضی	از	استان	ها	درگیر	هستند	و	هزاران	نفر	از	جوانان	
جمعیت	هلال	احمر	کنار	خانواده	های	سیل	زده	بودند	و	
علی	رغم	اینکه	شاید	جزو	شرح	وظایف	آنها	نباشد،	بسیاری	
از	این	جوانان	چکمه	پوشیدند	و	بیل	دست	گرفتند	و	خانه	

های	مردم	را	تمیز	کردند.

آیت الله سید حسن خمینی :

نسبت به درد دیگران بی تفاوت نباشیم

مصطفی داننده
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چایسبزچگونهلاغرمیکند؟

در کنار روش هایی مانند رژیم غذایی مناسب و ورزش کردن، روش های کمکی 
دیگری نیز برای کاهش وزن وجود دارد که از آن  جمله می توان به نوشیدن چای سبز 

اشاره کرد.
به گزارش ایسنا، بسیاری از پزشکان و متخصصان تغذیه بارها مزایای بسیارِ چای سبز 
را گوشزد کرده اند و در میان توصیه های گوناگون برای لاغری، نوشیدن روزانه بین دو تا 

سه فنجان چای سبز نیز موثر دانسته شده است.
اما چای سبز چگونه باعث کاهش وزن و چربی سوزی می شود؟ در ادامه شش روشی 

که چای سبز منجر به لاغری می شود به نقل از سایت "ریواردمی" آورده شده است:
۱(کاتچینهاوکافئینموجوددرچایسبزباچربیهامبارزهمیکند:

و  کافئین  مانند  فعال  زیستی  مواد  حاوی  و  داشته  بسیاری  قدرت  سبز  چای 
اپی گالوکتشین گالات )EGCG( است که به طور مستقیم روی سوخت و ساز، سوختن 

چربی و بهبود سطح انرژی تاثیر دارند.
۲(چایسبزدرتجزیهسلولهایچربیازخودچربیهاکمکمیگیرد:

مواد تشکیل دهنده موجود در چای سبز سطوح هورمون نوراپی نفرین را افزایش 
می دهد.این هورمون هشداری را به همراه دارد که منجر به تجزیه و شکستن سلول های 

چربی و تبدیل آن ها به انرژی قابل استفاده می شود.
۳(چایسبزبههنگامورزشکردنشدیدتراثرمیکند:

تقریبا هر کدام از مکمل های کاهش وزن یکی از عناصر چای را در خود دارد و این 
دلیل ویژه ای دارد. تحقیقات نشان داده که چای به ویژه چای سبز تاثیرات ورزش را 

تشدید می کند. 
۴(چایسبزکالریسوزیمیکند:

بدن ما به طور دائم در حال سوزاندن کالری است. چه در حال نشستن باشید، چه 
خوابیدن و چه ایستادن همیشه بدن به مقادیر زیادی انرژی نیاز دارد و این انرژی از 
سوزاندن کالری به دست می آید. نوشیدن چای سبز منجر به افزایش سه تا چهار 
درصدی مقدار کالری سوزی بدن می شود که حدود ۶۰ تا ۸۰ کالری در روز برآورد 

می شود.
۵(چایسبزدریافتکالریرادرشماکاهشمیدهد:

چای سبز به روشی طبیعی اما آهسته اشتها را کاهش می دهد. این بدان معناست 
که شما غذای کمتری خورده و کالری کمتری دریافت می کنید، در نتیجه دچار کاهش 

وزن خواهید شد.
۶(چایسبزچربیهایبدراهدفقرارمیدهد:

چای سبز بسیار آهسته و با تغییرات کوچک در کاهش وزن تاثیر دارد اما آن چه که 
اهمیت بیشتری دارد، نوع چربی هاییست که مورد هدف قرار می دهد. تحقیقات نشان 
داده تاثیر نوشیدن چای سبز به طور عمده روی چربی های مضری است که اطراف 
اندام های مختلف بدن تجمع یافته و باعث بیماری های جدی از جمله دیابت نوع دو و 

بیماری های قلبی می شود. 
فراموش نکنید که نوشیدن چای سبز برای کاهش وزن ایده ای مناسب و تاثیرگذار 
است اما تاثیر آن بسیار آهسته و ضعیف است. برای برخورداری کامل از مزایای چای 
سبز بهتر است در کنار نوشیدن آن، ورزش منظم و رژیم غذایی مناسب و هم چنین 

اصلاح سبک زندگی را در نظر داشته باشید. 
 

یکروانشناس:

نشانههای»استرس«و»اضطراب«کدامند
یک روان شناس با بیان اینکه هر عاملی که تعادل انسان را به هم بزند، یک استرس 
محسوب می شود،گفت: اضطراب یک هیجان بوده و فردی که مضطرب است، انتظار 
یک واقعه بد را می کشد و همیشه احساس می کند قرار است یک خطر قریب الوقوعی 

اتفاق بیفتد.
اظهار داشت:  و اضطراب«،  استرس  »تفاوت  درباره  روان شناس  فردوسی،  سیما 
استرس به حالتی گفته می شود که تعادل فرد به هم می خورد؛ یعنی هر عاملی که 
تعادل انسان را به هم بزند، یک استرس محسوب می شود؛ در نتیجه باید استرسی 
که به انسان وارد می شود، خروجی و تظاهراتی داشته باشد که یکی از پیامدهای آن 

اضطراب است.
وی ادامه داد: اضطراب یک هیجان بوده و فردی که مضطرب است، انتظار یک واقعه 
بد را می کشد و همیشه احساس می کند یک خطر قریب الوقوعی قرار است اتفاق بیفتد 
و اتفاق بدی رخ خواهد داد؛ در حالی  که نمی داند این اتفاق چه چیزی است و حالتی 

دارد که به آن انتظار »به  ستوه آورنده« می گویند.
این روان شناس با اشاره به نشانه های ایجاد اضطراب در افراد، افزود                                                                                                                                                                                                                   : تپش قلب، 

گُرگرفتگی، تعریق و درد همه از علائم ایجاد اضطراب هستند.
فردوسی در پاسخ به این پرسش که »چه عواملی باعث ایجاد اضطراب می شوند«، 
انسان هایی  یعنی  اوست؛  فکر  انسان  مورد  در  مهم  بسیار  مسائل  از  یکی  گفت: 
که نمی توانند فکرشان را مدیریت کنند و فکرشان را مقابل افکار ناراحت کننده باز 
می گذارند. درباره اتفاقات بد، خود نیز به آن دامن می زنند، روی آن فکر کرده و پیگیر 

حوادث می شوند.
وی خاطرنشان کرد: ممکن است در ابتدا یک عامل بیرونی موجب اضطراب شده 
باشد، اما اگر عامل بیرونی کاملًا برای فرد مشخص شود، مانند دیدن یک شخص، 

صحنه یا یک شئ باعث ایجاد ترس می شود.
این روان شناس متذکر شد: برای نمونه خیلی ها عنوان می کنند که از ارتفاع، هواپیما 
یا حمام رفتن و آب می ترسند که ریشه آن می تواند تجربه بد گذشته باشد یا از آن تجربه 

بدی نداشته باشند، بلکه از مسائل دیگری که آن هم برای فرد خطرآفرین بوده، باشد.
فردوسی با برشمردن نمونه ای از ایجاد اضطراب در افراد، ابراز داشت: برای نمونه فرد 
در جایی قرار داشته است که دچار حادثه شده، شاهد خطر برای فرد دیگری بوده یا 
ممکن است فرد در دوران گذشته پدر و مادری خشن داشته که او را کتک می زدند و در 
صحبت کردن او را تهدید می کردند؛ در نتیجه این خطر آفرینی متغیرها می تواند عامل 
ترس ها را جابجا کند؛ یعنی ترس های اولیه ای وجود داشته باشد که این به ترس های 

ثانویه تبدیل می شود.
 

چراخوردنسیرلذتبخشاست
امابویآنناخوشایند؟

مردم معمولا سیر را بعلت عطر و طعم بی نظیر آن با شور و شوق می خورند اما خوردن 
این غذای خوشمزه می تواند با پس لرزه هایی همراه شود: گاهی اوقات عطر و بوی 

نفس شخصی که سیر خورده است غیر قابل تحمل و آزار دهنده است.
با برش سیر یک مخلوط شاداب از ترکیبات شیمیایی به نام سولفید ها در فضا منتشر 
می شود. این مولکول های فرار، دلیل اصلی عطر بی نظیر و تند سیر هستند. وقتی 
سیر را می پذیم، مولکول های سولفید به هوا می رسند و عطری دلپذیر فضای اتاق را 

پر می کند.
ترکیبات موجود در سیر می تواند به کاهش فشار خون و اثرات ضد میکروبی کمک 
کند. اکثر غذاهایی که باعث بوی بد دهان می شوند ناشی از ناپدید شدن ذراتشان 
در شکاف حفره دهان می باشد. اما بوی واقعی سیر تا زمانی که مواد غذایی به معده 
برسند مشخص نمی شود. ترکیب سیر با آب و مواد معدنی در معده، سولفید ها و دیگر 
ویتامین ها و مواد معدنی را آزاد می کند. اکثر این مولکول ها برای پردازش بیشتر به 
روده های شخص وارد می شوند، اما یک مولکول کوچک به نام “آللییل متیل سولفید” 

)AMS( به علت اندازه کوچک خود از معده خارج و وارد جریان خون می شود.
 AMS ،به سرعت وارد خون می شود و در ادامه وارد ریه های شخص می شود AMS
به راحتی از طریق غشاء عبور می کند و اکسیژن و دی اکسید کربن را به داخل و خارج 

از بدن هدایت می کند.
اثرآن می تواند تا ۲۴ ساعت ادامه یابد. اما خوردن سیب، کاهو یا نخود فرنگی به 
طور قابل توجهی باعث کاهش بوی بد سیر می شود. چرا که حاوی ترکیبات فنولیک 

هستند که به سولفید ها متصل می شوند و مانع خروج آن ها به هوا می شوند.

اشک ترکیبی از آب، مخاط و چربی است. افزایش مصرف 
اسیدهای چرب امگا-3 می تواند تولید چربی را تحریک کند که 

برای ترشح اشک نیاز است. 
گاهی اوقات درمان خشکی چشم فوق العاده آسان است. به 
عنوان مثال، پلک زدن منظم، به ویژه برای افرادی که ساعات 
زیادی را به نمایشگرها خیره می شوند، می تواند به بهبود این 
شرایط کمک کند. پلک زدن به مرطوب نگه داشتن سطح چشم 

ها کمک کرده و از بروز خشکی چشم پیشگیری می کند.
اما پلک زدن همواره موثر واقع نمی شود زیرا خشکی چشم می 
تواند به دلایل مختلفی شکل بگیرد. خشکی چشم ممکن است 
به واسطه شرایط پزشکی، عوامل محیطی مانند باد، عوارض 

جانبی برخی داروها یا افزایش سن رخ دهد.
همچنین، باید به این نکته توجه داشت که خشکی چشم ها 
زمانی رخ می دهد که اشک بیش از حد سریع تبخیر می شود 
یا چشم ها به اندازه کافی اشک تولید نمی کنند. در صورت عدم 
تولید اشک کافی توسط چشم ها باید به پزشک مراجعه کنید، اما 
اگر دلیل خشکی چشم ها تبخیر بیش از حد سریع اشک است، 
برخی درمان های طبیعی نیز می توانند به برطرف شدن این 

مشکل کمک کنند.
تامینآبموردنیازبدن

بی تردید، آب مهم ترین نوشیدنی برای انسان است. هر بخش 
بدن انسان، از جمله چشم ها برای ارائه عملکرد درست خود به 

آب نیاز دارند.
نوشیدن آب به میزان کافی به غده اشک اجازه تولید اشک 
کافی را می دهد. نوشیدن حداقل دو لیتر آب در روز و مصرف 
مواد غذایی با محتوای آب فراوان مانند هندوانه، آناناس و خیار 

می تواند به تامین آب مورد نیاز بدن کمک کند.
استفادهازکمپرسگرم

در صورت مواجهه با پلک های ملتهب استفاده از کمپرس گرم 
راه حلی فوق العاده برای برطرف کردن مشکل است. پلک های 

ملتهب ممکن است موجب مسدود شدن غده های تولید کننده 
چربی شوند که می تواند به خشکی منجر شود.

شما می توانید یک حوله تمیز را در آب گرم خیس کرده و پس 
از گرفتن آب اضافه آن، حوله را روی چشم های بسته خود قرار 
داده و فشاری ملایم وارد کنید. برای حداقل یک دقیقه به آرامی 
فشار وارد کنید. از این روش می توانید هر روز برای کاهش التهاب 

و مرطوب نگه داشتن چشم های خود استفاده کنید.
افزایشمصرفاسیدهایچربامگا-۳

اشک ترکیبی از آب، مخاط و چربی است. افزایش مصرف 
اسیدهای چرب امگا-3 می تواند تولید چربی را تحریک کند که 

برای ترشح اشک نیاز است.

از منابع غذایی خوب برای اسیدهای چرب امگا-3 می توان 
به ماهی های چرب مانند سالمون، تن، خالمخالی و ساردین 
اشاره کرد. گیاهخواران و وگان ها نیز می توانند از منابع گیاهی 
اسیدهای چرب امگا-3 مانند دانه های کتان و گردو استفاده 

کنند.
استفادهازعینکآفتابی

زمانی که خارج از خانه حضور دارید، باد ممکن است موجب 
تسریع روند تبخیر اشک شود. اگر به طور منظم در معرض باد 
پنکه، کولر یا سشوار باشید نیز ممکن است با مشکلی مشابه 
مواجه شوید. عینک های آفتابی بزرگ که به طور کامل چشم ها 
را می پوشانند می توانند تماس با باد را از بین ببرند و با تولید 

رطوبت بیشتر از خشکی چشم ها پیشگیری می شود.
ترکسیگار

سیگار کشیدن پیامدهای منفی بسیاری برای سلامت انسان 
دارد و باید توجه داشته باشید که این عادت می تواند موجب 
خشکی چشم ها نیز شده و خطر ابتلا به آب مروارید را به میزان 

قابل توجهی افزایش دهد.
دود تنباکو، حتی دود دست دوم موجب تحریک چشم ها می 
شود. در واقع، پژوهش ها نشان داده اند که سیگار کشیدن خطر 

خشکی چشم ها را دو برابر افزایش می دهد.
مصرفویتامینAبهمیزانکافی

احتمالا می دانید که ویتامین A برای سلامت چشم ها مفید 
است. کمبود این ماده مغذی می تواند عوارض جانبی جدی 
مانند خشکی چشم ها، از دست دادن بینایی، زخم های قرنیه، 

نابینایی و حساسیت به نور را موجب شود.
با مصرف ویتامین A به میزان کافی می توانید از این عوارض 
مخرب پیشگیری کنید. از منابع غذایی خوب برای این ماده 
مغذی می توان به سبزی های برگدار سبز، هویج، میوه ها و تخم 

مرغ اشاره کرد.
نوردرمانیوماساژپلک

اگر با خشکی شدید چشم ها مواجه هستید، این تکنیک 
می تواند فواید جالب توجهی ارائه کند. بنابر نتایج یک مطالعه، 
استفاده از نور درمانی و پیرو آن ماساژ پلک ها به کاهش علائم 
خشکی شدید چشم در ۸7 درصد از شرکت کنندگان کمک کرد.

انجام ورزش
انجام ورزش می تواند به برطرف شدن خشکی چشم ها کمک 
کند زیرا بهبود گردش خون را در پی دارد که در نهایت ترشح 

چربی ها در چشم ها را افزایش می دهد.
شما می توانید روش های درمانی طبیعی مختلف را برای یافتن 
گزینه ای که برای شما موثر است، امتحان کنید. اگر این روش ها 
در بهبود خشکی چشم ها موفق نبودند به پزشک مراجعه کنید.

درمان طبیعی خشکی چشم 

علمیوسلامت



رباتیکهازپلههابالامیرود
 

یک شرکت ژاپنی رباتی برای ارسال محموله های پستی ساخته که کمربندهایی 
متحرک از فوم نرم در آن به کار رفته و به آن اجازه می دهد تا از پله های ساختمان ها 

بالا برود.
هرچند تاکنون ربات های متعددی با هدف ارسال بسته و محموله پستی به خانه افراد 

ساخته شده اند، اما بیشتر آنها نمی توانند از پله های جلوی خانه بالا روند.
درهمین راستا شرکت ژاپنی Amoeba Energy مشغول ابداع روباتی است که به جای 
چرخ دارای کمربندهایی متحرک از جنس نوعی فوم نرم است و با کمک آنها می تواند به 

راحتی از پله ها وموانع مختلف بالا برود.
هفته گذشته نمونه اولیه این ربات در کنفرانس بین المللی رباتیک و اتوماسیون رونمایی 

شد. این کمربند متحرک از فوم اسفنجی اما ماندگار EPDMساخته شده است.
یوسی کوجیرای مهندس ارشد این شرکت می گوید: این کمربندهای متحرک از مواد 

نرم ساخته شده اند بنابراین می توانند با توجه به شکل پله ها خود را منطبق کنند.
تابه حال فوم به کار رفته در نمونه ربات طی ۵ ماه آزمایش و نمایش های اولیه سالم مانده 
است. هرچند موتور ربات، پک باتری و بقیه بخش های آن از جنس سخت هستند، بدنه 

آن از فوم نرم پوشیده شده است.
به هرحال این شرکت هم اکنون مشغول ساخت یک نسخه تجاری از این ربات خودران 
به نام AE-۰1 است که می تواند باری ۶ کیلوگرمی را حمل کند. این ربات احتمالًا از سال 

آتی وارد مرحله تولید می شود.

چاقویتیتانیومیکهتیغجراحیهممیشود
 )Nitecore("شرکت چینی "نایت کور
یک چاقوی تیتانیومی ساخته که بسیار 

جمع و جور و کارآمد است.
کارت  یک  از  چینی  چاقوی  این 
شرکت  و  بوده  سبک تر  هم  اعتباری 
 )Nitecore("سازنده آن یعنی "نایت کور

گفته که "فوق العاده کوچک" است.
نام   "NTK۰۵" تاشو،  چاقوی  این 
مواقع  در  را  آن  تیغه  می توان  و  دارد 
نیاز به تیغی برنده تر، یعنی "اسکالپل" 

)چاقوی جراحی( تغییر داد.
" اسکالپل" نوعی تیغ جراحی است 
که بسیار برنده بوده و برای جراحی بدن، کالبدشکافی و بعضی مواقع در صنایع دستی 

استفاده می شود.
بنابراین استفاده از این گونه تیغه در چاقو باعث می شود که کاربرد آن در برش خیلی 
از چیزها افزایش یابد. "NTK۰۵" از آلیاژ "TC۴" تیتانیوم ساخته شده که دوام، قدرت و 

تیزی چاقو را افزایش می دهد.
آلیاژهای تیتانیوم، رده ای از آلیاژهای سبک هستند که عنصر اصلی سازنده آنها 
تیتانیوم است. این رده از آلیاژها علاوه بر استحکام کششی بالا، از مقاومت بی نظیری 
نسبت به خوردگی برخوردارند. از آنجایی که تیغه چاقو تنها با یک پیچ قابل تعویض است، 

وقتی که تیغه کند شد، صاحب چاقو می تواند به راحتی آن را عوض کند.
زمانی که چاقو تا شده است، ۵۵ میلی متر و در حالت عادی ۹7 میلی متر اندازه دارد. 

قیمت این چاقو ۴3 دلار اعلام شده است.

یک شرکت سازنده پهپاد به نام پروت در فرانسه از 
تولید پهپادهای جاسوسی برای ارتش آمریکا خبر داد.

پروت  ورج،  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
فرانسوی که یکی از رقبای جدی شرکت پهپادسازی 
چینی دی جی آی محسوب می شود قرار است برای 
ارتش آمریکا پهپادهای شناسایی و گشت زنی کوتاه برد 
بسازد. تمامی شرکت های انتخاب شده توسط ارتش 
امریکا بدین منظور آمریکایی و اروپایی هستند و چینی 

ها به طور کامل از این طرح کنار گذاشته شده اند.
اگر چه دی جی آی یکی از شرکت های بزرگ و مطرح 
چینی سازنده پهپاد در جهان است، اما مجموعه های 
دیگری مانند 3D Robotics و GoPro قصد دارند خود 
را به عنوان جایگزین هایی برای دی جی آی مطرح 

کنند و جلوی عقد قراردادهای بزرگ با این شرکت چینی 
در زمینه تولید پهپاد در جهان را بگیرند.

در حال 7۰ درصد از بازار کل تولید پهپادها مربوط 
به پهپادهای نظامی و تنها 3۰ درصد از این بازار مربوط 
به پهپادهای غیرنظامی است که برای فیلم سازی )17 
درصد( و مدل سازی در مورد تغییرات آب و هوایی )13 

درصد( به کار می روند.
شناسایی  پهپادهای  اولیه  نمونه  تولید  برای  پروت 
آمریکا  دفاع  وزارت  از  بودجه  دلار  میلیون   11 خود 
دریافت کرده است. این پهپادها قادر به 3۰ دقیقه پرواز 
و پیمودن مسیرهایی حداکثر 3 کیلومتری هستند. 
همچنین مونتاژ و سرهم کردن پهپادهای یادشده توسط 

یک سرباز عادی به کمتر از دو دقیقه زمان نیاز دارد.

فرانسهبرایآمریکاپهپادجاسوسیمیسازد

مطالعه ای که توسط پژوهشگران دانشگاه آریزونا انجام شد، نشان داده است که کف 
کفش های ما میزبان تقریبا نیم میلیون باکتری است. 

مردم را می توان به دو دسته آنهایی که داخل خانه های خود نیز کفش به پا دارند و 
آنهایی که این کار را انجام نمی دهند تقسیم کرد.

افرادی که در گروه نخست قرار می گیرند مدعی هستند که کفش به پا داشتن برای 
ساکنین خانه و مهمانان حالتی مهمان نوازانه تر دارد. استرسی درباره بوی بد پا یا 
سرد شدن پاها وجود ندارد و میزبان همان گونه که هستید پذیرای شما است. با این 
وجود، افرادی که در خانه کفش نمی پوشند دلایل بهتر و قوی تری برای این کار ارائه 
می کنند که از پشتیبانی علمی نیز برخوردار هستند. در کشورهای آسیایی مانند ژاپن 
و کشورهای مسلمان ورود به خانه با کفش امری ناپسند و حتی ممنوع محسوب می 

شود. 
خانهایدرژاپن)بهشکلورودیودمپاییهایمخصوصخانهتوجهکنید(

مطالعه ای که توسط پژوهشگران دانشگاه آریزونا انجام شد، نشان داد که کف کفش 
های ما میزبان تقریبا نیم میلیون باکتری است. در آزمایش های صورت گرفته روی 
کفش ها، نه سویه مختلف باکتری، از جمله ئی.کولای، کلبسیلا پنومونیه )عفونت های 

دستگاه ادراری(، و سراتیا فیکاریا )عفونت های تنفسی( وجود داشتند.
این باکتری ها به همراه ویروس ها و انگل های دیگر می توانند برای هفته ها روی 

کفش های ما زنده بمانند که بی تردید شرایط خوبی نیست.
البته، برخی این مساله را مطرح کنید که میکروب ها هر جایی هستند و ما از هر طرف 

با آنها احاطه شده ایم.
خانه های ما نیز مکان های پر از میکروب هستند که البته باید به خاطر داشت که می 
تواند چیز خوبی نیز باشد. اما اگر ذرات میکروسکوپی ادرار، روغن موتور، استفراغ، دوده 

و مدفوع حیوانات روی کف کفش شما حالتان را به هم می زند، پس احتمالا بهتر است 
کفش های خود را پیش از ورود به خانه دربیاورید. دمپایی و کفش های داخل خانه برای 

همین تولید شده اند، این گونه نیست؟
اما میکروب ها تنها عامل مشکل آفرین روی کفش ها محسوب نمی شوند. سموم نیز 
مساله بزرگی هستند. آفت کش ها و علف کش ها به راحتی می توانند از طریق کفش 
های ما به داخل خانه نفوذ کنند. زمانی که روی چمن ها راه می روید یا از نزدیک آنها 
عبور می کنید، بقایای این مواد شیمیایی جذب کفش های شما می شوند. این مواد 
شیمیایی مضر می توانند موجب اختلال در عملکرد غدد درون ریز بدن شوند و تعادل 

هورمون ها را از بین ببرند.
ترکیبات خیابانی دیگر نیز می توانند مساله ساز باشند. به عنوان مثال، آسفالت 
خیابان حاوی قطران زغال سنگ است و می تواند افراد را در معرض مقادیر زیاد سموم 
سرطان زا قرار دهد. نشت بنزین از خودروها نیز به سمت کناره های خیابان شسته می 
شود. آیا قصد دارید روی این سطوح پیاده روی کرده و سپس مواد مضر را به خانه خود، 
جایی که کودکان و حیونات خانگی می توانند در تماس مستقیم با آنها قرار بگیرند، وارد 

کنید؟ احتمالا پاسخ شما منفی است.
نکته مهم این است که به آنچه روی کفش های شما قرار دارد باید توجه داشته باشید. 
مضر یا غیر مضر، کفش ها سرشار از باکتری ها و سموم موجود در دنیای بیرون خانه 
هستند. مهم نیست که سیاست شما چیست، اما آگاهی از این که چه چیزی را وارد 

خانه خود می کنید، اهمیت دارد.

درخانهکفشنپوشیدبهایندلایلعلمی!

محققان کشور موفق به تولید زخم پوشی شدند که در کمترین زمان ممکن زخم 
دیابت و سوختگی را التیام می بخشد.

علی رسولی یکی از محققان طرح پانسمان نانو و کارشناسی ارشد مهندسی شیمی 
– بیوتکنولوژی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: ما موفق شدیم در قالب یک تیم 
استارت آپی، زخم پوشی با فناوری نانو به تولید برسانیم که از مزایای ویژه برخوردار 
است. وی افزود: از این زخم پوش می توان برای درمان زخم های دیابتی و سوختگی با 
درجات بالا استفاده کرد. رسولی خاطر نشان کرد: زخم پوش های مبتنی بر نانوالیاف 
سلولز باکتریایی از جمله محصولات مرتبط با حوزه تجهیزات و ملزومات پزشکی است 
که در حال حاضر نمونه ایرانی ندارد. وی با بیان اینکه تا کنون 3 سال است که بر روی 
این محصول کار کردیم و اکنون توانسته ایم به تولید آن برسیم، بیان کرد: این زخم پوش 
می تواند در ابعاد مختلف ساخته شود و طول مدت درمان زخم را تا ۵۰ درصد کاهش 
می دهد. رسولی با بیان اینکه این محصول می تواند آغازگر نسل جدید از زخم پوش ها 
در ایران باشد، بیان کرد: با توجه به شفاف بودن این زخم پوش زخم از زیر پانسمان 

قابل رؤیت است و روند درمان کاملًا مشخص خواهد شود.
وی با بیان اینکه یک تولید کننده امریکایی این محصول را به تولید می رساند و علاوه 
بر آن کشورهای چین، کانادا، دانمارک و لهستان از تولید کنندگان نمونه های مشابه آن 
هستند، گفت: اکنون ما اولین تولید کنده این زخم پوش ها در ایران هستیم اگر بتوانیم 
آن را به تولید انبوه برسانیم. وی افزود: محصول استارت آپی ما در حال حاضر توانسته 
است تست های حیوانی خود را بر روی زخم دیابتی و زخم معمولی با موفقیت پشت سر 
بگذارد. به گفته این محقق، هم اکنون نیز آماده انجام تست انسانی و گرفتن مجوزهای 
مورد نیاز برای تولید است. معمولًا استارت آپ های حوزه تجهیزات و ملزومات پزشکی 

در این مرحله نیاز به سرمایه گذار برای ادامه کار دارند.

وی در خصوص ویژگی های این پانسمان گفت: این پانسمان از باکتری سنتز و 
ساخته می شود که همین دلیل باعث کاهش هزینه های تولید آن نسبت به نمونه های 
مشابه و زیست سازگاری آن می شود. به راحتی از روی زخم برداشته می شود و در زمان 
برداشتن از روی زخم فرد را اذیت نمی کند. وی تاکید کرد: این پانسمان نانویی متشکل 
از الیاف نانو، بسیار شفاف است و ساختاری شبیه به پوست بدن دارد؛ همچنین به 
دلیل اینکه ساختار آن مبتنی بر نانو الیاف سلولز میکروبی است، اکسیژن را به خوبی 

انتقال می دهد و جلوی ورود میکروارگانیسم های آلوده کننده زخم را می گیرد.
رسولی افزود: در کنار این موارد می تواند چندین برابر وزن خودش آب جذب کند 

که در جذب ترومای زخم بسیار مفید است و می تواند خون را به خوبی جذب کند.
وی با تاکید براینکه این محصول موفق به دریافت مجوز واحد ارزیابی فناوری نانو 
شده است، گفت: هم اکنون از طریق کمیته نانو وزارت بهداشت برای اخذ مجوزها به 
این نهاد معرفی شده است. این محقق خاطر نشان کرد: بازار زخم و سوختگی بسیار 
گسترده است و طبیعتاً این محصول هم بازار بسیار خوبی دارد. اما نحوه ورود به بازار و 
رقابت با نمونه های مشابه بسیار مهم است که یکی از چالش های هر شرکت نوپایی به 
شمار می رود. وی با بیان اینکه برای تولید انبوه و صادرات آن نیاز به برنامه ریزی داریم، 
گفت: در حال حاضر این شرکت که در حال دانش بنیان شدن است در پارک فناوری 

پردیس معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری مستقر است.
فناورانه  چالش  جریان  در  بار  اولین  برای  نانویی  طرح  این  مهر،  گزارش  به 
»زخم پوش های زخم پای دیابتی« ستاد ویژه توسعه فناوری نانو شناخته شد؛ این 
تیم استارت آپی از بین ۹۸ طرح منتخب، به عنوان تیم برتر شناخته شدند و یکی 
از شتابدهنده های فعال در پارک فناوری پردیس روی این طرح سرمایه گذاری کرده 

است.

تولیدزخمپوشیبرایالتیامزخمدرکمترینزمانتوسطمحققانکشور
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رایاصلاحی
جلسههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیوساختمانهایفاقدسندرسمیمصوب۱۳90/09/۲0باحضورامضاءکنندگانزیردروقتمقرردر
دبیرخانههیاتتشکیل،رایشماره۱۳97۶0۳۳000۱0۱۶0۳۶پروندهکلاسه۱۳97۱۱۴۴۳000۱00۱۲۴۲مربوطبهتقاضایآقایجوادمرادیمبنیبرصدور
سندمالکیتقسمتیازپلاکشماره۱0۲۶۱اصلیواقعبخشیکقمتحتبررسیاست.پسازمطالعهپروندهوملاحظهسوابقمشخصشددررایصادرشماره

فوقاشتباهاتیبهشرحزیرصورتگرفتهاست:
*درمتنرایمستنداتمالکیتمتقاضیکاملقیدنشدهاست.

رایاصلاحی
باتوجهبهمفادگزارشکارشناسوباعنایتبهاینکهرایهیاتتاکنوناجرانشدهلذامفادرایصادربهشرحزیراصلاحمیگردد:

*مستندمالکیتمتقاضیسندمالکیتمشاعیصادرهدردفتر۳0صفحه۵۲۲بهموجبسندرسمیبهشماره۲۶۳۳۲مورخ9۲/0۳/09دفترخانه۵۲قم
صحیحاست.

رایصادرهقبلیبارعایتاصلاحاتفوقاجرامیباشد.
موردتأییدقرارگرفتهوارآنجائیکهمقررگردیدهاستپسازنشرآگهیوانقضاءموعدمقررسندمالکیترسمیصادرگرددباتوجهبهعدمدسترسیبهمالکین
مشاعیمراتبدردونوبتبهفاصله۱۵روزآگهیتاچنانچهاشخاصذینفعاعتراضیداشتهباشندظرفمدت۲ماهازتاریخانتشارآگهینوبتاولاعتراضخودرا
بهادارهثبتاسنادمنطقهییکقمتسلیمورسیدآنرااخذوظرفیکماهپسازتسلیماعتراضبهادارهثبتبهدادگاهمراجعهودادخواستخودرابهمرجعقضائی

تقدیموگواهیآنرابهاینادارهتحویلنمایندلازمبهتوضیحاستکهصدورسندبراساسقانونمذکورمانعازمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدبود.
تاریخانتشارنوبتاول:۱۳98/0۳/۱۱تاریخانتشارنوبتدوم:۱۳98/0۳/۲۶
محمدرضاادیبان-رئیسثبتاسنادمنطقهیکقم
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استاندار قم گفت: رعایت قانون و اصل بی طرفی 
تلاش خواهند نمود تا با افزایش اعتماد مردم به نظام 
و دولت زمینه مشارکت حداکثری مردم در انتخابات را 

فراهم کنند.
دکتر بهرام سرمست در دومین جلسه ستاد انتخابات 
استان  قم که با حضور دکتر عرف معاون سیاسی وزیر 
استانداری  )ع(  جواد  امام  جلسات  سالن  در  کشور 
تشکیل شد، با اشاره به آغاز فرآیند انتخابات در کشور، 
زمانبندی  در  ستاد  ذیل  های  کمیته  کرد:  اظهار 
ابلاغی تشکیل شدند و اقدامات لازم در زمینه برگزاری 

انتخابات در استان قم در حال پیگیری است.
استاندار قم با اشاره به ترکیب اعضای ستاد انتخابات 
استان قم، اضافه کرد: این اعضا از تجربه و توانمندی 
کافی برای برگزاری انتخابات برخوردارند.وی بیان کرد: 
در اولین مصوبه ستاد انتخابات استان، آسیب شناسی 
عملکردها  بهبود  و  نواقص  رفع  و  گذشته  انتخابات 
مصوب و در دستور کار قرار گرفته است.سرمست به 
تعامل سازنده بین ارکان مختلف نظام در استان در 
موضوع انتخابات اشاره و تصریح کرد: تلاش مدیریت 
استان در جهت افزایش هماهنگی ها و تعاملات در 
مسیر اجرای هرچه بهتر و با شکوه تر انتخابات است.
مقام عالی دولت در استان قانون انتخابات و سیاست 
های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری را محور اصلی در 

برگزاری انتخابات دانست و تصریح کرد: جایگاه و شان 
بین المللی استان قم به گونه ای است که اقدامات 
و برنامه ها به شکل ویژه ای منعکس خواهد شد و 
مسئولین استان بر این نکته دقت کافی دارند.استاندار 
قم با تاکید بر تامین امنیت و سلامت انتخابات، عنوان 
توجه  ضمن  انتخابات  کننده  برگزار  مسئولان  کرد: 
به این دو اصل مهم با رعایت قانون و اصل بی طرفی 
تلاش خواهند نمود تا با افزایش اعتماد مردم به نظام 
و دولت زمینه مشارکت حداکثری مردم در انتخابات 
را فراهم کنند.وی همچنین از جمله مسائل مهم در 
برگزاری انتخابات را آشنایی کامل با قانون انتخابات 
دانست و ادامه داد: اعضای ستاد ملزم به گذراندن 
آموزش های مربوط به قانون انتخابات و رفع هرگونه 
ابهام در این خصوص شده اند که در این راه از نظرات 

مشورتی صاحب نظران نیز بهره خواهند برد.
استان  مسئولان  تلاش  به  اشاره  با  قم  استاندار 
و  و دولت  نظام  به  اعتماد مردمی  افزایش  در جهت 
کرد:  اظهار  انتخابات  در  مردم  حداکثری  مشارکت 
از محورهای  و مشارکت حداکثری  امنیت  سلامت، 
مهم در برگزاری انتخابات پیش رو است. سرمست به 
برگزاری همایش فرصت های سرمایه گذاری و رونق 
تولید در قم اشاره و خاطر نشان کرد: در این همایش 
جذب  و  گذاری  سرمایه  های  فرصت  معرفی  به  که 

سرمایه گذاران در استان پرداخته می شود.استاندار 
قم تصریح کرد: هدف تحقق شعار سال در رونق تولید 
و جلب رضایت عمومی است که خود منجر به تبیین 
کارآمدی دولت و نظام خواهد شد و حضور حداکثری 

مردم در پای صندوق های رای را رقم خواهد زد.
معاون وزیر کشور:

برگزاری انتخابات به صورت مکانیزه در قم 
بررسی می شود

معاون سیاسی وزارت کشور نیز در این جلسه  گفت: 
دارد،  وجود  قم  در  که  هایی  زیرساخت  به  توجه  با 
پیشنهاد برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی به 

صورت تمام مکانیزه در این استان پیگیری می شود.
مختلف  کمیته های  مسئولان  افزود:  عرف  جمال 
از  امیدوارکننده ای  گزارش های  قم  انتخابات  ستاد 
آغاز به کار این ستاد، فعالیت های آن و روند اجرایی 
انتخابات ارائه دادند و پیشنهاد برگزاری انتخابات تمام 

الکترونیکی در قم مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
وی در ادامه با اشاره به مبحث اعتمادسازی برای 
حضور حداکثری مردم و انتخابات سالم گفت: ستاد 
انتخابات قم نباید هیچ گونه اقدام شائبه برانگیزی را در 

راستای اصل بی طرفی و قانون مداری داشته باشد.
وی همچنین شرایط و وضعیت عمومی کشور را مورد 
اشاره قرار داد و افزود: امسال سال برگزاری انتخابات 
انتخابات  ستاد  در  و  است  اسلامی  شورای  مجلس 
کشور به دنبال راهکارهای ابتکاری، خلاقانه، فعالانه و 
امیدوارانه هستیم تا بتوانیم هم کار انتخابات را دنبال 
ستاد  رئیس  کنیم.  عبور  شرایط  این  از  هم  و  کرده 
انتخابات کشور در ادامه با بیان اینکه بحث امنیت از 
مهمترین اولویت های در وزارت کشور است، گفت: 
گزارش های دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی حاکی 
از این است که بیگانگان و در رأس آنها آمریکا و ضد 
انقلاب به دنبال ایجاد فضای ناامنی هستند. عرف با 
اشاره به اینکه باید فضایی ایجاد کنیم که رقابت جدی 
دیگر  از  نیز  حداکثری  مشارکت  بحث  افزود:  باشد 
اولویت های ستاد انتخابات کشور به شمار می آید و 
هرچقدر نرخ مشارکت مردم در انتخابات پیش رو بیشتر 
باشد دلگرمی برای مسئولان کشور و یاس و ناامیدی 
برای دشمنان نظام را به همراه دارد. وی فضای مجازی 
را نیز بسیار مهم ارزیابی کرد و ادامه داد: از هم اکنون 
ساز و کار فراهم شده و کمیته امنیتی ستاد انتخابات 
کشور مسئولیت رصد و پایش فضای مجازی را برعهده 

دارد تا خدشه ای به انتخابات وارد نشود.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آذربایجان غربی

 55 میلیارد ریال برای مرمت بناهای تاریخی 
آذربایجان غربی هزینه شد

گردشگری  و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  مدیرکل  علیزاده:  هادی   / ارومیه 
آذربایجان غربی گفت: سال گذشته برای مرمت بناهای تاریخی استان در مجموع حدود 
55 میلیارد ریال هزینه شده است. جلیل جباری با اشاره به اینکه در سال گذشته با تصویب 
و اختصاص اعتبارات از محل منابع ملی و استانی حفاظت و مرمت 45 بنای تاریخی 
آذربایجان غربی به پیمانکاران واگذار شد، اظهار کرد: سال 97 مجموع اعتبارات عمرانی 
بخش میراث فرهنگی برای مرمت بناهای تاریخی استان برابر با 55 میلیارد ریال بوده است. 
این مقام مسئول با اشاره به اینکه در حال حاضر 80 کارگاه مرمتی در سطح استان فعال 
هستند، افزود: اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آذربایجان غربی برای 
حفاظت و حراست از آثار و ابنیه تاریخی که نیاز به مرمت داشته باشد با این کارگاه ها به 
صورت پیمانکاری عقد قرارداد می کند. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
آذربایجان غربی با اشاره به اینکه امسال برنامه ریزی شده تا تعداد کارگاه های مرمتی استان 
به 120 مورد افزایش یابد، ادامه داد: این استان یک هزار و 604 اثر ثبت شده در فهرست آثار 
ملی دارد و برای مرمت و حفاظت از آنها برنامه هایی در نظر گرفته شده که انجام این اقدامات 
نیاز به افزایش تعداد کارگاه ها دارد. وی عنوان کرد: از جمله بناهایی که کار مرمت در آنها 
انجام شده، می توان به حمام اتحادیه، خانه اربابی دیزج سیاوش، کاظم خان قوشچی، 
مدرسه 22 بهمن ارومیه، امام زاده بکشلو، حمام پورناک پلدشت، عمارت رشید الدوله، حمام 
محمدبیگ، مدرسه خسروی خوی، کلیسای مهلذان، ساماندهی تپه حسنلو نقده و بافت 

تاریخی روستای سویناس اشاره کرد که کارگاه مرمت در این اماکن هم دایر بوده است.
 

مدیر کل بهزیستی آذربایجان غربی خبر داد؛

کاهش استقبال از مهد کودک های شهری در 
آذربایجان غربی

ارومیه / هادی علیزاده: مدیر کل بهزیستی آذربایجان غربی گفت: استقبال از مهد کودک 
های شهری در استان کاهش یافته است. سعید فریور با اعلام مطلب فوق در ادامه افزود: 
در سال های گذشته وضعیت استقبال خانواده ها از مهد کودک های روستایی بهتر شده 
اما با افزایش مراکز پیش دبستانی تحت نظارت ارگانهای دیگر استقبال از مهد کودک های 
شهری کمتر شده است. فریور با اشاره به اینکه در حال حاضر 339 مهد کودک شهری 
،یک مهد کودک خودکفا و 424 مهد کودک روستایی در استان فعالیت دارند تصریح کرد: تا 
پایان سال 97 تعداد 25 هزار کودک در مهدهای کودک استان توسط 1500 مربی آموزش 
دیده اند. مدیر کل بهزیستی آذربایجان غربی اظهار کرد:  در حال حاضر تعداد 80 واحد 
مهد کودک در مناطق محروم و حاشیه شهرهای استان فعالیت می کنند. وی در خصوص 
نظارت اداره کل بهزیستی آذربایجان غربی بر مهدهای کودک استان خاطر نشان کرد: 
نظارت بر مهد کودک های استان هر ساله به صورت مستمر انجام می پذیرد و بهزیستی 
اجازه هیچ گونه فعالیت به مهدهای کودک غیر استاندارد را نمی دهد. فریور یاد آور شد: 
مهدهای کودک تحت نظارت بهزیستی از دستورالعمل های رتبه بندی مهدهای کودک 
پیروی می کنند که می بایست کارشناسان هر شهرستان مطابق بندهای آن دستور العمل 
مهد ها را رتبه بندی کنند و صرفاً وسایل بازی مهدهای کودک و ایمنی آنها مورد بازرسی از 
سوی اداره استاندارد انجام می شود. مدیر کل بهزیستی آذربایجان غربی ادامه داد: کلیه 
بخشنامه های ارسالی از سوی اداره استاندارد جهت استاندارد نمودن وسایل بازی به تمامی 
مهدهای استان ارسال شده و دوره های لازم برای مدیران برگزار می گردد ولی با این وجود 
با نظارت های مستمر سالانه و با همکاری اداره استاندارد؛ توانسته ایم با تجهیز مهدهای 

کودک به وسایل بازی استاندارد فاصله خود را با استاندارد کشوری کاهش دهیم.
 

مسئول اردوهای راهیان نور سپاه امام علی بن ابیطالب)ع(:

۲۲5۰۰ زائر قمی به مراسم سالگرد امام راحل)ره( 
اعزام می شوند 

مسئول اردوهای راهیان نور سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( گفت: 22 هزار و 500 زائر 
قمی امسال برای حضور در مراسم سالگرد امام راحل به مرقد مطهر امام خمینی)ره( اعزام 
می شوند.  ابوالفضل قدیری در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: برای اعزام زائران قمی 
به مرقد امام راحل تمام تدابیر لازم در سطح استان اندیشیده شده است. وی افزود: امسال 
به دلیل همزمانی ماه مبارک رمضان با ایام سالگرد امام راحل اعزام زائران از 8 شهر صورت 
می گیرد که قم یکی از اصلی ترین آن ها است. مسئول اردوهای راهیان نور سپاه امام علی 
بن ابیطالب)ع( ادامه داد: 22 هزار و 500 زائر قمی امسال برای حضور در مراسم سالگرد 
امام راحل به مرقد مطهر امام خمینی)ره( اعزام می شوند. قدیری تاکید کرد: سهمیه اولیه 
استان قم برای اعزام 20 هزار زائر بود که با رایزنی های صورت گرفته و استقبال مردم 2 هزار 
و 500 نفر به این سهمیه افزوده  شده است. مسئول اردوهای راهیان نور سپاه امام علی 
بن ابیطالب)ع( خاطرنشان کرد: برای اعزام زائران به مرقد امام راحل مشکلی از نظر تأمین 
اتوبوس وجود نداشته و می توان بخش از کمبودهای موجود را از شهرهای اطراف جبران 
کرد. قدیری ادامه داد: اعزام زائران قمی همزمان با روز 14 خرداد و بعد از اقامه نماز ظهر 
و عصر از تمام مناطق شهری آغاز می شود، اعزام روستایی های استان ساعتی قبل تر انجام 

می شود.
 

رئیس اتحادیه مشاورین املاک استان قم :

3۰۰دفتر مشاور املاک غیرمجاز در قم وجود دارد
رئیس اتحادیه مشاورین املاک استان قم با بیان اینکه 300 مشاور املاک غیرمجاز 
در قم فعالیت می کنند، بیان کرد: 120 مشاور املاک در پردیسان فعالیت می کنند، 
اگر مشاورین املاک تخلفی انجام دهند بازرسی اصناف به آنها رسیدگی می کند. داود 
اسماعیلی اظهارداشت : اگر دولت نسبت به مسکن توجه  ویژه ای داشته باشد مشکل 
گرانی اجاره بها و مسکن برطرف می شود، نرخ آجر و مصالح ساختمانی چند برابر افزایش 
پیدا کرده است و کوره پزان تولیدکننده آجر نسبت به کمبود سوخت کوره گلایه دارند. 
اسماعیلی افزود: باید تنها یک مرجع برای نرخ گذاری مسکن و اجاره بها وجود داشته باشد 
و در این صورت متقاضی تنها از یک مرجع نرخی را بگیرد و بر اساس آن پرداخت کند 
که با این اقدام وضع قطعاً بهتر می شود. وی با بیان اینکه در زمینه اجاره بها در استان قم 
نسبت به سال گذشته 50 درصد افزایش قیمت داشتیم، ادامه داد: در زمینه رهن نرخ 
یک چهارم و یک پنجم قیمت ملک باید مورد توجه قرار گیرد ولی متأسفانه برخی از صاحبان 
املاک مبالغ بیشتر از این مبلغ را دریافت می کنند. رئیس اتحادیه مشاورین املاک استان 
قم خاطرنشان کرد: نقش مالکین در زمینه اجاره بها بسیار مهم است و سبب می شود 
نرخ ها افزایش پیدا کند، همه گرانی های مسکن ارتباطی به دلال ندارد و با توجه به افزایش 
تورم و گرانی، نرخ اجاره بها و مسکن افزایش پیداکرده است. وی با بیان اینکه در شهر قم 
1400 مشاورین املاک دارای پروانه کسب بوده و در حال فعالیت هستند اظهار داشت: 

کار اتحادیه رسیدگی به تخلفات مشاورین املاک است و قیمت گذاری بر عهده ما نیست.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

دستگیری باند حرفه ای کش روزنی در قم
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری باند حرفه ای کش روزنی از مغازه و فروشگاه های 
سطح استان خبر داد.   سردار  عبدالرضا آقاخانی اظهار داشت: در پی وقوع سرقت های 
متعدد به روش کش روزنی از مغازه ها و فروشگاه های سطح شهر مقدس قم ،موضوع با 
جدیت در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: در بررسی های 
اولیه مشخص شد دو نفر مونث به بهانه خرید اموالی شامل  کیسه برنج،لوازم خانگی،مواد 
سرقت  به  اقدام  چادر  زیر  در  آنها  کردن  مخفی  با  و...  تزئیناتی  غذایی،موبایل،لوازم 
می کردند. سردار آقاخانی ادامه داد: کارآگاهان در تحقیقات پلیسی یک نفر سارق مونث 
به هویت معلوم را به دلیل تردد مستمر در سطح فروشگاه های استان شناسایی و در یک 
اقدام ضربتی دستگیر کردند. فرمانده انتظامی استان اضافه کرد: در بازجویی های پلیسی 
متهمه اعتراف کرد با همدستی دختر خود اقدام به سرقت های متعدد از فروشگاه های 
سطح استان کرده اند. وی بیان داشت: ماموران در بازرسی از منزل متهمه اموال و مایحتاج 
زیادی کشف و تعداد 10 نفر از مالباختگان در این زمینه نیز شناسایی و اموال موصوف به 
آنها تحویل شد. فرمانده انتظامی استان تصریح کرد: متهمه به همراه پرونده متشکله برای 
انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد. سردار آقاخانی تاکید کرد: تلاش 
برای دستگیری دختر متهمه دیگر همدست این پرونده همچنان در دستور کار کارآگاهان 

پلیس آگاهی استان قم قرار دارد. 
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد

دستگیری سارق کیف قاپ در قم
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری سارق کیف قاپ در استان خبر داد. 

 سرهنگ  مراد حسین جعفریان اظهار داشت: در پی افزایش سرقت در حوزه "پردیسان" 
قم و همچنین یک فقره سرقت کیف قاپی دیگر نیز در جاده "مرجعیت"، موجب شد تا 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران کلانتری 22 پردیسان قم قرار گیرد. وی افزود: 
ماموران پس از رسیدن به صحنه جرم پی بردند راننده یک دستگاه خودروی سواری پراید 
یک خانم را از داخل خودرو به بیرون پرتاب کرده که 2 نفر  نیز که در محل حادثه بودند 
قصد کمک به وی را داشتند اما راننده پراید بلافاصله از محل متواری می شود. سرهنگ 
جعفریان ادامه داد: در تحقیقات به عمل آمده از شاکی مشخص شد وی در یکی از خیابان 
های سطح شهر سوار خودروی " پراید 111 " شده و در طول مسیر متوجه نیت شوم راننده 
می شود و بلافاصله خود را از خودروی موصوف به بیرون پرتاب می کند ولی کیف خود را که 
حاوی مدارکی از قبیل کارت های بانکی، کارت ملی و یک گوشی بوده در داخل خودرو جا 

گذاشته و  به دلیل تاریکی شب قادر به خواندن پلاک خودرو نشده است.

استاندار قم :
رعایت بی طرفی در برگزاری انتخابات
 باعث افزایش اعتماد جامعه می شود
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معاون کمیته امداد قم:

5۰ واحد مسکونی برای مددجویان 
کمیته امداد قم احداث می شود

 مدیر تأمین مسکن و امور مهندسی ساختمان کمیته امداد امام خمینی قم )ره( گفت: 
در سال جاری 50 واحد مسکونی برای مددجویان این استان خریداری یا احداث می شود. 
یوسف رشیدی افزود: برای احداث و خرید مسکن مددجویان 300 میلیون ریال به 

صورت بلاعوض و 300 میلیون ریال به صورت وام به مددجویان پرداخت خواهد شد.
وی تصریح کرد: اولویت خرید و احداث مسکن برای خانوارهایی است که سرپرست 
آنها فوت نموده و تعداد اعضا بیش از سه تن می باشد. وی گفت: تعمیر بیش از 850 
واحد مسکن مددجویان در شهر و روستا نیز از برنامه های امسال است که برای هر واحد 
60 میلیون ریال هزینه خواهد شد. به گفته رشیدی، پنج مسکن مددجویی نیز برای 
خانوارهایی که از شهر به روستا برگردند احداث می شود که به ازای هر واحد 250 میلیون 
ریال بلاعوض و 250 میلیون ریال به صورت وام پرداخت خواهد شد و هدف از این طرح 
جلوگیری مهاجرت از روستا به شهر است. وی با بیان اینکه بهسازی سه واحد مسکن 
روستایی و 35 سرویس بهداشتی از دیگر طرح های امسال است، گفت: مجموع اعتبار در 
نظر گرفته شده برای بخش مسکن بالغ بر 75 میلیارد ریال می باشد که همانند سال های 
گذشته 100 درصد محقق خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: سال گذشته متعهد به خرید 
100 واحد مسکونی برای خانواده های تحت پوشش کمیته امداد بودیم که بیش از 114 
واحد خریداری و حدود 900 واحد مسکن مددجویی تعمیر شد. در حال حاضر 41 هزار 
و 159 تَن معادل 3.2 جمعیت استان قم در قالب 22 هزار و 587 هزار خانوار زیر پوشش 
کمیته امداد امام خمینی )ره( قم هستند که از این تعداد 15 هزار و 40 زن سرپرست 
خانوار، یک هزار و 880 یتیم، سه هزار و 900 دانش آموز، 459 دانشجو، 15 هزار سالمند 

و یک هزار و 500 بیمار صعب العلاج می باشند.
  

رئیس سازمان زندان های استان قم:

۶5۰ زندانی در قم درآمد کسب می کنند
 رئیس سازمان زندانهای استان قم گفت: در حال حاضر 650 زندانی در قم توانستند 
با اشتغالزایی که صورت گرفته به کسب درآمد برسند که این تعداد تا پایان سال به هزار 

نفر می رسد.
حجت الاسلام سید علی تهامی در دیدار قضات و کارکنان دستگاه قضایی استان قم 
با رئیس قوه قضائیه که شامگاه چهارشنبه در مرکز آموزش قوه قضائیه در قم برگزار شد،  
با بیان اینکه در 223 کشور جهان 11 میلیون زندانی دارد، اظهار کرد: 2 میلیون و 200 
هزار نفر از این زندانیان مربوط به آمریکاست و کمترین آنها مربوط به کشوری است که تنها 
3 نفر در آن زندانی هستند. وی با بیان اینکه بیشترین مشکلات در اداره زندان ها مربوط 
به مسائل مالی است، تصریح کرد: در استان قم حدود 7 درصد سرانه درآمد ملی هزینه 
زندانیان می شود و همچنین از هر 33 نفر زندانی یک نیرو را در قم به خود اختصاص داده 
است. رئیس سازمان زندان های استان قم گفت: آمار بازگشت زندانیان به صورت مجدد 
به زندان در سال 95 به صورت رسمی 38 درصد اعلام شد که این رقم در حال حاضر با 
کمک ها و مساعدت های مقامات قضایی به 14 و نیم درصد رسیده است. وی افزود: گرچه 
آمارهای موجود با استانداردهای جهانی فاصله دارد اما با وجود کمیت نیرو و منابع انسانی 
ما با نیروهای کاربلد و توانمند داریم و همچنین سرمایه اجتماعی بالا و مدیریت جهادی ما 
موجب می شود که نسبت به تمام دنیا متمایز باشیم. حجت الاسلام تهامی ادامه داد: برای 
جبران مشکلات مالی باید با مدیریت جهادی و با برنامه ریزی کامل به نقطه مطلوب برسیم.
وی افزود: راهکارهای شرعی و قانونی برای حل این مشکلات وجود دارد و باید باور کنیم 
ظرفیت های خوبی وجود دارد که با استفاده از نیروهای انسانی قابل حل است اگر اشتغال 
زندانیان را بتوانیم در زندان فراهم کنیم. رئیس سازمان زندان های استان قم اضافه کرد: در 
سال 95 تعداد 250 زندانی را اشتغالزایی کردیم و در حال حاضر 650 زندانی به درآمد زایی 
رسیدند و تلاش می کنیم این شمار تا پایان سال به هزار نفر برسد. وی با بیان اینکه ثمرات 
خوبی در امر کمک به تولید داخلی و رفع معیشت داخلی وجود دارد، تصریح کرد: کاهش 
آسیب های درون زندان، کاهش بازگشت مجدد به زندان ها و صرفه جویی در بیت المال از 

دیگر مزایای اشتغال زایی در زندان است.
 

رئیس کل  دادگستری استان قم:

 قانون محکومیت های مالی موجب نگرانی 
علما شده است

رئیس کل  دادگستری استان قم گفت: برخی قوانین مانند قانون محکومیت های مالی 
به دلیل در برگرفتن موضوع مهریه و نفقه و زندانی شدن زوج با نگرانی علما روبرو شده است.
حجت الاسلام حمزه خلیلی در دیدار قضات و کارکنان دستگاه قضائی استان قم با 
رئیس قوه قضائیه که شامگاه چهارشنبه در مرکز آموزش قوه قضائیه در قم برگزار شد، با 
اشاره به ابلاغیه رهبر معظم انقلاب در ارتباط با توسعه و تحول، اظهار کرد: مقوله توسعه 
امری بیرونی و رها شدن از گذشته و ورود به نظام جدید است و این دو متغیر نیازمند تعریف 
پروژه ای در زمان معین است. وی افزود: تحول امری درونی و ناشی از تغییرات ساختارها و 

دگرگونی است و اگر در کارکردها دگرگونی رخ ندهد تحولی نخواهیم داشت.
رئیس کل  دادگستری استان قم با بیان اینکه فناوری حاصل زایش توسعه در قوه قضائیه 
است، گفت: امروز در دوره تحول قرار داریم که باید ساختارها و کارکردها تغییر کند و اینگونه 
مسائل از مواضع مدیریتی است. وی اضافه کرد: دستگاه قضا، قوه ای است کاملًا مستقل 
و لازم است در مباحث مالی و اداری استقلال داشته باشد و در این راستا لازم است به تحول 
برسیم و برای رسیدن به تحول باید از وابستگی خارج شویم. حجت الاسلام خلیلی با اشاره 
به برخی قوانین که موجب نگرانی علما شده است، گفت: ماده 3 محکومیت های مالی 
از آن جمله است که حتی افراد محکوم به پرداخت مهریه را شامل می شود و راهی زندان 

می شوند.
  

استاندار: 

رویکرد مسئولان استان قم تعامل با احزاب و 
گروه های مردمی است

 استاندار قم در نشست معاون سیاسی وزارت کشور با نخبگان، معتمدان و منتخبان و 
تشکل های مردمی ، رویکرد استان و دولت را تعامل با احزاب و گروه های مردمی دانست و 

گفت: برگزاری چنین نشست هایی در راستای افزایش تعاملات است. 
بهرام سرمست با اشاره به ظرفیت های نخبگان و تشکل های مردمی در تصمیم سازی 
ها، این بخش ها را بازوهای مشورتی دولتمردان دانست. وی اضافه کرد: مسئولین باید 
در کنار انجام وظایف قانونی خود از ظرفیت بخش های غیر رسمی و تشکل های مردمی 
استفاده کنند. وی نقش سازنده نخبگان و فرهیختگان در تصمیم سازی و سیاست گذاری 
های دولت را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: استفاده از نظرات مشورتی افراد دلسوز و 
دغدغه مند برای توسعه و پیشرفت قم در دستور کار قرار دارد. استاندار قم گفت: در مباحث 
سیاست گذاری و در سطوح میانی تشکل های مردمی، منتخبان مردم می توانند نقش 
مفیدی در تصمیمات استان ایفا کنند. سرمست در پایان سخنان خود به تشکیل مجمع 
مشورتی توسعه استان اشاره و خاطر نشان کرد: در تشکیل این مجمع از حضور و توانمندی 

نخبگان، معتمدان و منتخبان و تشکل های مردمی قم استفاده خواهد شد.

رئیس ستاد انتخابات استان قم اعلام کرد

۱۶ خردادماه آخرین مهلت استعفای مقام های 
داوطلب انتخابات مجلس

 رئیس ستاد انتخابات استان قم گفت: مقام های مشمول ماده 29 قانون انتخابات، برای 
داوطلب شدن در انتخابات مجلس یازدهم، تا 16 خرداد ماه جاری فرصت استعفا دارند. 

سید محمد رضا هاشمی روز پنجشنبه در گفت و گویی با اشاره به برنامه ریزی های انجام 
گرفته برای برگزاری یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و اولین میان دوره ای پنجمین 
دوره مجلس خبرگان رهبری در قم افزود: این انتخابات روز جمعه 2 اسفند ماه 98 برگزار 

می شود.
 وی با اشاره به زمان ثبت نام داوطلبان مجلس تصریح کرد: طبق برنامه زمانبندی، ثبت 
نام از داوطلبان انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی در طول یک هفته و از 
10 الی 16 آذرماه 98 انجام خواهد شد. معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری 
قم مهلت استعفای داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی برای حضور در این دوره از 
انتخابات را دست کم 6 ماه قبل از دستور شروع و ثبت نام در انتخابات و حداکثر 16 خرداد 
ماه عنوان و خاطرنشان کرد: براین اساس، مقام های مشمول باید ظرف یک هفته و در بازه 

زمانی 10 الی 16 خرداد ماه جاری از سمت های مقرر در قانون استعفا دهند.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد

اختصاص ۱4 هزار تن شکر به استان قم 
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم از اختصاص 14 هزار و 300 تن شکر به استان 

قم در سال جاری خبر داد. 
 بهزاد رادمنش در پنجمین جلسه کارگروه تنظیم بازار استان قم اظهار کرد: در سال جاری 
از کارخانه های تصفیه شکر استان های تهران، البرز، سمنان، همدان و خراسان شمالی 14 

هزار و 301 تن شکر تخصیص داشتیم.
وی افزود: از این مقدار 4 هزار و 500 تن برای مصرف خانواده و 9 هزار و 800 تن برای 

مصرف صنوف و صنعت تخصیص داده شد.
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم خاطر نشان کرد: 2 هزار و 291 تن شکر 
برای مصارف خانواده و 4 هزار و 431 تن برای مصارف صنف و صنعت به استان قم 

منتقل شد.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم گفت: طی سال های گذشته تلاش های گسترده ای 
برای احداث و تکمیل مرکز فرهنگی و موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم صورت گرفته 

و تاخیر در افتتاح این پروژه، زیبنده استان قم نیست.
 سیدمحمدرضا هاشمی در دیدار حجت الاسلام علی لقمان پور مدیرکل حفظ آثار دفاع 
مقدس استان، با تسلیت ایام شهادت امیرالمومنین امام علی)ع( و آرزوی قبولی طاعات و 
عبادات در ماه مبارک رمضان اظهار کرد: از ارواح طیبه شهدای والامقام در پیمودن مسیر 

عاشورایی و عزتمند راه شهیدان و توفیق در این مسیر، استمداد می طلبیم.
وی با بیان اینکه هشت سال دفاع مقدس از افتخارات بزرگ نظام اسلامی است، گفت: 
یکی از کارهای ارزشمندی که در سطح استان ها انجام شده، احداث موزه دفاع مقدس 
است زیرا از راه های مطمئن معرفی فرهنگ ایثار و شهادت و ایستادگی در برابر دشمنان 

متجاوز به نسل جوان دانش آموز و دانشجو محسوب می شود.
آسیب های  با  مبارزه  راه  بهترین  کرد:  تاکید  قم  استانداری  امنیتی  سیاسی  معاون 
اجتماعی آشنایی با حماسه و فرهنگ ایثار و شهادت است است و تبیین این نکته که 
جوانانی بودند که در سنگر جبهه و دانشگاه یا مدرسه و جبهه توامان فعالیت می کردند و 

خالق حماسه ها شدند.
وی افزود: اگر انقلاب بخواهد با عزت و استواری به راهش ادامه دهد، مدیون راه و مرام 

شهداست و همه ما در هر جایگاهی که هستیم، مدیون خون شهیدان والامقام هستیم.
هاشمی تصریح کرد: اقداماتی همچون احداث مرکز فرهنگی و موزه انقلاب اسلامی و 
دفاع مقدس، قطره ای از اقیانوس ایثار و شهادت است که باید به وسیله آن، نسل جوان و 

نوجوان را با آموزه های هشت سال ایستادگی مردم و رزمندگان اسلام در مقابل تهاجمات 
استکبار جهانی آشنا کرد.

وی ادامه داد: حفظ ارزش ها و پرداختن به مقوله فرهنگ ایثار و شهادت و موضوعاتی 
مثل تکمیل موزه دفاع مقدس، امری جهادی و فراتر از سازوکارهای اداری است که در همه 

استان ها این روحیه، پیش برنده بوده است.
معاون سیاسی امنیتی استانداری قم با اشاره به اینکه طی سال های گذشته اقدامات 
موثری در حوزه زیرساخت ها و سایر مسائل مرتبط با موزه صورت گرفته، افزود: استان قم 
خاستگاه انقلاب و مرجعیت و سرداران شهیدی همچون شهید زین الدین است و هرگونه 
تاخیر در بهره برداری از پروژه مرکز فرهنگی و موزه انقلاب اسلامی زیبنده این استان 

نیست.
وی گفت: احداث این پروژه پس از حرم مطهر حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس 

جمکران می تواند سبب جذب افزایش حضور گردشگر مذهبی در شهر قم باشد.
هاشمی با تاکید بر حفظ ردیف های اعتباری، خاطرنشان کرد: هم باید اعتبارات مورد 
نیاز برای احداث و تکمیل پروژه تامین شود و هم این اعتبارات برای نگهداری هم در نظر 
گرفته شود و ضرورت دارد نمایندگان دستگاه های مرتبط برای تسریع در زیرساخت ها و 

بهره برداری از موزه، تعامل بیشتری داشته باشند.
در ابتدای این دیدار، حجت الاسلام علی لقمان پور مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس استان قم، گزارشی از فرازوفرودهای تکمیل موزه وآماده سازی آن برای افتتاح 

در هفته دفاع مقدس سال جاری ارائه کرد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم از آماده 
شدن بسته حمایتی از صنعت موتورسیکلت در استان خبر 
داد و گفت: این بسته با حمایت انجمن موتورسیکلت در 
حال آماده شدن است زیرا موتورسیکلت هم مثل خودرو 

که بسته حمایتی دارد باید بسته حمایتی داشته باشد. 
 محمود سیجانی با بیان جایگاه تولید موتورسیکلت در 
قم اظهار داشت: زمانی این استان قطب موتور سازی 
در کشور بوده اما در حال حاضر این صنعت با مشکلات 
کشور  در  موتورسازان  از  حمایت  و  است  مواجه  زیادی 

وضعیت خوبی ندارد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم بیان 
کرد: موتورسیکلت به عنوان یک صنعت بومی قم بوده و 
کاملًا روی آن تعصب داریم، در حال حاضر ثبت سفارش 

برخی قطعات این وسیله نقلیه برای سایر استان ها در حال 
انجام است و کار تبدیل موتورهای بنزینی به برقی نیز کاملًا 
در استان انجام می شود همچنین تبدیل موتورهای فسیلی 
به برقی که تأکید دولت بوده را در حال پیگیری هستیم. 
وی از آماده شدن بسته حمایتی از صنعت موتورسیکلت 
در استان خبر داد و گفت: این بسته با حمایت انجمن 
موتورسیکلت در حال آماده شدن است زیرا موتورسیکلت 
هم مثل خودرو که بسته حمایتی دارد باید بسته حمایتی 

داشته باشد.
 20 یا  ده  به  خودروها  برخی  عمر  افزود:  سیجانی 
این  دادن  با  دولت  باید  بنابراین  برمی گردد  پیش  سال 
برای  و  کرده  به خودروسازان کمک  بسته های حمایتی 
آن ها تسهیلاتی در نظر بگیرد، دربسته حمایتی از صنعت 

موتورسیکلت هم برای قطعه سازی و جایگزینی تمهیداتی 
اندیشیده شده است.

با  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
اشاره به مزایای اجرایی شدن بسته حمایتی از صنعت 
موتورسیکلت در قم گفت: جایگزینی موتورسیکلت هایی 
هردوی  بیشتر  سود  سبب  شده اند  فرسوده  که 
جایگزینی  این  و  می شود  تولیدکننده  و  مصرف کننده 
استفاده از سوخت کمتر،  امنیت بیشتر و جلوگیری از 

مصرف بنزین بیشتر را به دنبال دارد.
وی درباره زمان اجرایی شدن این بسته حمایتی نیز 
گفت: در این زمینه باید بخش خصوصی میدان دار بوده 
و به اجرایی شدن بسته حمایتی کمک کرده و در بحث ها 

مشارکت داشته باشد.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم:
تاخیر در افتتاح موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس زیبنده قم نیست 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :
بسته حمایتی از صنعت موتورسیکلت در قم اجرایی می شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم گفت: در 
حوزه نظارت تاکید مستمر استانداری این است که در هر 
مکانی مصداق گرانفروشی مشاهده شد به موقع برخورد 

شود چون مردم توقع برخورد به موقع را دارند.
 مهرداد غضنفری در پنجمین جلسه کارگروه تنظیم بازار 
استان قم اظهار کرد: در روزهای اخیر چند استان را رصد 
و از یک استان بازدید کردم باور کردنش بسیار سخت است 
اما شکر به راحتی یافت نمی شد؛ اینکه در قم برای تامین 
شکر با مشکل روبه رو نیستیم نشان دهنده فعالیت بسیار 

خوب مسؤولان استان است.
وی افزود: در حوزه نظارت تاکید مستمر استانداری این 
است که در هر مکانی مصداق گرانفروشی مشاهده شد به 
موقع برخورد شود چون مردم توقع برخورد به موقع را دارند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم یادآور شد: 

در دو جلسه قبل دغدغه سازمان جهاد کشاورزی این بود 
که نهاده های دامی دپو و حمل آن با مشکل مواجه شده 
نقل  و  است؛ کمیته فرعی ذیل کارگروه در حوزه حمل 
تشکیل شد تا هم از راه آهن و هم از تعاونی های مربوط به 
حمل و نقل و با کمک از اهرم های تشویقی برای رفع این 

مشکل استفاده شود.
غضنفری تاکید کرد: باید برای انتقال نهاده ها از راه آهن 
استفاده کنیم و این موضوع در بلند مدت از برنامه های 
اساسی استان است و اتحادیه وظیفه دارد در حمل نهاده ها 

همکاری لازم را انجام دهد.
وی تصریح کرد: اداره کل راهداری و حمل و نقل هم باید 
شرکت های داخل استان را مکلف کند تا وقتی از امتیازاتی 
بهره مند می شوند همکاری لازم را هم داشته باشند، حتی 
از شهرداری و سپاه درخواست کردیم تا لیستی از امکانات 

حمل و نقلی به استانداری ارائه دهند تا در مواقع خیلی 
اضطراری از آنها کمک بگیریم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم خاطرنشان 
کرد: برای اینکه اطمینان داشته باشیم ذخیره استراتژیک 
ظرفیت  از  باید  نمی شود  مواجه  مشکل  با  استان  گندم 
ریلی استفاده کنیم و این مقوله در همه برنامه های استان 
از  تواند  فعلا می  غله  البته شرکت  گنجانده شده است 
است  همکاری  حال  در  که  آبادان  نقل  و  حمل  شرکت 
استفاده کند.  وی سیلوی کنونی را برای تامین نیازهای 
با این اوصاف نگاه دولت  استان کافی ندانست و گفت: 
یک نگاه ملی است، به این معنا که بعضی از استان ها 
بیش از نیاز خود گندم در سیلوها نگهداری می کنند که 
این نگهداری صرفا خاص آن استان نیست و می توانند در 

استان دیگر توزیع کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم تاکید کرد

برخورد به موقع و قاطع با گرانفروشی 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به هجوم ملخ ها به شهر قم گفت: این 
گونه از ملخ ها نه آسیبی می زنند و نه بیماری را منتقل می کنند و مبارزه با آن ها فقط در 

صورتی که میزان تراکم آنها از یک اندازه معین بیشتر باشد، صورت می گیرد. 
 عباس پورمیدانی  اظهار داشت: این روزها در سطح استان شاهد حضور ملخ های زیادی 

هستیم؛ این ملخ ها، ملخ های صحرایی و بومی هستند که آفت محسوب نمی شوند.
وی یادآور شد: با توجه به بارندگی های دو ماه اخیر پوشش گیاهی مناسبی به وجود آمد 

و شرایط تکثیر آنها فراهم شد و در سطح مراتع و به تبع آن در سطح شهر پراکنده شدند.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اظهار کرد: علت اینکه در سطح شهر شاهد 
گسترده ملخ ها هستیم، به خاطر وجود نور است؛ چون حشرات و به ویژه ملخ ها به سمت 

نور حرکت کرده و این حرکت ها در شب بیشتر انجام می شود.
پورمیدانی با اشاره به اینکه این گونه از ملخ ها نه آسیبی می زنند و نه بیماری را منتقل 
می کنند، گفت: وجود این ملخ ها طبیعی به نظر می رسد و مبارزه با آن ها فقط در صورتی 

که میزان تراکم آنها از یک اندازه معین بیشتر باشد، صورت می گیرد.
وی تصریح کرد: خوشبختانه این تراکم در مراتع و مزارع دیده نشده و فقط در سطح 

محدود 500 هکتار که تراکم این ملخ ها بیش از اندازه نرمال بود، به وسیله سموم شیمیایی 
مبارزه انجام شد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خاطرنشان کرد: اگر بخواهیم بیش از این 
مبارزه شیمیایی را افزایش دهیم، به حشرات مفید مثل زنبور ها، حتی پرندگان و به نوعی به 
انسان ها هم آسیب وارد می شود. پورمیدانی با بیان این نکته که پایش میزان این حشرات 
هر روز در سطح مراتع، مزارع و شهر انجام می شود، گفت: اگر ملخ ها از اندازه طبیعی خود 
بیشتر شوند حتما مبارزه شیمیایی در دستور کار قرار خواهد گرفت؛ با توجه به اینکه در 
آینده ای نزدیک با شرایط نامناسب تغذیه، افزایش دما، کم شدن منابع آبی و مواد غذایی 

روبرو خواهند شد، پیش بینی می کنیم تا دو ماه آینده به تراکم نرمال برسند.
وی تاکید کرد: حضور این ملخ ها در تمام کشور عمومیت دارد؛ دلیل عمده آن هم 
وضعیت پوشش گیاهی و رطوبت خاک مناسب است که شرایط را برای تکثیر آنها فراهم 
کرده است، در استان قم نیز در مناطق شرقی استان و سلفچگان حضور آنها بیشتر و 
بالطبع در مناطق کوهستانی که دارای آب و هوای سرد هستند، تراکم کمتری از ملخ ها 

مشاهده می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

ملخ های مشاهده شده در قم آسیب زا و ناقل بیماری نیستند 
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معاون وزیر راه تشریح کرد

جزئیات طرح دولت برای ساخت انبوه مسکن

مسئولان و انبوه سازان معتقدند طرح دولت برای ساخت مسکن هر چند کافی نیست، 
اما خوب است و برای عملیاتی شدن آن لازم است مجموعه دولت و بخش خصوصی در 

کنار هم مشارکت کنند. 
مازیار حسینی در برنامه تیتر امشب شبکه خبر با بیان اینکه سیاستگذاری انبساطی 
در حوزه زمین و سایر تسهیلات می تواند به ساخت و ساز رونق دهد گفت: بخش عمده 
قیمت مسکن به زمین باز می گردد که متناسب با موقعیت آن از ۴۰ درصد تا ۸۰ درصد 
متفاوت است و مبنا این است که ما بتوانیم زمین را برای بخش خصوصی فراهم کنیم که 
در این جهت می توانیم هم از زمین های دولتی استفاده کنیم هم هر جا زمین دولتی 

نیست از طریق توسعه منطقی شهرها آن را دنبال کنیم.
او گفت: زمین قاعدتاً به نرخ کارشناسی منطقی در اختیار انبوه سازان و بخش 

خصوصی قرار می گیرد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به آغاز عملی طرح دولت گفت: ساخت و تکمیل 
عملًا ۱ میلیون تا ۱ میلیون و ۱۰۰ هزار واحد شروع شده و با واگذاری حدود ۵۰۰ هزار 
واحد مسکن مهر و ۴۰۰ هزار واحد مسکن در قالب طرح اقدام ملی و ۲۰۰ هزار مسکن 

روستایی تکمیل خواهد شد.
حسینی درباره جزئیات طرح هم گفت: بحث، بحث مشارکت است، زمین را دولت 
می آورد و سرمایه را بخش خصوصی و قرارداد طبق سهم مشارکت دو طرف بسته می 
شود و در این راه از همه ظرفیت های قانونی برای تسهیل کار استفاده می کنیم اما کار 
غیر قانونی و خلاف مقررات نمی کنیم و هر جا هم که ظرفیت قانونی وجود دارد اما از آن 

استفاده نمی شود به ما منعکس کنند تا جهت حل آن اقدام شود.
*نباید قرارداد ساخت را به بخش خصوصی تحمیل کرد

ایرج رهبر، نائب رئیس انبوه سازان هم در ادامه بحث ضمن بیان اینکه در ۸ سال 
گذشته از بخش مسکن غفلت شده است گفت: طرح وزارت راه و شهرسازی طرحی 

بسیار امیدوار کننده است.
او اهمیت مسکن را در اشتغال یادآور شد و گفت: اعتماد سازی بحث مهمی است 
دولت باید اعتماد بخش خصوصی را جلب کند و دولت تماماً باید در این طرح مشارکت 
کند تا طرح عملیاتی شود و این را باید بدانیم که طرح مشارکتی مثل طرح های عمرانی 
دیگر که خود دولت سرمایه می آورد نیست و نمی شود قراردادهای ساختی را به بخش 
خصوصی تحمیل کرد که سرمایه را خودش آورده است و باید به این موضوع توجه کرد، 

نمی شود بخش خصوصی سرمایه بیاورد بعد کلی تضمین هم از او مطالبه کنند.
رهبر همچنین از بروکراسی و کاغذ بازی ها نیز انتقاد کرد و خواستار تسهیل کارها و 

رفع موانع سرمایه گذاران شد.
*دولت به وظایف خود در بازار مسکن عمل نکرد

شادمهر کاظم زاده نماینده مجلس نیز در ادامه برنامه از اینکه دولت در چند سال 
انتقاد کرد و درباره طرح وزارت راه و  گذشته توجهی به بخش مسکن نکرده است 
شهرسازی گفت: این طرح خوب است اما حداقل است زیرا الان نیاز کشور حدود ۳ 

میلیون مسکن است.
او به ارتباط رونق بخش مسکن و اشتغال اشاره کرد و گفت: در سال های اخیر دولت 
طبق برنامه وظایفش را در بخش مسکن انجام نداد و امیدواریم این طرح دولت هم در 

حرف نماند و عملیاتی شود، زیرا مسکن رابطه مستقیم با اشتغال دارد.
کاظم زاده افزود: وزارت راه و شهرسازی به تنهایی نمی تواند مشکل مسکن را جمع و 
جور کند و راه ببرد و باید دولت به تمامی پشت این قضیه باشد تا نتیجه دهد و طرح خوب 

است اما باید فراتر از این باشد و ۱ میلیون مسکن برای ۲ سال واقعاً کم است.
*ساخت ۴۰۰ هزار واحد مسکونی در دو سال آینده

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن هم شامگاه دیشب در بخش خبری ۲۱ شبکه 
یک سیما گفت: ۴۰۰ هزار واحد مسکونی ظرف امسال و سال آینده در کشور ساخته 
می شود. علی نبیان افزود: کار ساخت ۲۰۰ هزار واحد از این تعداد در شهرهای جدید 
آغاز شده است. وی با اشاره به طرح اقدام ملی برای ساخت مسکن گفت: ۱ میلیون 
و ۵۰۰ هزار هکتار زمین دولتی در سراسر کشور وجود دارد که هزار و ۸۰ هکتار آن 
شناسایی شده و در اختیار سرمایه گذاران قرار می گیرد تا به صورت مشارکتی اقدام به 
ساخت واحدهای مسکونی کنند. نبیان همچنین با اعلام اتمام طرح مسکن مهر در پنج 
استان کشور افزود: تلاش می کنیم تا پایان امسال بحث مسکن مهر به پایان برسد مگر 

آن بخش از این طرح که دارای مشکلات حقوقی است.
کارشناسان معتقدند دولت در کنار تلاش برای رونق بخشی به ساخت مسکن باید با 
فعال کردن ابزارهای مالیاتی، جلوی تحرک دلالان و سودگران را در بازار مسکن بگیرد. 
مهمترین ابزار مالیاتی که در بسیاری کشورهای دنیا در بازار مسکن بکار گرفته می شود، 
مالیات بر عایدی سرمایه است که متاسفانه دولت مدتهاست وعده آن را داده اما در عمل 

اقدامی مشاهده نشده است.

یک اقتصاددان مطرح کرد

دولت چگونه تورم را مهار کند؟
 یک اقتصاددان با بیان اینکه سرکوب قیمت ها نمی تواند منجر به مهار تورم شود، 
گفت: دولت باید با خودداری از سرکوب قیمت ها، زمینه را جهت رشد اقتصادی و 

افزایش درآمد خانوارها فراهم کند. 
علی سعدوندی در خصوص نحوه مواجهه دولت با تورم، اظهار داشت: معمولًا برای 
مواجهه با تورم از دو طریق عمل می شود؛ یکی کنترل نسبی قیمت ها است؛ به این 
معنی که قیمت مواد غذایی، بنزین، حامل های انرژی و غیره به صورت نسبی کنترل 
می شود. وی افزود: منتهی ثابت شده که تورم یک پدیده پولی است، البته انتظارات 
هم در تغییر نرخ تورم نقش دارد اما مطلقاً کنترل قیمت های نسبی نمی تواند تأثیری 
در کنترل تورم داشته باشد بلکه حتی می تواند تورم را تشدید کند. چراکه وقتی قیمت 
کالاها کنترل می شود، قیمت کالاهای دیگر »بیش جهش« می کند و نرخ آنها بیش 
از حد افزایش می یابد. وی تصریح کرد: از طرف دیگر، در بازار کالاهایی که نرخشان 
سرکوب شده است اختلال ایجاد می شود، سوددهی مختل شده، ورشکستگی افزایش 
می یابد، روند عرضه در آن بازارها از بین می رود و در نهایت آن قیمت هایی که کنترل 
شدند هم افزایش خواهند داشت، همچون فنری که رها شده باشد. سعدوندی تاکید 
کرد: بنابراین برای اقتصاددانان محرز است که کنترل نسبی قیمت ها نمی تواند تورم را 
کنترل کند. این اقتصاددان با بیان اینکه باید ببینیم علت اصلی تورم چیست، گفت: 
یکی از مهم ترین دلایل تورم، کسری مزمن بودجه است به این معنا که دولت با کسری 
درآمد مواجه است. وی با اشاره به اینکه وقتی قیمت کالاها آزاد شود، درآمد دولت به 
شدت افزایش می یابد، اظهار داشت: راه کنترل تورم، کنترل نسبی قیمت ها نیست بلکه 

آزادسازی نسبی قیمت ها است.
سعدوندی گفت: راهکار کنترل تورم ایجاد رشد اقتصادی است که رشد اقتصادی نیز 
از دو طریق ایجاد می شود؛ یکی اینکه قیمت ها به گونه ای باشد که سیگنال مثبت به 
فعالان اقتصادی بدهند و او را ترغیب کنند که وارد بخش واقعی اقتصاد شوند که این 
سیگنال مثبت، از طریق آزادسازی نسبی قیمت مخابره می شود. به گفته وی، جذب 
بخشی از مازاد رشد پول به بخش واقعی اقتصاد به رشد تولید منجر می شود که رشد 
تولید خود تورم زدا است. این اقتصاددان تصریح کرد: بخش دیگری از رشد پول نیز 
جذب بازارهای مالی مثل بازار بورس می شود که البته این بازارها رشد مداومی نخواهند 
داشت مگر اینکه بخش واقعی اقتصاد رشد کند. وی افزود: اما اگر قیمت ها تثبیت شود 
کسی حاضر نیست به بازارهای سرمایه کشور وارد شود و به سمت اقدامات سوداگرانه 
سوق پیدا می کند. این اقتصاددان با بیان اینکه راهکار کنترل تورم، کنترل هزینه و 
قیمت نیست، اظهار داشت: راهکار کنترل تورم ایجاد اشتغال، ایجاد رشد اقتصادی و 
فراهم کردن بستر کسب و کار است. سعدوندی گفت: بنابراین باید بدانیم که مطلقاً برای 
حفظ قدرت خرید خانوارها نمی توان از طریق کنترل هزینه اقدام کرد بلکه باید نسبت 
به افزایش درآمد خانوارها اقدام شود. وی در ادامه با بیان اینکه بسیاری از بازارهای ما 
مسدود و سرکوب شده است، یادآور شد: پیش نیاز اقدام برای کنترل درست تورم این 
است که بازارها آزاد شوند منتهی این موضوع منجر به افزایش فقر می شود، از این رو 
چاره ای نداریم مگر اینکه عوائد حاصل از سیاست آزادسازی را به آحاد مردم برگردانیم. 
به عنوان نمونه باید هدفمندی یارانه ها را در مقیاس بسیار گسترده تر در دستور کار قرار 

دهیم. باید سیاست جبرانی داشته باشیم.
سعدوندی تاکید کرد: البته فقط سیاست های جبرانی کافی نیست بلکه مهم ترین 
سیاست، سیاست طرف عرضه است؛ باید به ارتقای سازوکار تجاری در کشور از طریق 
لغو تعرفه ها و منعقد کردن پیمان های تجاری آزاد با کشورهای همسایه همچون عراق و 

افغانستان و غیره بپردازیم.
وی اظهار داشت: همچنین باید با لغو مجوزها و استعلام ها و بهبود فضای کسب و 
کار و ارائه بهتر خدمات بانکی به تجارت های کوچک و متوسط به سمت بهبود فضای 

اقتصاد کشور حرکت کنیم.
این اقتصاددان تصریح کرد: به هر حال ما تا وقتی نتوانیم رشد اقتصادی و اشتغال 
را به کشور بازگردانیم نه می توانیم کسری بودجه خانوار را جبران کنیم نه جلوی تورم 

را بگیریم.

اقتصاد    ی

از منظر اقتصادسیاسی نیز معمولا در کشورهای که با انجام 
اصلاحات در شرایط عادی مخالفت می شود، شرایط غیرعادی 
بهترین زمان برای انجام این اصلاحات است. از همین روی با در 
نظر گرفتن تمام جوانب نباید از اجرای آن هراس داشت، طبیعی 
اما در صورت  باشد  نیز داشته  اثرات منفی  است که می تواند 

اجرای کارشناسی تاثیرات مثبت آن می تواند آن را خنثی کند. 
ساختار  اصلاح  از  بخشی  عنوان  به  مالیاتی  نظام  اصلاح 
از  اقتصادی  مطالبه  یک  عنوان  به  همیشه  کشور  اقتصادی 
سوی کارشناسان و کنشگران حوزه اقتصاد مطرح بوده است 
که می تواند جنبه های مختلفی از جمله بازتعریف معافیت های 
مالیاتی، انسداد مسیرهای فرار مالیاتی و تعریف پایه های مالیاتی 

جدید را شامل شود. 
در روزهای اخیر محمدقاسم پناهی، سرپرست سازمان امور 
مالیاتی، خبر داد که سه پایه مالیاتی جدید شامل »مالیات بر 
بر  اولویت مالیات  با  بر عایدی سرمایه  جمع درآمد«، »مالیات 
عایدی املاک« و »مالیات بر سود سپرده بانکی« در دستور کار 
بررسی و اصلاح دولت و مجلس قرار گرفته است. همچنین وی 
در مورد سهم مالیات در تامین درآمدهای بودجه تصریح کرد: 
بررسی ارقام مصوب درآمدهای مالیاتی در قانون بودجه سال 
۱۳۹۸ نشان می دهد سهم مالیات در منابع عمومی دولت تقریبا 
برابر با ۳۷ درصد است. همچنین بر اساس قانون مذکور، حدود 
۴۷ درصد از هزینه های جاری دولت از محل درآمدهای مالیاتی 

تأمین می شود.
پناهی روز گذشته نیز خبر از تدوین لایحه مالیات بر عایدی 
سرمایه در حوزه  املاک، طلا، ارز و خودرو را داد و افزود: سازمان 
امور مالیاتی هم اکنون بر روی موضوع مالیات بر عایدی سرمایه 
کار کارشناسی انجام می دهد و در حوزه املاک، طلا، ارز و خودرو 
این مالیات می تواند وضع شود، البته با توجه به ساختار اجرایی 
کشور، فرهنگ اجتماعی و زیرساخت های اطلاعاتی می توان 
تصمیم گرفت که این مالیات قابلیت اجرایی پیدا کند. البته 
سازمان امور مالیاتی با کلیات طرح نمایندگان درباره طرح مالیات 
بر عایدی سرمایه موافق بود، اما دستگاه های دیگر مخالفت و 
عنوان کردند که این طرح پخته نیست و تنها یک بعدی به مسکن 
پرداخته شده است. در حال حاضر، بررسی های لازم صورت می 
گیرد تا روی مابقی بازارها و دارایی ها به جز مسکن این مالیات 

وضع شود تا لایحه آن به صورت کلی ارائه شود.
در مورد تاثیراتی که این سه پایه مالیاتی مذکور در اقتصاد کشور 
می تواند داشته باشد نظر کارشناسان اقتصادی را جویا شدیم که 

در ادامه این گفت وگوها را می خوانید؛
مالیات بر مجموع درآمد

شقاقی شهری: بازتوزیع ثروت و کاهش شکاف طبقاتی از 
تاثیرات این مالیات است

وحید شقاقی شهری در گفت وگو یا ایلنا در مورد تاثیرات مالیات 
بر مجموع درآمد گفت: یکی از پایه های مالیاتی که در تمام دنیا 
مورد استفاد قرار می گیرد مالیات بر مجموع در آمد است البته این 
پایه مالیاتی بر درآمد اشخاص یا خانوارها اعمال می شود که بنده 
هنوز اطلاعی ندارم که قرار بر کدام یک از این دو است. در این 

پایه مالیاتی، مجموع درآمد حاصل از محل های مختلف محاسبه 
و درصدی در اختیار دولت قرار می گیرد. این مالیات تقریبا از 
۱۷ سال پیش در اقتصاد ما مطرح بوده  اما همیشه بین دولت و 

مجلس پاسکاری می شد. 
وی ادامه داد: این مالیات تاثیر بسیار مهمی در موضوع بازتوزیع 
ثروت و کاهش شکاف طبقاتی، شفافیت در درآمد اشخاص و 
خانوارها، ایجاد درآمد پایدار برای دولت دارد و در صورت تصویب 
یک گام رو به جلو محسوب می شود. جای خالی این پایه مالیاتی 
در اقتصاد ایران به شدت احساس می شود و معمولا در سایر 

کشورها به همراه مالیات بر ثروت اجرا می شود.
استاد اقتصاد دانشگاه خوارزمی تصریح کرد: به دلیل وجود 
بانک های اطلاعاتی این پایه مالیاتی از قابلیت اجرایی شدن 
بالایی برخوردار است و کار سختی هم نیست تنها نیازمند یک 
به سامانه جامع  بانک های اطلاعاتی  این  تا  عزم جدی است 

مالیاتی متصل شوند.
اصلاح  راستای  در  گامی  هر  اینکه  بیان  با  اقتصاددان  این 
سیستم مالیاتی مثبت است، گفت: به نظر بنده این اقدامات 
بیشتر به دلیل کاهش درآمدهای نفتی دولت است و دولت برای 
پوشش هزینه های خود به این سمت حرکت کرده است. با این 
وجود گامی در راستای شفافیت، کارآمدی و سلامت اقتصادی 
است که می تواند در تقویت تولید و کاهش سوداگری موثر باشد. 
البته هر زمان که اقتصاد ما تحریم بوده اینگونه مباحث نیز داغ تر 
شده و پس از رفع تحریم ها دوباره به فراموشی سپرده شده است.
شقاقی تصریح کرد: به باور بنده هرکس در برابر این موضوع 
از منافع  مقاومت کند در واقع یک ذینفع و رانت جو است که 

شخصی، گروهی و حزبی خود دفاع می کند. وقتی ما از محاسن 
کشورهای پیشرفته صحبت می کنیم باید به سختی هایی که در 
این راه متحمل می شوند نیز اشاره کنیم که یکی از آنها همین 

اجرای بسامان نظام مالیاتی است.
مالیات بر سود سپرده های بانکی

مجتهد: زمان مناسب برای اجرای این پایه مالیاتی نیست
احمد مجتهد در گفت وگو با ایلنا در مورد تاثیرات اعمال مالیات 
بر سود سپرده های بانکی گفت:  البته هنوز نحوه اجرای این 
مالیات از جنبه اینکه آیا تمام سپرده های بانکی را شامل می شود 
یا سقف معینی تعیین خواهد شد مشخص نیست اما مسلما 
این موضوع رفتار سپرده گذران را متاثر خواهد کرد و امکان فرار 

سپرده ها به سایر بازارها مانند طلا، ارز و مسکن وجود دارد.
در  و  بانک ها  نقدینگی  می تواند  مالیات  این  داد:  ادامه  وی 
نتیجه توان آنها در پرداخت تسهیلات را کاهش دهد که آن نیز 
سایر متغیرها مانند مصرف را تحت تاثیر قرار خواهد داد. این پایه 
مالیاتی هرچند درآمد جدیدی برای دولت تعریف می کند اما به 
هر صورت  گردش پول را افزایش می دهد که می تواند در شرایط 
تورم فزاینده اثرات تورمی داشته باشد و قیمت سایر بازارها را 

افزایش دهد.
رییس پیشین پژوهشکده پولی و بانکی متذکر شد: حتی اگر 
سقف مشخصی برای سپرده ها هم تعیین شود سپرده گذران 
می توانند سپرده ها را میان بانک های مختلف تقسیم کنند تا از 
یک حد مشخصی تجاوز نکند. همچنین باید توجه داشت که 
بیشتر این سپرده ها متعلق به شرکت ها یا موسساتی هستند که 
جنبه حقوقی دارند و در یک مقطعی از سال با انباشت درآمد 

مواجه هستند و در مقاطعی دیگر با توزیع سود یا خرید مواد اولیه 
و در نتیجه کاهش سپرده روبه رو می شوند.

مجتهدی تصریح کرد: بنابراین عدم توجه به اینکه سپرده ها 
متعلق به چه افرادی است می تواند مشکل آفرین نیز باشد و به 

نظر بنده زمان مناسب برای اجرای این پایه مالیاتی نیست.
مالیات بر عایدی سرمایه

ملکی: مالیات بر عایدی سرمایه بعنوان مکانیزم کنترل 
درآمدهای رانتی است

یکی از انواع مالیات که در کشورهای پیشرفته بر جلوگیری از 
فعالیت سوداگرانه استفاده می شود مالیات بر عایدی سرمایه 
بخش  برای  مالیات  این  اصولا  است.    )capital gains tax(
غیرمولد بازار سرمایه وضع می شود تا موجب هدایت سرمایه 
 CGT .از بخش غیرمولد به بخش مولد و تولیدی کشور باشد
در اکثر کشورها برای درآمدهای حاصل از معاملات ارز و طلا، 
مسکن، سهام، اتومبیل، وضع می شود که برای نمونه می توان به 
کشورهای ژاپن، آمریکا و ترکیه اشاره کرد که بیشتر از مالیات بر 

عایدی مسکن استفاده می کنند.
بهنام ملکی در گفت وگو با ایلنا وضع مالیات بر عایدی سرمایه را 
مثبت ارزیابی کرد و افزود: مبارزه با فساد در شعار و فریاد محقق 
نمی شود و باید به دنبال عمل بود که تصویب و اجرای این قانون 
در این راستا است. مالیات بر عایدی سرمایه به این معنا است که 
اگر فردی از رهگذر معاملات مسکن یا خودرو درآمد سرشاری 
بدست آورد باید بخشی از آن را به عنوان مالیات پرداخت کند تا 

انگیزه فساد و سوء استفاده کاهش یابد.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: البته مشکلی نیست که این 
نوع مالیات بر سپرده های ارزی نیز وضع شود و یک درصد از 
شود.  اخذ  مالیات  عنوان  به  سپرده  این  از  حاصل  درآمدهای 
متاسفانه در کشور ما بجای این نوع مالیات مثلا مالیات نقل و 
انتقال سهام وضع می شود که براساس آن فرد معامله کننده بدون 
در نظر گرفتن سود یا زیان معامله، ۰.۵ درصد مالیات می پردازند 

در حالیکه فرد زیان دیده نباید مالیات بپردازد.
وی ادامه داد: اصولا در کشورهای پیشرفته این نوع مالیات 
بعنوان مکانیزم کنترل درآمدهای رانتی است و متاسفانه این 
مکانیزم در اقتصاد ما وجود ندارد و به همین دلیل شاهد فساد 
و رانت هستیم. البته این تنها یک مورد از فواید این نوع مالیات 
است و از فواید دیگر می توان به جلوگیری از فروپاشی اقتصادی 
در اثر دو قطبی شدن جامعه و هزینه درآمدهای حاصل از آن در 

زیرساخت ها را برشمرد.
بنابراین اهمیت و ضرورت حرکت به سمتی که وزن درآمدهای 
مالیاتی دولت افزایش یابد در شرایط کنونی که درآمدهای نفتی 
کشور با مشکل مواجه است، دو چندان شده است. البته از منظر 
اقتصادسیاسی نیز معمولا در کشورهای که با انجام اصلاحات در 
شرایط عادی مخالفت می شود، شرایط غیرعادی بهترین زمان 
برای انجام این اصلاحات است. از همین روی با در نظر گرفتن 
است  طبیعی  داشت،  هراس  آن  اجرای  از  نباید  جوانب  تمام 
که می تواند اثرات منفی نیز داشته باشد اما در صورت اجرای 

کارشناسی تاثیرات مثبت آن می تواند آن را خنثی کند.

در گفت و گو با کارشناسان بررسی شد 

تاثیر پایه  های مالیاتی جدید در اقتصاد چه می تواند باشد؟ 

گفت:  کشاورزی  ترویج  و  آموزش  تحقیقات،  سازمان  رئیس 
تصورات برخی مبنی بر این که می توانیم برای ۳۰۰ میلیون نفر هم 

غذا تولید کنیم نادرست است.
در سال ها و دهه اخیر همواره اختلاف نظری بین کارشناسان 
و مسئولان بخش کشاورزی وجود داشته است؛ چرا که عده ای از 
جمله وزرای کشاورزی دولت های نهم و دهم معتقدند که می توان 
با وضعیت کنونی آب و خاک برای ۳۰۰ میلیون نفر هم غذا تولید 
کرد، اما برخی دیگر همچون عیسی کلانتری - وزیر اسبق جهاد 
کشاورزی و دبیرکل خانه کشاورز - بر این باورند که با توجه به افزایش جمعیت و محدودیت در منابع آبی نمی توان برای همه 
جمعیت ایران هم غذا تولید کرد و باید به سمت تولید محصولات کم آب بر و واردات محصولاتی برویم که آب بری بالایی دارند تا 

بتوانیم ضریب امنیت غذایی کشور را بالا ببریم.
در پی بارندگی ها و سیل اخیر برخی کارشناسان و مسئولان همچون وزیر نیرو معتقد بودند که ایران به سمت تغییر اقلیم 
حرکت می کند و از این به بعد باید برای پیشگیری از مخاطرات بارندگی های شدید آینده برنامه ریزی کنیم. در این میان عده ای 
از کارشناسان می گویند که این تغییر اقلیم می تواند ایران را به سمت وسویی ببرد که برای جمعیت بیشتری غذا تولید کنیم 
و ضریب خودکفایی و امنیت غذایی را ارتقا دهیم. این در حالی است که کاظم خاوازی، معاون وزیر جهاد کشاورزی و رئیس 
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی معتقد است در وهله نخست باید دید که این بارندگی ها و تغییر اقلیم تا چه حد 

و اندازه رخ خواهد داد، اما اگر ادامه نداشته باشد تأثیر چندانی روی تولید محصولات کشاورزی و افزایش آن نخواهد داشت.
وی در این رابطه به ایسنا گفت: حتی اگر بارندگی ها هم ادامه پیدا کند و به سمت پربارشی حرکت کنیم باید به نکات دیگری 
هم توجه کنیم که می توان به جذب سرمایه گذاری خارجی و واردات تکنولوژی های روز اشاره کرد، چرا که اگر این اتفاق نیفتد 

نمی توان انتظار داشت که عملکرد این بخش در تولید محصولات کشاورزی و غذا بهبود پیدا کند.
وی با بیان این که عزم ملی برای تغییر وضعیت کنونی نیاز است، اظهار کرد: با این خاک، آب و امکانات بیشتر از وضعیت 
کنونی نمی توانیم تولید کنیم و این تصور که می توان حدود ۳۰۰ میلیون نفر را از نظر غذایی و محصولات کشاورزی تأمین کرد 

نادرست است.

 وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه با چند اقدام اساسی و جدی رونق ساخت و 
ساز در حوزه مسکن را دنبال می کنیم، سه گام برای تحریک سمت عرضه مسکن 

را تشریح کرد.
محمد اسلامی با بیان اینکه وزارت راه و شهرسازی با توجه به رویکرد دولت و 
سال رونق تولید ملی در تلاش است اهتمام ویژه ای در جهت تحرک بخشیدن به 
تولید مسکن در کشور به خرج دهد، گفت: ما از طریق چند اقدام اساسی و جدی 
موضوع اجرایی شدن رونق تولید را دنبال می کنیم که با توجه به تأکیدات اخیر 

مقام معظم رهبری توجه به این موضوع را در دستور کار قرار داده ایم.
وی ادامه داد: در نخستین گام ما باید واگذاری زمین و به مشارکت گذاشتن برای اینکه سازندگان بتوانند از زمین استفاده کنند و از این 

طریق دغدغه تأمین زمین یا تأمین منابع برای خرید زمین را مستثنی کنیم در دستور کار قرار دهیم.
اسلامی افزود: گام دوم این بود که توانستیم با اهتمام بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار در تاریخ ۱۷ اسفند ماه مبلغ وام تخصیصی به 
افراد یا زوجین در شهر تهران و سایر شهرهای کوچک را افزایش دهیم به نحوی که سازندگان این وام را در اختیار بگیرند و به خریداران انتقال 

دهند که این امر هم بخش عرضه کننده و هم بخش تقاضا را تأمین و تقویت می کند.
وزیر راه و شهرسازی یادآور شد: البته نکته مهمی که وجود دارد این است که طبق این مصوبه همه بانک ها می توانند تا ۸۰ درصد مبلغ 
مورد نیاز برای سرمایه گذاری به منظور احداث مسکن را به سازندگان تخصیص دهند و سازندگان می توانند وام هایی که دریافت کردند را به 
خریداران به هر میزانی که قابلیت پرداخت اقساط را داشته باشد، واگذار کنند یعنی به سقف مصوبات محدود نمی شود و این توافق سه 

جانبه بین خریدار، سازنده و بانک عامل خواهد بود.
وی افزود: نکته سوم در بحث سیاست های شهرسازی این است که در شهرها و جاهایی که زیرساخت ها و معابر شهری اجازه افزایش تراکم 
را می دهد، بعد از سیر مراحل با سرعت در استان هایی که استانداران می توانند این کار را انجام دهند، عملیات را سرعت دهیم به نحوی که 

گشایش در ساخت و ساز و جذابیت ها افزایش یابد و از این طریق هم بتوان موجبات رونق ساخت و ساز را فراهم کنیم.
اسلامی ادامه داد: این سه عامل مهم و تأثیرگذاری است که می تواند به رونق ساخت و ساز مسکن کمک کند که در نشست مشترکی که با 
رئیس مجلس برگزار شد این مسائل را مرور کردیم و امیدواریم سازندگان به صورت پرشور در صحنه های ساخت و ساز حضور یابند و با حضور 

معناداری که ان شاء الله اتفاق می افتد شاهد رونق ساخت و ساز در کشور باشیم.

معاون وزیر کشاورزی:

تولید غذا برای ۳۰۰ میلیون نفر امکان پذیر نیست
وزیر راه و شهرسازی تشریح کرد؛

اقدامات اساسی برای ساماندهی بازار مسکن

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۱۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۴۷ آقای جهانگیر فاطمی فرزند 
براتعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۵/۸۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمدرضا شاکری. 

)م الف۷6۲ (
۲- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۸۱ خانم اکرم بانو رنجبر  فرزند 
صفرعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۹/۵۰ متر مربع پلاک شماره ۱۸۹۹/۸6  اصلی 

واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند قطعی به شماره ۵۳۷۸۳ . )م الف ۷6۳(
۳- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۴۸۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۹۱ آقای حجت اله رشید فرزند علی 
حسین  در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۳/۵۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۸  

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از نبی اله قره گوزلو . )م الف ۷6۴(
۴- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۷۷۱ آقای حسین فرخی داودآبادی 
فراهانی فرزند علی آقا در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱6۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از 

۲۳۲۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی . )م الف ۷6۵ (
۵- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۹۷ آقای مسلم زنگنه  فرزند  رضا در 
قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۸ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۲6۸ اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی. )م الف ۷66(
6- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳۲666 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۹۴۸ آقای قهرمان گوهری زادپرنگ 
فرزند شادعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۸ متر مربع پلاک شماره فرعی از 
باقیمانده ۲۱۸۰  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد خطیبی فرزند حسن خطیبی 

ورثه حسن خطیبی . )م الف۷6۷ (
۷- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۷۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۸۷۴۲ خانم کلثوم دهقان نصیری  
فرزند علی محمد در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۴/۲6 متر مربع پلاک شماره ۱۳۳ 
فرعی از ۱۹۰۰  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی. )م الف ۷6۸ (
۸- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۷۸6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۱۵ خانم فاطمه علی بیگی  فرزند 
محمد عیسی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱6/۲۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از 
۱۷۸۷ و ۱۷۸۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از  

تقی و صدیقه و قدسی و حورا و فاطمه ناظری فرزند احمد ورثه ملیحه صادقی ورثه محمد صادقی. )م الف۷6۹ (
۹- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۸۵۷۵ آقای نوروز علی نژاد فرزند 
سعداله در سه دانگ از ششدانگ خانه به مساحت ۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲6۴ فرعی از ۱۹۵6  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی. )م الف۷۷۰ (
۱۰- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۵۹۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۹۸ آقای مهدی عابدی فرزند 
محمد در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸/۳۵ متر مربع پلاک شماره ۱۸۹۴  اصلی واقع 

در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند قطعی به شماره ۹۹۲۵ . )م الف ۷۷۱(
۱۱- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۲6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۹۰ آقای محمد طریزآبادی فرزند 
علی اکبر در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۴  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از اسد رازقی . 

)م الف ۸۹6(
۱۲- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۳6۷۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴6۴ آقای عباس شکری فرزند علی 
در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۷ متر مربع پلاک شماره ۱۱۴/۱6۰ فرعی از ۲6۰۲  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر سند ۴۴۲۰۰  . )م الف 

) ۸۹۵
۱۳- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰6۰ آقای محمد رستمی فرزند 
شمسعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۷ متر مربع پلاک شماره ۴ فرعی از ۲۲۷۷  

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از علی جوهری. 
)م الف ۸۹۴(

۱۴- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۱۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰6۸۲ آقای احمد دادوند فرزند 
غلامعباس در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰ متر مربع پلاک شماره ۵6۹ فرعی از ۲۳۰۲  

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی. )م الف۸۹۳ (
۱۵- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹6۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۹۸ آقای اصحابعلی حیدری فرزند 
ذوقعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۷  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمدحسین بصیرت 

فر . )م الف۸۹۲ (
۱6- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۷6۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱66۱6 آقای محمدجواد شبانی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۵/۵۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۷ - اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسین صفری . )م 

الف ۸۹۱(
۱۷- رأی شماره ۱۳۹۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۸۷6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۰6 آقای حسین مهدیه فرزند 
غلامعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۲/۸۸  متر مربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۱۹  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر سند ۱۱۱۰۳6- . )م 

الف۸۹۰ (
۱۸- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۴۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵6۳ آقای مهدی نظری فرزند 
هدایت اله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳/۰۲  متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸6 
و ۲۱۸۵  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از هدایت 

اله نظری. )م الف ۸۸۹(
۱۹- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴6۱ آقای علی بدرلو فرزند فتحعلی 
در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از  ۲۴۹۷  اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی علی بدرلو ۱۷ سهم از ۲۱ سهم و مع الواسطه 

از علی اصغر کریمی نسبت به ۲ سهم از ۲۱ سهم و محمد کریمی ۲ سهم از ۲۱ سهم . )م الف ۸۸۸(
۲۰- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۷۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۱6 آقای عبداله جعفری فرزند 
شکراله در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۳ - اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از یعقوبعلی جواهری 

امیر . )م الف ۸۸۷(
۲۱- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳6۴ آقای علی اصغر فیض  فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۵  متر مربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۲ -  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از ربابه ابهری . )م الف 

) ۸۲6
۲۲- رأی شماره ۱۳۹۸6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۸۱۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۰۰ آقای مهدی امینی فرزند بیوک 
در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰ متر مربع پلاک شماره فرعی از  ۲۱۸6 و ۲۱۸۵ -  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از رضا بیگدلی آذری 

)توسط علی( . )م الف ۸۲۷(
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 

است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/۰3/11
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1398/۰3/26
مرتضی نورائی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده 3قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سندرسمی و مشاعی



شنبه -یازدهم خرداد ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 64813

برانکو ایوانکوویچ:

پرسپولیس نشان داد چرا بهترین تیم ایران است
 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران گفت: پرسپولیس در دیدار با سپاهان نشان داد 

چرا بهترین تیم ایران است و باید بگویم به بازیکنانم افتخار می کنم.
برانکو ایوانکوویچ، بامداد پنج شنبه در نشست خبری پس از پیروزی تیمش مقابل 
سپاهان اصفهان در نیمه نهایی جام حذفی فوتبال باشگاه های کشور با بیان اینکه از این 
پیروزی و فینالیست شدن خوشحال هستم، اظهار داشت: باید بگویم که به بازیکنانم 
افتخار می کنم و هواداران ما که تحمل زیادی داشتند و شرایط سختی را پشت سر 

گذاشتند.
وی با بیان اینکه بازیکنان پرسپولیس در این بازی ۱۲۰ دقیقه جنگیدند، تصریح کرد: 
ما نشان دادیم که چرا بهترین تیم ایران هستیم زیرا ۱۲۰ دقیقه در نیمه نهایی بازی خوبی 

به نمایش گذاشتیم و با لیاقت کامل به فینال رسیدیم.
سرمربی پرسپولیس با بیان اینکه بازی زیبایی به نمایش گذاشتیم، گفت: ما قبل از 
این بازی مقابل پدیده پیروز شدیم و با پیروزی مقابل سپاهان در اصفهان، شرایط خوبی 
داریم و به فینال رسیدیم. بازیکنان ما با اراده و انگیزه و تلاش، توانستند کیفیت خوبی به 

نمایش بگذارند و به پیروزی برسند.
*حداقل دو بازیکن دیگر سپاهان نیز باید اخراج می شدند!

وی با اشاره به اخراج های این مسابقه تصریح کرد: به نظرم حداقل دو بازیکن دیگر 
سپاهان نیز باید اخراج می شدند و از سوی دیگر من نمی دانم چگونه پنالتی از سوی 
داور پشت دروازه اعلام شد زیرا داوران پشت دروازه فقط علیه پرسپولیس اعلام پنالتی 

می کنند زیرا در آبادان نیز گل سالم ما به همین گونه مردود اعلام شد.
برانکو با اشاره به درگیری های این مسابقه تصریح کرد: توجه من روی زمین بود و من 
متوجه درگیری ها نشدم اما به هر حال با توجه به شور و شوق تیم میزبان، این موضوعات 
را باید درک کنیم زیرا عصبانیت هایی به وجود می آمد و نیمکت تیم حریف نیز مدام به 

سمت نیمکت ما آمد.
وی درباره اخراج بازیکنان سپاهان افزود: آیا به نظر شما اخراج دو بازیکن سپاهان 
عادلانه بود؟ به نظر من باید یزدانی هم اخراج می شد تا روند بازی عادلانه می شد. شما 
نمی دانید چرا ایرانپوریان اخراج شد و به داور چه گفت؟ من نگفتم که پنالتی سپاهان 

درست نبود بلکه گفتم چرا داور پنجم آن را اعلام کرد.
سرمربی پرسپولیس با بیان اینکه من وظیفه داور پنجم را نمی دانم اما باید بگویم داور 
پنجم پنالتی روی علیپور را نگرفت اما به نفع سپاهان گرفت، گفت: من می گویم چرا داور 
پنجم در بازی های علیه ما اینگونه تصمیم می گیرند. بازیکن سپاهان علیپور را زد اما داور 

آن را نگرفت پس اجازه دهید که ما هم بگوییم داوری بلدیم.
*مستحق برد بودیم

وی در پاسخ به این سوال که به نظر می رسد ابر و باد و مه و خورشید و فلک برای 
قهرمانی پرسپولیس درکار هستند، گفت: به نظر شما سپاهان در بازی امروز استحقاق 
برد داشت و فکر می کنید که قبل از اخراج مستحق برد بود؟ به نظرم ما در بازی امروز 
مستحق برد بودیم و باید پنج گل می زدیم زیرا دو بار دیرک و شرایط بازی نشان داد که با 

لیاقت قهرمان کشور هستیم، هرچند که اگر سپاهان گل می زد مستحق پیروزی بود.
برانکو درباره شرایط نیمکت تیمش در این مسابقه افزود: محسن خلیلی تلاش کرد که 
جو نیمکت را آرام کند اما نیمکت حریف به سمت ما هجوم آورد و من دیدم که شلوغی 
به سمت تیم ما بود و کسی به سمت ما حمله کرد و سوالم این است که عوامل نیمکت 

حریف به دنبال چه چیزی بودند؟.
وی درباره محرومیت خلیل زاده و رفیعی در فینال خاطرنشان کرد: بدون شک ما بهتر 
از داماش گیلان هستیم و اگر فینال را نبریم، کاری نکرده ایم و بدون شک بازیکنان 

قدرتمند ما می توانند جای بازیکنان محروم را پر کنند.
سرمربی پرسپولیس درباره مذاکره اش با مسئولان تراکتورسازی تصریح کرد: من 
کارگر ورزشی هستم و با همه مذاکره می کنم و به واسطه دوستانم در اصفهان و تبریز و 
مشهد، با همه صحبت می کنم و طبیعی است که با آنها شام بخورم اما خسته شدم که 
اینقدر تکذیب کنم. وی درباره محرومیت بیرانوند گفت: من نمی دانم او چرا محروم شد 
و تنها می دانم با کسی درگیر نشد و تنها کسی را به جای دیگری هدایت کرد اما متأسفانه 

راحت ترین کار محرومیت بازیکنان است و باید بیرانوند را مادام العمر محروم می کردند!
برانکو درباره بازداشت لیدر پرسپولیس گفت: من حرف هایم را زدم و باید بگویم در بازی 
قبل یزدانی هم بعد از محرومیت بخشیده شد و سوالم این است که کنار زدن پلیس بدتر 

است یا تهدید هواداران؟!

قلعه نویی:

بعدها مشخص می شود چگونه قهرمانی های 
فوتبال مهندسی می شود

 سرمربی تیم فوتبال سپاهان اصفهان گفت: بعدها مشخص می شود چگونه گاهی 
قهرمانی های فوتبال مهندسی می شود. 

امیر قلعه نویی بامداد پنج شنبه در نشست خبری پس از شکست تیمش مقابل 
پرسپولیس تهران در نیمه نهایی جام حذفی باشگاه های کشور با بیان اینکه بازیکنان 
ما واقعاً شرافت و مردانگی در فوتبال نشان دادند، اظهار داشت: باید بگویم که بعدها 

می توان درباره این بازی نوشت.
و  فوتبال  مهندسی  درباره  که  باشد  نداشته  جرأت  کسی  اکنون  شاید  افزود:  وی 
قهرمانی ها صحبت کند اما بعدها برای مردم خیلی موضوعات مشخص می شود و معلوم 
می شود که مهندسی ها چگونه برای برخی تیم ها صورت گرفت و برخی آقایان نتیجه آن 
را گرفتند. سرمربی سپاهان با بیان اینکه قضاوت باید به مردم داده شود، تصریح کرد: در 
بازی رفت گفتم که ۱۵ تیم یک طرف هستند و یک تیم هم طرف دیگر زیرا قانون برای 
آن متفاوت است؛. در این تیم به سینه ناظر بازی می زنند و بازیکنان و هواداران ما را کتک 

می زنند اما نه کسی چیزی می گوید و نه کسی گزارش می دهد.
وی ادامه داد: مثال ها و صحبت ها زیاد است اما اگر این مسائل به بایگانی ها می رود 
و کسی جرأت نکرده درباره اینها چیزی بگوید به دلیل آن است که زور ما به این مسائل 
نمی رسد. قلعه نویی افزود: امیدوار هستم که کارشناسان یک بار شهامت داشته باشند و 
بگویند که چه اتفاقاتی صورت گرفته زیرا اتفاقاتی در بازی امروز صورت گرفته که امیدوار 

هستم من درباره آنها اشتباه کرده باشم.
بر  توان غلبه  بازیکنانش  از اخراج  آیا سپاهان قبل  این سوال که  به  پاسخ  وی در 
پرسپولیس را داشت یا خیر، بیان داشت: سوال من این است که چرا توان نداشت؟ ما 
در دقایقی از مسابقه برتر بودیم و بازیکنان وقتی با ذهنیت به بازی می آیند، تمرکز لازم 
را ندارند اما به هر حال در بازی های آنها اتفاقاتی رقم خورد. مثلًا در بازی با تیم ارومیه 
بازیکن آنها چندین بار ناسزای ناموسی داد اما داور آن را ندید و حرفی نزد. آیا داور جرأت 
دارد مسائل آن بازی را گزارش کند؟ و در نهایت نیز امیر قلعه نویی را به خاطر حرف هایش 
محروم می کنند. سرمربی سپاهان درباره اینکه آیا سپاهان بدون اخراج می توانست 
برنده باشد یا خیر، تصریح کرد: همه دیدید که ما بعد از نه نفره شدن هم پنالتی از 
دست دادیم. وی با اشاره به درگیری های بین نیمکت های دو تیم خاطرنشان کرد: به هر 
حال آنها مصونیت دارند و هر کاری دلشان بخواهد می کنند زیرا با آنها مهربانانه برخورد 
می شود. شما ببینید که در بازی آنها با سایپا چه اتفاقی صورت گرفت و شما این مسائل 
را مقایسه کنید. قلعه نویی در پاسخ به خبرنگاری درباره کارت های زرد بازیکنان سپاهان 
در ابتدای بازی گفت: ما را در تهران با آرنج می زنند، فحش می دهند و در همین جا نیز به 

کی روش فحش می دهند و سیاوش را می زنند پس چه می خواهید بگویید؟.
وی درباره بازیکنان تعویضی اش در مسابقه گفت: بازیکن نخست ما مصدوم شد و 
مجبور به تعویضش بودیم و بعد از آن نیز پنالتی زن های ما را اخراج کردند و مجبور به 
تعویض شدیم. سرمربی سپاهان درباره واکنش تیم های دیگر مقابل پرسپولیس گفت: 
چرا همه تیم ها باید با پرچم ژاپن به ورزشگاه بیایند؟ این جریان مهندسی شده و طراحی 
شده است و گاهی هم داور می خواهد خودش درست پیش برود اما عوامل او تصمیماتی 

می گیرد. به هر حال قهرمانی لیگ و جام حذفی مبارکشان باشد!

صحبت های مشکوک درباره جدایی؛

بیرانوند: اتفاقی رخ بدهد نه من ضرر می کنم 
نه پرسپولیس!

دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس می گوید بندی در قراردادش وجود دارد که در صورت 
داشتن پیشنهاد خارجی می تواند از پرسپولیس جدا شود. 

علیرضا بیرانوند در واکنش به احتمال جدایی اش از پرسپولیس در پایان فصل حرف 
های مشکوکی زد و گفت: از موقعی که وارد ورزش شدم دنبال پیشرفت بودم. از وقتی 
وارد نفت شدم می خواستم پیشرفت کنم. این پیشرفت می تواند در پرسپولیس باشد یا 
تیم های اروپایی. وی افزود: سال به سال دارم بهتر می شوم. پرسپولیس تیم واقعاً بزرگی 
است و اگر قرار است اتفاقی برایم رخ بدهد باید آن تیم شخصیت و بزرگی پرسپولیس را 
داشته باشد. دروازه بان پرسپولیس یادآور شد: فعلًا تمام تمرکزم روی فینال حذفی است 

چون اگر قهرمان شویم اتفاق بزرگی رخ می دهد. امیدوارم اتفاقات خوبی رقم بخورد.
بیرانوند در پاسخ به این سئوال که آیا با پرسپولیس قرارداد دارد یا خیر؟ تصریح کرد: 
قرارداد دارم ولی بندی در قرارداد هست که اگر پیشنهاد خارجی داشته باشم می توانم 
یک طرفه فسخ کنم و جدا شوم. وی در پاسخ به این سئوال که آیا در حال حاضر پیشنهاد 
خارجی دارد؟ گفت: صحبت هایی می شود. بعد از جام جهانی تمام مدیر برنامه ها 
دوست دارند بازیکنان را جابجا کنند. خیلی ها با من و سلیمانی )وکیل بیرانوند( در 
تماس هستند که چه تیم هایی وجود دارند. همه دنبال فرصت ۱۰ یا ۱۵ روزه هستند 
تا با باشگاه صحبت کنند. بیرانوند در پاسخ به این سئوال که چند درصد احتمال دارد 
از پرسپولیس جدا شود؟ اظهار کرد: الان نمی توانم چیزی بگویم. فینال حذفی را در 
پیش داریم. دروازه بان پرسپولیس ادامه داد: اگر هم اتفاقی رخ بدهد نه من ضرر می 
کنم نه پرسپولیس. بیرانوند در پایان در پاسخ به این سئوال که یعنی از انتقالش به یک 
تیم اروپایی پول خوبی به پرسپولیس می رسد؟ گفت: می گویم اگر اتفاقی رخ بدهد 

پرسپولیس ضرر نمی کند.

ورزشی

با  مارس  ماه  در  بارسلونا  باشگاه   
امضا  قرارداد  اتلتیکومادرید  مهاجم 

کرده است.
اعلام  اخیراً  گریزمان  آنتوان   
از   ۲۰۱8-۱9 فصل  پایان  در  کرد 
اتلتیکومادرید جدا خواهد شد، این 
پایان ماه ژوئن  تا  در حالی است که 
اسپانیایی  باشگاه  این  با   ۲۰۲3

قرارداد دارد.  
برنامه »ال لارگوئرو« از شبکه رادیویی »کادنا سِر« مدعی شد شواهد و اسنادی 
وجود دارد که نشان می دهد باشگاه بارسلونا و آنتوان گریزمان مذاکرات خود را 
از ماه نوامبر - آبان و آذزر 97 - آغاز کرده اند و در ماه مارس - اسفند و فروردین 
97 - پیش از رویارویی اتلتیکومادرید با یوونتوس در مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا هم قراردادی رسمی بین طرفین امضا شده و انتقال این بازیکن به 
نوکمپ قطعی است. گریزمان تابستان گذشته هم به شدت مورد توجه باشگاه 
بارسلونا قرار داشت، اما در نهایت ترجیح داد در اتلتیکومادرید بماند. رقم بند 
فسخ قرارداد گریزمان در تاریخ اول جولای )۱۰ تیر( از ۲۰۰ میلیون یورو به ۱۲۰ 
میلیون یورو کاهش پیدا خواهد کرد و بارسا با پرداخت این رقم می تواند این مهاجم 

فرانسوی را از اتلتیکو به خدمت بگیرد.

 سران باشگاه چلسی هافبک پیشین 
لیورپول را جانشین مناسبی برای ادن 

ازار می بینند.
 نشریه »میرر« انگلیس گزارش داد 
این  به دنبال  باشگاه چلسی  مدیران 
هستند تا فیلیپه کوتینیو را به عنوان 
بگیرند،  به خدمت  اِزار  ادن  جانشین 
هافبک  این  که  است  حالی  در  این 
بلژیکی پس از فینال لیگ اروپا که به 

قهرمانی آبی پوشان لندنی انجامید، اشاره کرد که این آخرین بازی اش با پیراهن 
چلسی بود.

کوتینیو که در ماه ژانویه ۲۰۱8 از لیورپول به بارسلونا پیوست، جایگاهش در 
ترکیب اصلی این تیم را از دست داده و به همین دلیل زمزمه جدایی وی از جمع 
آبی واناری ها در تابستان بر سر زبان ها افتاده است. از منچستریونایتد هم به عنوان 

یکی دیگر از مشتریان اصلی این هافبک برزیلی یاد شده است.
این هافبک ۲6 ساله که تا سال ۲۰۲3 با بارسلونا قرارداد دارد، در فصل اخیر در 
34 بازی لالیگایی برای این تیم به میدان رفت و ضمن به ثمر رساندن ۵ گل، ۲ 
پاس گل هم برای هم تیمی هایش ساخت. گفته می شود چلسی برای به خدمت 

گرفتن کوتینیو باید ۱4۰ میلیون پوند به بارسلونا بپردازد.

مدافع تیم فوتبال آژاکس برای ادامه فوتبالش 
راهی لیگ برتر انگلیس خواهد شد.

ماتیس دلیخت ۱9 ساله که جدایی اش از 
آژاکس در تابستان قطعی است، با توجه به 
عملکرد خوبی که از خود در فصل ۲۰۱8-۱9 
ارائه داد مورد توجه باشگاه های بزرگ اروپایی 
از جمله بارسلونا، منچستریونایتد، یوونتوس، 
است.  گرفته  قرار  منچسترسیتی  و  لیورپول 
پیش از این از بارسلونا به عنوان اصلی ترین 

مقصد این بازیکن یاد می شد، اما اکنون خبر می رسد که این بازیکن راهی لیگ برتر 
انگلیس خواهد شد.

و  دپورتیوو«  »موندو  »آس«،  روزنامه های  با  که  اسپانیایی  خبرنگار  مارتینس،  دیه گو 
»مارکا« همکاری می کند مدعی شد ماتیس دلیخت را باید بازیکن جدید منچستریونایتد 
دانست و این مدافع هلندی پس از بازی های رده ملی در تست های پزشکی این باشگاه 
انگلیسی شرکت خواهد کرد. بر اساس ادعای این خبرنگار اسپانیایی، مدیران باشگاه 
منچستریونایتد به توافق نهایی با باشگاه آژاکس، خود دلیخت و مینو رایولا، مدیر برنامه های 
این بازیکن رسیده اند. دیه گو مارتینس خبر داد توافق بین طرفین ۵ روز پیش حاصل شده 
و ادوین فن درسا، دروازه بان پیشین منچستریونایتد و مدیر ورزشی فعلی تیم فوتبال آژاکس 

نقش بسزایی در عملی شدن این انتقال داشته است.

 توافق دلیخت با منچستریونایتدکوتینیو جانشین ازِار در چلسی می شود؟گریزمان با بارسلونا قرارداد امضا کرده است

با حضور وزیر ورزش و رئیس مجلس؛

مجموعه ورزشی پیامبر اعظم)ص( قم افتتاح شد
مجموعه ورزشی پیامبر اعظم )ص( قم عصر پنجشنبه طی 
آئینی با حضور علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی 

و مسعود سلطانی وزیر ورزش و جوانان به بهره برداری رسید. 
علی لاریجانی:

 سرمایه گذاری در ورزش امری ضروری برای کشور 
است

 رئیس مجلس شورای اسلامی در این مراسم با بیان اینکه 
سرمایه گذاری در ورزش امری ضروری برای کشور است گفت: 
مجلس شورای اسلامی برای کمک به توسعه زیرساخت های 
ورزشی، از طریق مالیات بر ارزش افزوده کمک هایی در نظر 

گرفته است. 
علی لاریجانی با بیان اینکه وزارت ورزش در زمینه توسعه 
زیرساخت های ورزشی برنامه ریزی خوبی داشته است، افزود: 
طرح های مهمی در استان های مختلف توسط وزارت ورزش 
و جوانان در حال دنبال شدن است که در برنامه ششم توسعه 
مجلس  در  کمک هایی  ورزشی  فعالیت های  به  کمک  برای 

شورای اسلامی در نظرگرفته شده است.
وی واگذاری اماکن ورزشی و طرح های نیمه تمام ورزشی 
به بخش خصوصی را اقدامی مناسب دانست و گفت: در این 
زمینه استان قم به خوبی عمل کرد و طرح های ورزشی قابل 
قانونی  ظرفیت های  طریق  از  خصوصی  بخش  به  واگذرای 

واگذار شده است.
برای  باید  اقتصادی  سخت  شرایط  در  اینکه  بیان  با  وی 
تندرستی و سلامت مردم حمایت های بیشتری صورت گیرد 
توسعه  برای  خوبی  سهمیه  ورزش  وزارت  امیدواریم  افزود: 
زیرساخت های ورزشی در قم فراهم کند تا کمبود زیرساخت ها 

ورزشی این استان جبران شود.
وی با اشاره به کلنگ زنی این پروژه در سال 93 گفت: اهل 
کلنگ زنی نیستم ولی چون این منطقه از جمله مناطق محروم 
در قم بود و نیاز به سرمایه گذاری دولت داشت در مراسم کلنگ 
زنی این مجموعه ورزشی حضور یافتم که افتتاح این طرح در 
امروز نقش مهمی در توسعه نشاط اجتماعی در این منطقه کم 

برخوردار خواهد داشت.
لاریجانی، با بیان اینکه این طرح مهم با سرعت و کیفیت 
خوب به سرانجام رسید اظهار داشت: این مجموعه ورزشی 
منظوره،  چند  سالن  جمله  از  ورزشی  سالن  سه  داشتن  با 
استخر سرپوشیده و ورزش باستانی می تواند در ارتقای نشاط 
اجتماعی و افزایش فعالیت های ورزشی در این منطقه سهم 

بسیار اثرگذاری داشته باشد.
وی افزود: قم از نظر زیرساخت ها و سرانه امکانات ورزشی 
در استان نسبت به سایر استان ها پایین تر است که باید وزارت 
ورزش و جوانان برای جبران این کمبود، همکاری بیشتری با 

استان داشته باشد.
استاندار قم:

فاصله سرانه ورزشی قم از میانگین کشوری رفع شود 
استاندار قم نیز در این مراسم گفت: امیدواریم فاصله ای که 
سرانه ورزشی استان قم از میانگین کشوری دارد را با حمایت 
مسؤولان وزارت ورزش و جوانان و پیگیری های مدیران مربوطه 
رفع کرده و بتوانیم در مناطق کم برخودار قم به دستاوردهای 

بیشتری برسیم. 

بهرام سرمست با بیان اینکه منطقه دروازه ری سهم بزرگی در 
تاریخ انقلاب و دفاع مقدس دارد، اظهار کرد: امروز شاهد افتتاح 
مجموعه ورزشی بزرگی در این منطقه هستیم که امیدواریم با 
افتتاح این مجموعه بتوانیم فضای نشاط را در میان مردم تقویت 

کرده و به پیشگیری در آسیب های اجتماعی برسیم.
وی ضمن تقدیر از حمایت های نمایندگان مجلس در راستای 
تکمیل پروژه ورزشی پیامبر اعظم)ص( اضافه کرد: مسؤولان 
وزارت ورزش و جوانان نیز به شیوه مطلوبی نسبت به توسعه 

بسترهای ورزشی قم توجه دارند.
استاندار قم خاطرنشان کرد: امیدواریم فاصله ای که سرانه 
ورزشی استان قم از میانگین کشوری دارد را با حمایت مسؤولان 
وزارت ورزش و جوانان و پیگیری های مدیران مربوطه رفع کرده 
و بتوانیم در مناطق کم برخودار قم به دستاوردهای بیشتری 

برسیم.

وی بر لزوم حمایت از جوانان استان قم در حوزه های مختلف 
تاکید کرد و گفت: در این شرایط سخت اقتصادی باید بیشتر 
به شرایط جوانان توجه داشته و برای حفاظت از آن ها در مقابل 

آسیب ها اهتمام لازم را داشته باشیم.
وزیر ورزش و جوانان: 

۷۰۰ طرح ورزشی تا پایان سال به بهره برداری می رسد
 وزیر ورزش و جوانان نیز در حاشیه این مراسم درگفت و گو با 
خبرنگاران گفت: 7۰۰ طرح در بخش ورزش و جوانان با برنامه 
ریزی صورت گرفته با تخصیص اعتبارات ملی و استانی تا پایان 

سال در سراسر کشور به بهره برداری می رسد. 
مسعود سلطانی، افزود: بهره برداری از این طرح ها در بخش 
ورزش و جوانان به ویژه ورزش همگانی و قهرمانی می تواند 

نقش مهمی در توسعه نشاط اجتماعی داشته باشد.
وی ادامه داد: سال گذشته برنامه ریزی برای بهره برداری از 

۵۰۰ طرح ورزشی در کشور صورت گرفت که با همت مجموعه 
وزارت ورزش و جوانان تا پایان سال 97، این تعداد به 7۰۰ طرح 

افزایش یافت که افتتاح و در اختیار مردم قرار گرفت.
وی واگذاری طرح های نیمه تمام ورزشی به بخش خصوصی 
با  افزود:  و  دانست  وزارتخانه  این  سیاست های  جمله  از  را 
استفاده از ظرفیت قانونی، تمام طرح های نیمه کاره ورزشی 

امکان واگذاری آنها به بخش خصوصی وجود دارد.
بخش  گذاری  سرمایه  ازای  به  داشت:  اظهار  سلطانی 
خصوصی، چند سال برای بهره برداری از آن مجموعه ورزشی 
رغبت  شاهد  ورزش  بخش  در  که  می شود  داده  تخصیص 
بسیار خوب بخش خصوصی به ویژه برای تکمیل استخرها و 

سالن های سرپوشیده نیمه تمام در کشور هستیم.
وی در ادامه با اشاره به افتتاح مجموعه ورزشی پیامبر اعظم 
)ص( گفت: با افتتاح این مجموعه در منطقه محروم دروازه ری 
قم، بخشی از کمبود زیرساخت های ورزشی منطقه جبران شد.
وزیر ورزش و جوانان افزود: این مجموعه ورزشی دارای سالن 
چند منظوره، سالن کشتی پهلوانی و استخر سرپوشیده است 
که به دلیل استانداردهای بالا، امکان برگزاری رویدادهای بین 
المللی در آن وجود دارد و این امکان را فراهم می کند تا قم در 

آینده میزبان مسابقات بین المللی شود.
 مدیرکل ورزش و جوانان استان قم :

در استان قم ۳۱۴ هزار متر مربع فضای ورزشی داریم
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم نیز در این مراسم با اشاره به 
ویژگی های مجموعه ورزشی پیامبر اعظم )ص( اظهار داشت: 
این مجموعه شامل بخش هایی از جمله سالن چند منظوره با 
مساحت ۵ هزار متر مربع، استخر سرپوشیده با مساحت ۱8۰۰ 
متر مربع و همچنین سالن ورزش باستانی و پهلوانی با مساحت 

۱3۰۰ مترمربع می باشد.
رسول منعم اضافه کرد: مجموعه ورزشی پیامبر اعظم )ص( 
در مجموع 9 هزار متر مربع زیربنا دارد که بیش از 3۵۰ میلیارد 
ریال برای احداث آن از محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری 

به قم هزینه شده است.
با اشاره به مساحت  وی در بخش دیگری از سخنان خود 
فضای ورزشی استان قم بیان داشت: در استان قم 3۱4 هزار 
متر مربع فضای ورزشی داریم و سرانه فضای ورزشی در استان 
قم ۲4 صدم متر مربع به ازای هر نفر است که در این بخش 

دارای عقب افتادگی های هستیم.
مدیرکل ورزش و جوانان قم افزود: مجموعه ورزشی پیامبر 
اعظم )ص( قم از استانداردهای بین المللی برخوردار است 
که امکان برگزاری مسابقات بین المللی در این مجموعه وجود 

دارد.
وی همچنین عنوان کرد: زمینی در روبروی این مجموعه 
ورزشی برای احداث یک مجموعه اقامتی در نظر گرفته شده 
که امیدواریم با احداث آن زمینه لازم برای اسکان ورزشکاران در 

رقابت های مختلف کشوری و بین المللی مقدور شود.
مجموعه ورزشی پیامبر اعظم )ص( با 9 هزار متر مربع زیربنا، 
شامل سالن ورزشی چند منظوره یک هزار و ۵۰۰ نفره، استخر 
سرپوشیده و سالن ورزشی کشتی پهلوانی و زورخانه در سطح 
بین المللی می باشد که بیش از 3۵۰ میلیارد ریال برای ساخت 

و تجهیز این مجتمع ورزشی هزینه شده است.

تیم ملی والیبال ایران در نخستین بازی خود در هفته اول یگ  ملت های والیبال ۲۰۱9 
توانست با پیروزی 3 بر یک مقابل ایتالیا، شروع قدرتمندانه ای در این مسابقات داشته 

باشد.
به گزارش ایسنا، ظهر روز )جمعه( ۱۰ خرداد ماه ۱398 تیم ملی والیبال ایران در 
نخستین دیدار خود از لیگ ملت های ۲۰۱9 والیبال برابر ایتالیا یکی از ریشه دارترین 
تیم های والیبال جهان به میدان رفت که توانست با برتری سه بر یک مقابل این تیم شروع 

قدرتمندانه ای را نسبت به سال های گذشته، در لیگ ملت ها داشته باشد.
ترکیب تیم ایران را در شروع این دیدار سعید معروف، محمد موسوی، امیر غفور، جواد 
معنوی نژاد و علی شفیعی به همراه حضرت پور )لیبرو( تشکیل می دادند. ایتالیا نیز با 
لباس سورمه ای و ترکیب جیانلی، بالاسو، آنتونوف، آنزانی، لاویا و گابریل نلی بازی را 

شروع کرد.
ست نخست: ۲۵ - ۲۰ ایتالیا

دو تیم در شروع این دیدار نمایش پایاپایی داشتند. سیمونه جیانلی کاپیتان با تجربه 
ایتالیا سعی می کرد تا سایر بازیکنان تیمش را تهییج کند. در حالی که بازی خوب جواد 
معنوی نژاد و پاس های طلایی معروف در شروع بازی کار را برابر پیش می برد، اما یکی 
دو اشتباه فردی از بازیکنان ایران کافی بود تا ایتالیا وقت استراحت نخست را به سود 

خود تمام کند.
بازی سرعتی در دستور کار ایران قرار داشت و علی شفیعی به خوبی پاس های کوتاه را 
به امتیاز تبدیل می کرد. اگر چه ایتالیا در اواسط این ست به برتری سه - چهار امتیازی 
رسیده بود اما دفاع جانانه تیم ایران نمی گذاشت روند بازی از دست شاگردان ایگور 

خارج شود. محمد موسوی همچنان سد مستحکم دفاع ایران بود. ایران خوب بازی 
می کرد اما هنوز سه امتیاز از ایتالیا عقب بود. آناتوف بی شک ستاره ایتالیا در ست نخست 
بود. وقتی ایتالیا به امتیاز ۲۰ رسید، فیاضی جانشین معنوی نژاد شد. قدری تعلل در 
دریافت توپ های اول موجب برتری ایتالیا در امتیازهای پایانی شده بود. در نهایت ایتالیا 

با درخشش آنتالوف و گابریل نلی ست نخست بازی را با ۵ اختلاف امتیاز برد.
ست دوم: ۲۳ - ۲۵ ایران

ایتالیایی ها در ست دوم با بهره گیری از اشتباه دفاع روی تور ایران خیلی زود به سه 
امتیاز برتری رسیدند. دریافت های نه چندان خوب اجازه نمی داد توپ به پاسور برسد 
و برنامه های هجومی تیم را کنسل می کرد. ایگور بعد از واگذاری 4 امتیاز تقاضای وقت 
استراحت کرد. ایران اگر چه به کمک توانایی فردی ستاره هایش امتیاز می گرفت اما روند 
بازی را در دست نداشت. در مقابل ایتالیا کاملًا بر روند بازی مسلط بود. حمله از کناره ها 
روی پاس های بلند این تیم مهار نشدنی نشان می داد. جیانلی بی شک ستاره بی چون و 
چرای این دیدار بود. ایران توانست با گرفتن دو امتیاز فاصله را کم تر کند. فشار بازی روی 
محمد موسوی تأثیر گذاشته بود با از دست رفتن پاس سرعتی معروف اختلاف امتیاز 

میان دو تیم به ۵ امتیاز رسید.
در حالی که ایتالیا همچنان به برتری امتیازی ادامه می داد بازیکنان ایران سر تسلیم 
شدن نداشتند و از جان و دل برای برگشتن به روند بازی مایه می گذاشتند. کادرفنی ایران 
نکات فنی لازم را گوشزد می کرد. سرانجام ایران در یک رالی طولانی توسط عبادی پور 
امتیاز گرفت. بازیکنان ایران به تدریج اختلاف امتیاز را کم کردند. ایران در وقت استراحت 
فنی دوم 3 امتیاز با حریف فاصله داشت. اختلاف سه امتیازی ادامه داشت تا اینکه 

ایران با گرفتن سه امتیاز متوالی در امتیاز ۱8 بازی را در ست دوم به تساوی کشاند. 
بازی پایاپای ادامه داشت تا اینکه شفیعی با گرفتن امتیاز سرویس بازی را ۲۰ - ۱9 به 
سود ایران کرد. ایتالیایی ها یک امتیاز دیگر گرفتند و بازی مساوی شد اما ایران با آبشار 
عبادی پور به امتیاز ۲۱ رسید تا سرمربی ایتالیا درخواست وقت استراحت کند. دفاع و 
حمله ایران شرایط خوب خود را ادامه داد تا برتری خود را به دو امتیاز اختلاف برساند. با 
رسیدن ایتالیا به امتیاز ۲3 تیم ایران درخواست استراحت فنی کرد تا روند بازی را از دست 
ندهد. با دریافت سرویس نلی ایران توانست توسط امیر غفور امتیاز ۲۵ را کسب کرده و با 

بازگشت فوق العاده به بازی سرانجام پیروز ست دوم شود.
ست سوم: ۲۳ - ۲۵ ایران

با آغاز ست سوم ایران برتری خود را حفظ کرده و با دو امتیاز پیش افتاد. ایتالیایی ها 
دو امتیاز متوالی را با تاکتیک سرعت کسب کرده و بازی را در امتیاز چهار به تساوی 
کشاندند. در حالی که ایتالیا 6 بر ۵ پیش افتاده بود، با کسب سه امتیاز متوالی توسط 
شریفی و عبادی پور ایران 8 - 6 وقت اول استراحت فنی را از آن خود کرد. در ادامه با 
امتیاز سرویس فیاضی ایران در امتیاز ۱3 اختلاف را به سه امتیاز رساند. ایتالیا با گرفتن 
دو امتیاز متوالی اختلاف را به یک امتیاز رساند که باعث شد کولاکوویچ درخواست وقت 
استراحت کند اما، با بازگشت بازیکنان به زمین ایتالیا سه امتیاز متوالی دیگر را کسب کرد 

و ۱3 - ۱۵ پیش افتاد.
در ادامه هم هر دوتیم یک امتیاز را کسب کردند تا ایتالیا با رسیدن به امتیاز ۱6 وقت 
استراحت فنی دوم را از آن خود کند. پس از اینکه ایران بازی را در امتیاز ۱7 به تساوی 
کشاند، توانست روند خوب خود در دریافت ها را ادامه داده و با دو امتیاز اختلاف از ایتالیا 
پیش بیفتد. درخشش بازیکنانی چون فیاضی و امیر غفور در زدن آبشار و دفاع روی تور 

پیروزی ۲۵ - ۲3 را در ست سوم برای ایران رقم زد.
ست چهارم: ۲۲ - ۲۵ ایران

با شروع این ست ایتالیایی ها با درخشش جیا نلی توانستند 3 صفر از ایران پیش 
با  ایتالیا  ادامه  امتیاز رسید. در  به دو  با درخشش فیاضی اختلاف دو تیم  بیفتند. 
پاس های دوبل وسط جیا نلی از دفاع ایران رد شده و 8 - ۵ وقت استراحت فنی اول را 
از آن خود کرد. با ورود دو تیم به زمین ایران عملکرد بهتری داشت و با کسب سه امتیاز 
متوالی بازی را به تساوی کشاند. سرانجام ایران در امتیاز ۱۰ با ضربه ای از نلی پشت خط 
زن ایتالیا که به اوت رفت، پیش افتاد. ایران توانست اختلاف را با به کار گیری سرعت 
در خط حمله به سه امتیاز افزایش داده و ۱6 - ۱3 وقت استراحت فنی دوم را به سود 

خود تمام کند.
با ورود دو تیم به زمین روند خوب ایران ادامه داشت و در حالی که ۱8 - ۱4 از ایتالیا 
پیش بود، سرمربی ایتالیا با ایجاد حاشیه سعی در به هم ریختن تمرکز بازیکنان ایران 
داشت و گویا با غفور هم درگیری لفظی داشت. این اختلاف امتیاز ادامه داشت تا اینکه 
ایران دو امتیاز پی در پی را از دست داد و بازی ۲۰ - ۱8 شد و به همین دلیل کولاکوویچ 
اقدام به گرفتن وقت استراحت کرد. با این حال ایتالیا عملکرد خوب خود را ادامه داد 
تا اینکه در امتیاز ۲۲ بازی را به تساوی کشاند تا بار دیگر کادر فنی ایران تقاضای وقت 
استراحت کند. با ورود تیم ها به زمین ایران توانست سه امتیاز متوالی را کسب کرده و 

۲۵ - ۲۲ پیروز ست سوم و این بازی شود.
برنامه دو بازی دیگر ایران در هفته اول لیگ ملت های والیبال به شرح زیر است:

بازی دوم: ایران - چین، شنبه ۱۱ خرداد ساعت ۱6:3۰
 بازی سوم: ایران - آلمان، یکشنبه ۱۲ خرداد ساعت ۱۲:3۰

ایران ۳ - ایتالیا ۱
شروع قدرتمندانه والیبال ایران در لیگ ملت ها
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راهپیمایی روز جهانی قدس امسال در حال که جبهه غربی و صهیونیستی تلاش 
مضاعفی دارند تا آرمان فلسطین به فراموشی سپرده شود، با حضور پرشور مردم در 
ایران و سراسر جهان برگزار شد که این خود پایان بی سرانجام را برای معامله قرن 

رقم می زند. 
راهپیمایی روز قدس در خیابان های تهران و 949 نقطه از کشور با شعار »روز 
جهانی قدس، شکست معامله قرن با تثبیت آرمان فلسطین« برگزار شد و مردم روزه 
دار ایران در سراسر کشور پس از برپایی راهپیمایی با حضور در مصلاها آخرین نماز 
جمعه در ماه مبارک رمضان را اقامه کردند.راهپیمایان هم چنین شعارهایی با مضامین 
» فلسطین تنها نیست«، » مرگ بر آل سعود« ، » این همه ملت آمده، به عشق رهبر 
آمده«  و ..... و پلاکاردهایی در دست داشتند که روی آن ها به فارسی و برخی به 
انگلیسی نوشته شده بود؛ »معامله بزرگ قرن _ معامله نافرجام« ، »بزودی در قدس 
نماز جماعت می خوانیم« و ....همچنین در این مراسم پلاکاردهایی با مضمون فلسطین 
آزاد خواهد شد، قدس پایتخت ابدی فلسطین، در دست راهپیمایی کنندگان قرار دارد.

راهپیمایان روز جهانی قدس با در دست داشتن پلاکاردهایی همچون »به زودی در 
قدس نماز جماعت می خوانیم«، »نحوالقدس«، »من فلسطینی نیستم اما مسلمانم« 
و »فلسطین برای فلسطینی ها« انزجار خود را از سیاست های خصمانه آمریکا و رژیم 

صهیونیستی به تصویر کشیدند.
*  رئیس جمهور: معامله قرن به نتیجه نمی رسد 

رئیس جمهور که همزمان با آخرین جمعه ماه مبارک رمضان و روز جهانی قدس از 
تقاطع خیابان فردوسی در مسیر راهپیمایی گسترده و پرشور مردم تهران قرار گرفت، با 
اشاره به اینکه روز قدس در تاریخ انقلاب اسلامی ایران از اهمیت زیادی برخوردار است، 
گفت: روز قدس روز تقابل همه مسلمانان در برابر متجاوزین عالم است و پیام قدس این 
است که فلسطین برای همیشه زنده بوده و قدس از آن مسلمانان است.حجت الاسلام 
حسن روحانی با بیان اینکه دشمنان اسلام در دو سال گذشته توطئه های جدیدی 
علیه قدس طراحی کرده اند که البته به نتیجه نرسیده است، خاطرنشان کرد: دشمنان 
قدس را پایتخت رژیم صهیونیستی اعلام کردند که جز یکی دو کشور کوچک هیچ 
کشوری در جهان از آن حمایت نکرد. آنان همچنین جولان را از آن رژیم صهیونیستی 
معرفی کردند که هیچ کشور و نهاد بین المللی از آن حمایت نکرد.رئیس جمهور تاکید 
کرد: بی تردید موضوع معامله قرن نیز به ورشکستگی قرن تبدیل خواهد شد و قطعاً 
به نتیجه نخواهد رسید.روحانی اظهار داشت: ملت ایران 4۰ سال است که به خیابان ها 
آمده و علیه استکبار و صهیونیست ها شعار می دهند و ملت فلسطین نیز ۷۱ سال 
است که در برابر استکبار و صهیونیست ها مقاومت می کنند.وی گفت: تردید نداریم 
که پیروزی نهایی از آن حق و فلسطین خواهد بود و سرزمین فلسطین مامنی برای 

مسلمانان، مسیحیان و یهودیان خواهد گردید.
* ابراهیم رئیسی : معامله قرن تبدیل به مقاومت قرن می شود

رئیس قوه قضاییه با اشاره به حضور با شکوه مردم در راهپیمایی روز قدس، گفت: 
با توجه به این اجتماع باشکوه و با بصیرت که امت اسلامی دارد، معامله قرن تبدیل 
به مقاومت قرن می شود.حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی، در حاشیه راهپیمایی روز 
قدس در بیرجند در جمع خبرنگاران اظهار کرد: اجتماع عظیم مردم در راهپیمایی 

امروز پیام حتمیت آزادی قدس را برای دوستداران انقلاب و جبهه انقلاب دارد.
وی تصریح کرد: با توجه به این اجتماع باشکوه و با بصیرت که امت اسلامی دارد، 
معامله قرن تبدیل به مقاومت قرن می شود.رئیس قوه قضاییه با اشاره به حتمی بوده 
اراده الهی، افزود: اراده پولادین مردم با حضور گسترده مردم و جوانان پیام های بسیاری 

دارد و این اراده با پشتوانه مردمی باعث نابودی حتمی ظلم خواهد شد
*  اسحاق جهانگیری:  معامله قرن با حضور مردم به شکست می انجامد

 معاون اول رییس جمهوری در جمع راهپیمایان روز قدس گفت: با حضور مردم 
معامله قرن به شکست کشیده می شود و برای سران عرب که با رژیم صهیونیستی 
همراهی می کنند، روسیاهی تاریخی خواهد ماند. »اسحاق جهانگیری« که در آخرین 
جمعه ماه مبارک رمضان و روز جهانی قدس در جمع راهپیمایی کنندگان تهرانی 
حضور یافته بود،اظهارداشت:  امام بزرگوار ما راهبرد بسیار مهمی برای مردم فلسطین 
ترسیم کرد و آن راهبرد در واقع حضور مردم در صحنه برای حمایت از فلسطینیان 
بود.وی ادامه داد: این راهبرد با این پیش فرض مطرح شد که در مواقعی که دولت های 
وابسته و مرتجعین عرب از آرمان های فلسطین انصراف بدهند و فلسطینی ها تنها 
باشند؛ باز مردم مسلمان در سراسر دنیا به حرکت درآیند و حمایت خود را از فلسطینی 
ها اعلام کنند.جهانگیری: مقطع تاریخی فعلی مقطعی است که رییس جمهور آمریکا 
بر خلاف همه قراردادها و توافقات بین الملی معامله قرن را اعلام کرد؛ این معامله با این 
انگیزه صورت گرفت که تمام حقوق فلسطینیان نادیده گرفته شود.معاون اول رییس 
جمهوری ادامه داد: هیچ فلسطینی در معامله قرن حضور نداشته و می توان پیش بینی 
کرد که با حضور مردم حتماً این معامله به شکست کشیده می شود و برای سران عرب 
که با رژیم صهیونیستی همراهی می کنند، روسیاهی تاریخی خواهد ماند.جهانگیری 
اظهار داشت: مردم ایران همیشه تاریخ شناس و وقت شناس بوده اند، حساسیت ها 
را تشخیص داده اند. الان کشورشان در شرایط خاصی قرار گرفته آمریکایی ها از یک 

طرف چنگ و دندان نشان می دهند و از یک طرف درخواست مذاکره می کنند.
وی ادامه داد: فلسطینی ها در فشار سختی قرار گرفته اند و حضور مردم ایران 
همیشه تاریخ ساز بوده و من مطمئن هستم که حضور امسال مردم همچنان گره 

گشایی های جدی از کار کشور و انقلاب و فلسطین خواهد کرد.
* وزیر علوم: مسلمانان نباید مردم فلسطین را تنها بگذارند

منصور غلامی وزیر علوم تحقیقات و فناوری با حضور در مراسم راهپیمایی روز 
جهانی قدس در جمع خبرنگاران و در خصوص پیام حضور مردم در راهپیمایی روز 
قدس، گفت: مردم مسلمان ایران هر سال بعد از زمانی که حضرت امام آخرین جمعه 
را به عنوان روز قدس اعلام کرده اند در صحنه حاضر شدند. این روز اعتراض به پایمال 
شدن حق مردم فلسطین و حمایت از آنهاست.وی افزود: مردم هر سال با شور و علاقه 
در این میدان حاضر شده و مسئله حمایت مسلمانان از هر گروه مظلومی در دنیا را 
به جهانیان نشان می دهند. مردم فلسطین هم مانند گروه های مظلوم باید از حمایت 
مسلمانان جهان برخوردار باشند، زیرا حقوق قانونی آنها پایمال شده است.وزیر علوم 
با بیان اینکه مردم فلسطین باید به مقاومت ادامه دهند، گفت: مسلمانان نیز باید از 
آنها حمایت کرده و آنها را در این صحنه تنها نگذارند.غلامی در پاسخ به سوالی درباره 
احتمال خروج ایران از برجام گفت: امیدواریم اروپایی ها به تعهداتشان پایبند باشند و 
همان پیمان های حداقلی را انجام دهند و این اتفاق نیفتد.وی در پاسخ به سوال دیگری 
در خصوص آینده طرح معامله قرن گفت: معامله قرن قطعاً انجام شدنی نیست و 
افرادی که از طرف دیگران می خواهند در آن شرکت کنند قطعاً شکست خواهند خورد
*  سردار فدوی: راهپیمایی روز قدس تا زمان نابودی رژیم صهیونیستی 

ادامه دارد
سردار علی فدوی جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به جمع 
راهپیمایان روز قدس در تهران پیوست.سردار علی فدوی جانشین فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در حاشیه راهپیمایی روز قدس و در جمع خبرنگاران، گفت: 
حضور پرشور و شعور مردم خود گویای همه چیز است.وی افزود: این حضور و حمایت 
همه جانبه از مردم مظلوم فلسطین تا زمانی که عامل اصلی اشغالگری یعنی رژیم 
صهیونیستی وجود دارد، ادامه دارد.جانشین فرمانده کل سپاه گفت: ما معتقدیم که 

ظلم پایدار نیست و تا زمانی که باطل هست مردم در صحنه حضور دارند.
* محمد جواد ظریف :هیچ کس اجازه ندارد که قدس را از طرف مسلمانان 

بفروشد 
وزیر امور خارجه گفت: برخی حکام عربی برای حفظ خود و پیشبرد اهدافشان 
این توهم را دارند اگر در کنار نتانیاهو قرار بگیرند می توانند به آمال خود برسند ولی 
نتانیاهو که با گنبد آهنین نتوانسته حتی اسرائیل را مورد حمایت قرار دهد، چطور 
می تواند از این کشورها حمایت کند. »محمد جواد ظریف« که در مراسم روز جهانی 
قدس در جمع خبرنگاران افزود: پیام امروز این است که قدس فروشی نیست؛ قدس 
نه متعلق به آمریکا است که به اسرائیل ببخشد نه رژیم صهیونستی می تواند ادعایی بر 
قدس داشته باشد.وی تصریح کرد: قدس مال مسلمان ها و مردم فلسطین است و هیچ 
کس حق ندارد که آن قبله مسلمانان را به به آمریکایی ها و رژیم صهیونیستی واگذار 
کند یا هر اقدامی دیگری که باعث خدشه در آرمان ملت فلسطین شود، انجام دهد.

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی با ابراز تأسف از بیانیه سران برخی کشورهای عربی 
درباره ایران، تصریح کرد: چند انگشت شمار از حکام عربی برای حفظ خود و پیشبرد 
اهدافشان این توهم را دارند که اگر در کنار نتانیاهو قرار گیرند می توانند به آمال خود 
برسند.ظریف تصریح کرد: نتانیاهو نتوانسته با گنبد آهنین خود حتی اسرائیل را مورد 
حمایت قرار دهد چطور می تواند از این کشورها حمایت کند.وزیر امور خارجه گفت: 
بهتر است که امروز که اجلاس همکاری کشورهای اسلامی در مکه مکرمه تشکیل 
می شود به جای یاوه گویی هایی که دیشب در مورد ایران گفته واسرائیل را خوشحال 
کرده اند، آن کاری را انجام دهند که سازمان همکاری اسلامی برای آن ایجاد شده و 
آن حمایت از مردم قدس و ملت فلسطین است.رییس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان 
کرد:  امروز مسلمانان در تمام دنیا به مناسبت روز قدس جمع شدند؛ هیچ کس اجازه 
ندارد که قدس را از طرف مسلمانان بفروشد؛ آنهایی که به دنبال معامله قرن هستند 
در واقع به ورشکستگی قرن خواهند رسید و توطئه آنان با شکست روبرو خواهد شد.

 * معاون پارلمانی رئیس جمهور: »معامله قرن« به نتیجه نمی رسد
حسینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور در حاشیه راهپیمایی روز جهانی 
قدس در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا ما اهل مذاکره هستیم 
یا مقابله؟، گفت: مقام معظم رهبری تکلیف را روشن کردند و فرمودند ما اهل مقاومت 
هستیم و بر این اساس همه ما باید از فرمایشات ایشان تبعیت کنیم.وی ادامه داد: 

حضور مردم در راهپیمایی روز جهانی قدس از اقشار و جناح های مختلف سیاسی نشان 
دهنده یکپارچگی و اتحاد و تبعیت همه ملت از فرمایشات رهبر معظم انقلاب است.

معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره طرح »معامله قرن«، گفت: از همین الان مشخص 
است که این طرح راه به جایی نخواهد برد چرا که این معامله مقبول و مشروع نیست 
و یک معامله باطل است و هیچ آثار حقوقی بر آن مترتب نیست.امیری با تاکید بر 
اینکه معامله قرن معامله ای ورشکسته است، خاطرنشان کرد: حضور همه مردم ایران 
و جهان در راهپیمایی روز جهانی قدس شکست معامله قرن را نوید می دهد و قطعاً 

به نتیجه نمی رسد.
* آیت الله جنتی: آمریکا و اسرائیل دفن خواهند شد

آیت الله احمد جنتی رئیس مجلس خبرگان رهبری در جمع خبرنگاران در 
راهپیمایی روز جهانی قدس گفت: پیام این راهپیمایی مرگ بر امریکا و مرگ بر 
اسرائیل است. پیام این راهپیمایی مرگ بر امریکاست و همانطور که ما ایستادیم و 
شاه را دفن کردیم، امریکا و اسرائیل هم دفن خواهند شد.وی گفت: ما ایستاده ایم و 

شکست نهایی برای امریکاست.
* عارف: سازش حکام عرب نتیجه ندارد 

محمدرضا عارف در حاشیه راهپیمایی روز قدس تهران در جمع خبرنگاران درباره 
نقش محور مقاومت و ایران در حل مشکل فلسطین اظهار داشت: خوشبختانه مردم ما 
در همه صحنه هایی که پیرامون آرمان ها و مطالبات انقلاب اسلامی است، حضور جدی 
داشته اند.وی ادامه داد: قطعاً حرکات کشورهای غربی به نتیجه نخواهد رسید و این 
مسئله بر اساس تجربه چهار دهه پس از پیروزی انقلاب اسلامی است.رئیس فراکسیون 
امید مجلس خاطرنشان کرد: قطعاً سازش های حکام برخی کشورهای اسلامی به 

نتیجه نمی رسد و مردم مسلمان مسیر خودشان را تا آزادی قدس ادامه می دهند.
* نعمتی:  قدس شریف متعلق به مردم فلسطین است 

بهروز نعمتی در حاشیه راهپیمایی روز جهانی قدس در جمع خبرنگاران درباره 
تأثیر حضور مردم در شکست خوردن معامله قرن، اظهار داشت: حضور مردم در این 
راهپیمایی بزرگ، یک نه بزرگ به معامله قرن است و آمریکا عمالش در منطقه بدانند 
که این طرح به نتیجه نخواهد رسید. وی تاکید کرد: فلسطین متعلق به مردم این 
کشور و مسلمانان جهان است و هیچ کسی نمی تواند در اراده مردم مسلمان و مقاومت 
مردم فلسطین سنگ اندازی کند. سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
گفت: آمریکا همواره و به شکل های مختلف به دنبال آن بوده است که کشورهای 
مسلمان را از هم جدا کند و این کشورها را در اختیار قدرت های دست نشانده خود 
قرار دهد و این مسئله مربوط به امروز نیست بلکه آمریکا همواره بدنبال این مسئله 
بوده است اما آنان بدانند اتفاق جدیدی نخواهد افتاد و آنان به اهداف شومشان در 

خاورمیانه نمی رسند.
* سردار اشتری:  جنگ روانی دشمن طبل توخالی است 

 فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی گفت: جنگ روانی که دشمن علیه ایران 
آغاز کرده است طبل توخالی به شمار می آید و به نتیجه نمی رسد و اکنون امنیت در 
سراسر کشور برقرار است. حسین اشتری روز جمعه در حاشیه راهپیمایی روز قدس 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: پیروزی در برابر ظالمان و استکبار جهانی از آن 

آزادیخواهان است.
وی یادآورشد: روز قدس روز پیروزی مسلمانان بر کفار، غلبه کردن آزادی خواهان 

بر مستکبران و نابودی رژیم کودک کش اسرائیل است.
* رضایی: طرح معامله قرن برای نجات رژیم صهیونیستی است 

محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در حاشیه راهپیمایی یوم الله 
قدس در جمع خبرنگاران اظهار داشت: جبهه رویارویی استعمار و دشمنی غرب با 
اسلام فعلا در فلسطین شکل گرفته است.وی افزود: یک جبهه بزرگ استکباری در 
فلسطین علیه اسلام است و همین دلیل ملت ایران و جهان اسلام خود را در قبال 
فلسطین و آرمان بی دفاع مردم مظلوم فلسطین مسئول می داند. دبیر مجمع تشخیص 
مصلحت  نظام درباره معامله قرن نیز گفت: معامله قرن اولین طرحی نیست که در 
رابطه با نجات رژیم صهیونیستی مطرح شده است بلکه تاکنون دهها طرح داده شده 
و معامله قرن نیز به سرنوشت بقیه طرح ها دچار خواهد شد. رضایی خاطرنشان کرد: 
طرح معامله قرن نه مبنای دموکراتیک دارد و نه عادلانه است بنابراین این طرح نیز 

همانند دیگر طرح  ها با شکست مواجه خواهد شد. 
* محمود صادقی: راهپیمایی روز قدس در آزادسازی قدس موثر است 

محمود صادقی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در حاشیه مراسم 
روز جهانی قدس در جمع خبرنگاران اظهار داشت: امام راحل روز قدس را در اولین 
سال پیروزی انقلاب اسلامی به عنوان یک روز جهانی برای تمام مسلمانان جهان اعلام 
کردند که نماد همبستگی تمام آزادی خواهان جهان است.وی با بیان اینکه روز قدس 
هم از لحاظ روانی و هم از لحاظ تقویت روحیه و همچنین همفکری مسلمانان برای 
آزاد سازی قدس بسیار موثر است تصریح کرد: در این چهار دهه هر سال باشکوهتر از 
سال قبل برگزار شده و از نظر سیاسی تاثیر بسیاری در پیشبرد آرمان فلسطین دارد.

عضو فراکسیون امید مجلس در پاسخ به سوال فارس درباره طرح معامله قرن اظهار 
داشت: هنوز جزئیاتی از این طرح افشا نشده ولی تحلیل من این است که این طرح 
نمی تواند مساله فلسطین را حل کند. کسی این طرح را اجرا می کند که خود از قبل 
جانبداری کرده و به مسلمانان با انتقال پایتخت به بیت المقدس توهین و بی حرمتی 
کرده است؛ رییس جمهوری که اینقدر به مسلمانان بی حرمتی کرده چگونه می تواند 

مبدع طرح صلح باشد.
 * دژپسند:  با مشارکت مردم می توان با تحریم ها مبارزه کرد 

 وزیر امور اقتصادی و دارایی بر اهمیت مشارکت اقتصادی مردم در زمان تحریم، 
برای مبارزه با کسری ها و کمبودها تاکید کرد. »فرهاد دژپسند« در حاشیه راهپیمایی 
روز جهانی قدس، در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: حضور گسترده مردم در این 
راهپیمایی، نشان دهنده اراده قاطع و مصمم آن ها در دفاع از آرمان های انقلاب است.

وی با اشاره به تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران افزود: مردم می توانند بزرگترین 
سرمایه در حل مشکلات اقتصادی کشور باشند و باید با همت همین مردم به مبارزه 

با تحریم های ظالمانه آمریکا برخواست.
* سردار غیب پرور:  معامله قرن از الان شکست خورده است 

سردار غلامحسین غیب پرور رئیس سازمان بسیج مستضعفین در حاشیه راهپیمایی 
روز قدس در مورد اقدام رذیلانه آمریکا، رژیم صهیونیستی و هم پیمانان آنان در منطقه 
به عنوان معامله قرن، گفت:  این بحثی که پیش آمده یک بحث از پیش شکست خورده 

است.
وی با اشاره به این که دو دلیل برای از پیش شکست خوردن طرح معامله قرن وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: دلیل اول این است که مردم منطقه فرهنگ مقاومت را باور 
کردند و مردم قدس و فلسطین دریافتند که راه پیروزی آنها سازش و گفت وگو نیست.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین اظهار داشت: دلیل دوم این است که در سال ها و 
دهه های گذشته نشان داده شده تصمیمات سران مرتجع منطقه تاثیرگذاز نیست، فلذا 

به همین دلیل معامله قرن از الآن شکست خورده است.
*   ابتکار: طرح معامله قرن به نتیجه نخواهد رسید 

معاون امور زنان رئیس جمهور گفت: طرح معامله قرن به هیچ نتیجه ای نخواهد 
رسید. 

 معصومه ابتکار معاون امور زنان رئیس اظهار داشت: مردم مثل همیشه حضوری 
پرشور در روز قدس دارند و با وحدت و یکپارچگی علیه جنایات رژیم صهیونیستی، 
استقامت بر آرمان های خود را نشان دادند.وی افزود: ما در شرایطی قرار داریم که روز 

به روز مردم نسبت به جنایات رژیم صهیونیستی آگاه تر می شوند.وی بیان کرد: یقیناً 
طرح معامله قرن به هیچ نتیجه ای نخواهد رسید چون معامله یک طرفه بوده که به 

ضرر مردم فلسطین و متاسفانه به نفع رژیم صهیونیستی است.
* وزیر ارشاد:راهپیمایی روز قدس پاسخ مقتدارنه به تهدیدات آمریکا 

است 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت:راهپیمایی امروز می تواند پاسخ مقتدرانه ملت 
ایران به تهدیدات آمریکایی به ویژه ترامپ رئیس جمهور آمریکا باشد. سید عباس 
صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه راهپیمایی یوم الله قدس در جمع 
خبرنگاران، اظهار داشت:راهپیمایی روز قدس در ایران هم در ارتباط با مسائل بین المللی 
و هم در مسائل منطقه ای و داخلی یکی از نمادهای اساسی انسجام اجتماعی است.وی 
افزود: امسال از یک طرف شرایط جهانی، توطئه های آمریکایی و غربی علیه ایران و هم 
توطئه های منطقه ای که وجود داشته راهپیمایی روز قدس از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است.معاون اول قوه قضائیه درباره اظهارات اخیر مقامات آمریکایی درباره مذاکره بین 

ایران و آمریکا گفت: آمریکا شیطان بزرگ است و ما با شیطان مذاکره نمی کنیم. 
* معاون اول قوه قضائیه :ملت ایران نقشه خائنانه دشمنان را می دانند

 معاون اول قوه قضائیه در حاشیه مراسم روز قدس در جمع خبرنگاران با اشاره 
به حضور میلیونی مردم در این مراسم گفت: مردم انقلابی ایران موقعیت شناس و 
زمان شناس هستند و همواره در مراحل مهم در صحنه حضور داشتند.حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای دامه داد: امروز که مجدداً نظام سلطه با ترفند جدیدی به 
نام معامله قرن می خواهد رژیم صهیونیستی را از این مخمصه نجات دهد و در حاشیه 
امنیت قرار دهد، ملت ایران با حضور در راهپیمایی روز قدس اعلام کردند که نقشه 
خائنانه آنها را می دانند و از آرمان های فلسطین حمایت می کنند.معاون اول قوه قضائیه 
درباره اظهارات اخیر مقامات آمریکایی درباره مذاکره بین ایران و آمریکا گفت: آمریکا 

شیطان بزرگ است و ما با شیطان مذاکره نمی کنیم.
*  امیر سیاری: پیام راهپیمایی روز قدس مقابله با معامله قرن است 

امیردریادار حبیب الله سیاری رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش در حاشیه 
راهپمیایی یوم الله قدس در جمع خبرنگاران با اشاره به معامله قرن اظهار داشت: پیام 
این راهپیمایی در مقابل معامله قرن این است که فلسطین متعلق به فلسطینیان است 
و هیچ توطئه ای شکل نمی گیرد و هیچ ترفندی نیز نمی توانند اجرا کنند و همه این 

طرح ها نیز با شکست روبه رو خواهد شد.

علی لاریجانی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران: 
 برای شکستن تحریم ها باید روی پای خود بایستیم

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: برای شکستن تحریم ها باید روی پای خود 
بایستیم و در تولید کالا های اساسی باید دست دلال ها را قطع کنیم.علی لاریجانی در 
سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به توجه به مسائل اقتصادی در 
کشور افزود: در زنجیره تولید نقاط مفقود را باید از بین ببریم و کارآفرینی کنیم که با 
کمک جوانان این ظرفیت ایجاد خواهد شد.وی گفت: نباید بگزاریم فشار های بیرونی 
زمینه ناراحتی در داخل را فراهم کند.رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: در شرایط 
فعلی بیش از گذشته وحدت درونی کشور ضرورت دارد و باید مسئله اصلی مقابله با 
جریان امریکایی باشد و این محاصره شکسته شود.رئیس مجلس گفت: حرف های 
متناقض آمریکایی ها که یک روز ملت ایران را تروریست می خوانند و روز دیگر دم از 
دوستی و مذاکره می زنند نشان از این است که بزرگی ملت ایران را نشناخته اند.وی 
افزود: بعد از تحریم آن ها فکر می کردند راهی از پیش می برند، اما امروز ملت ایران و 
همه بخش های نظام یک صدا هستند که باید به استقلال اقتصادی تکیه و نقاط ضعف 
اقتصادی را جبران کرد.رئیس مجلس گفت: یکی از مسائل مهم اقتصادی افزایش 
قیمت مسکن است که باید راه علاجی برای آن پیدا شود.وی افزود: تصمیمات مهمی 
گرفته شد که برای زوج های جوان در روستا ها و شهر های کوچک و شهرک های 
اقماری شهر های بزرگ زمین با قیمت بسیار پایین منطقه ای در اختیار آن ها قرار 
گیرد و از تسهیلات نیز استفاده کنند و بر اساس این طرح مهم باید سالی ۱ میلیون 

ساختمان ساخته شود که می تواند صنایع دیگر را نیز فعال کند.
* ابداع متفکرانه امام )ره( در نام گذاری روز قدس

وی گفت: نامگذاری روز قدس از سوی امام خمینی )ره( یک ابداع متفکرانه بود که 
باعث شد شعله های حمایت مردم نسبت به قدس شریف اوج بگیرد.

رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: امروز روز قدس است و از شانزدهم مرداد سال 
۵۸ که رهبر انقلاب آخرین جمعه ماه رمضان را به این روز نام نهاد سی و نه بار است 
که ملت ایران و تمام آزادگان جهان آمده اند و از مردم فلسطین و از هویت قدس 

شریف دفاع کردند.
 * لِه شدن حیثیت سعودی ها در طرح قلابی آمریکا 

 وی در بخش دیگری از سخنان گفت :سعودی ها با همکاری اماراتی ها و بحرینی ها 
هم مال و منال خود را دادند و هم آبرو و حیثیت خود را زیر طرح قلابی امریکا له 

کردند.
وی افزود: اگر امریکا راهبردش این است، پاسخ کشور های اسلامی هم باید در 
همین سطح باشد و با چند اقدام تاکتیکی نمی توان جواب راهبرد دشمنانه را داد و 
کشور های اسلامی باید راهبردی قوی تر داشته باشند.لاریجانی گفت: نکته دوم این 
است که در شرایط فعلی منطقه، اوضاع نسبت به گذشته از نظر افرادی که در صحنه 
فعال هستند شفاف تر شده و البته این از جهتی مایه تأسف است که برخی کشور های 
اسلامی موقفشان محقق شد که طرف اسرائیل هستند، اما از طرفی باعث خوشحالی 

است که وضع آن ها روشن شد.
رئیس مجلس افزود: از حدود ۷۰ سال که درگیری ها در خاورمیانه به خاطر رژیم 
صهیونیستی بوجود آمد غالباً با ناکامی همراه بود و ساماندهی طرح های صلح هم ناکام 
ماند، چون پای بی صداقتی برخی رهبران کشور های عربی دیده می شد.لاریجانی 
افزود: اگر چه این اقدام سعودی ها که دلال صهیونیست ها شده اند و اقدام خائنانه 
برای امت اسلامی انجام می دهند مایه تأسف است، اما در مقابله با توطئه امریکایی 
صهیونیستی، شفافیتی ایجاد شده که به نفع مقاومت و ملت فلسطین خواهد بود چرا 
که صف کشور های منافق از دیگران جدا شد و افکار عمومی مسلمانان آن ها را بهتر 

می شناسد.
* آمریکا درپی توطئه بر ضد مسلمان هاست

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اقدامات آمریکا¬ از قصد این کشور برای توطئه 
بر ضد کلیت اسلام و مسلمان ها دلالت دارد.لاریجانی افزود: یکی از اقداماتی که آمریکا 
با سر و صدا آن را انجام داد انتقال پایتخت رژیم صهیونیستی به بیت المقدس بود که 
توهینی به همه مسلمانان محسوب می شود، زیرا بیت المقدس قبله اول مسلمانان و 
محل معراج پیغمبر و مکانی بسیار مقدس برای مسلمانان است.رئیس مجلس گفت: 
به گفته حضرت امام خمینی )ره( مساله قدس نه تنها به مسلمانان بلکه به همه 
انسان های موحد از جمله مسیحیان و یهودیان مربوط است.وی افزود: آمریکایی ها 
به رغم توافقات بین المللی این کار را انجام داده اند اگرچه اکثریت قاطع کشور ها به 
این کار محلی نگذاشتند و با آن مخالفت کرده اند.رئیس مجلس گفت: نفس این کار 
دلالت بر قصد و توطئه آمریکا نسبت به کلیت اسلام و مسلمان ها دارد که برای پاک 
کردن نماد های اسلامی تلاش می کنند.لاریجانی افزود: نکته دوم اقدامی بود که در 
آن سرزمین کشور دیگر یا همان منطقه جولان رابه رژیم صهیونیستی هبه کردند که 
اقدامی ماجراجویانه و مسخره است که کشوری از آن طرف دنیا ملک کشور دیگری را 
به رژیم صهیونیستی ببخشد.وی گفت: این موضوع روحیه سبک سری و دلال مآبی 

سردمداران آمریکا در عرصه سیاست بین المللی را نشان می دهد.وی با بیان اینکه این 
اقدام نیز از طرف قریب به اتفاق کشور ها نامشروع شناخته شد گفت::با این حال این 
اقدام عمق کینه آمریکایی ها نسبت به مسلمانان را نشان می دهد.رئیس مجلس شورای 
اسلامی افزود: مدتی است آمریکا طرحی مرموز و سربسته به عنوان معامله بزرگ 
قرن را مطرح کرده است و ادعا می کند که مشکلات را برای همیشه حل می کند.
وی گفت: خود این عنوان معامله نشان دهنده روحیه دلال مآبی آمریکایی هاست.

وی گفت: انتخاب واژه معامله در جایی که پای شرف و عزت و غیرت یک امت در 
میان است کاری فضاحت بار و نشان گر پوچ بودن فکر سیاسی آنهاست.لاریجانی با 
بیان اینکه تفکر فلسفی تمدن آمریکا منفعت گرایانه است گفت: مسائلی مثل عدالت، 
شرفت، غیرت، انصاف، رفاقت و وفای به عهد وقتی معنا دارد که برای آن ها منفعتی 
داشته باشد.وی گفت: وقتی سردمداران آمریکا هر توافقی را زیر پا می گذارند ویک روز 
از توافق آب و هوای پاریس خارج می شوند یا توافق تجاری با اروپا، توافق هسته ای با 
ایران، توافق تجاری با چین و توافق موشکی با روسیه را لغو می کنند این موضوع به 

زیربنای فکری آن ها بر می گردد.
* راهبرد آمریکا در منطقه تحقیر مسلمانان است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: راهبرد آمریکا در منطقه تحقیر مسلمانان و در 
مضیقه قراردادن کشور های اسلامی با گرفتن اموال و منابع آنهاست.لاریجانی با اشاره 
به اینکه مقام معظم رهبری چندین بار به زوال پذیر بودن تمدن آمریکا اشاره کرده 
است افزود: این موضوع به این دلیل است که ریشه های فکری این تمدن به خودی 
خود ناهنجاری های بین المللی را ایجاد کرده است مثلًا وزیر خارجه آمریکا باکی 
نداشت که بگوید داعش را ما بوجود آورده ایم و سپس با سر و صدا اعلام کردند که در 
حال مبارزه با آن هستیم.وی با اشاره به این سوال که چرا آمریکایی ها داعش را ایجاد 
کرده اند، گفت: چون فکر می کردند در زمانی وجود داعش به نفعشان است و می توانند 
با این کار کشور های اسلامی را درگیر بحران امنیتی کنند و زیرساخت های آنان را از 
بین برده و آن ها را مشغول خودشان کنند بنابراین وزیر امور خارجه آمریکا باکی از بیان 
این موضوع نداشت و آن را در کتاب خود نیز ذکر کرده است و این موضوع به همان 

زیربنای فکری این تمدن باز می گردد.
*  طرح های قلابی صلح آمریکا جریان مقاومت را قوی تر می کند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: هرچه آمریکایی ها طرح های قلابی صلح 
بدهند و هرچه نیرو های خودشان را در منطقه گسترده تر بکنند جریان مقاومت 
وسیع تر، قوی تر و آماده تر خواهد شد.لاریجانی با انتقاد از طرح مذاکره درباره سرزمین 
فلسطین اشغالی افزود: این مثل این می ماند که یک عده دزد اموال یک خانه را 
بدزدند و بعد درب خانه را بزنند و بگویند که آمده ایم مذاکره کنیم.رئیس مجلس 
شورای اسلامی گفت: برخی می گویند این واقعیت منطقه است درحالی که این زور 
است و مذاکره نیست.وی افزود: وقتی دزدی در یک کشوری خانه ای را مورد سرقت 
قرار می دهد آن دزد را با زور می گیرند نه با مذاکره و پلیس می آید آن دزد به سزای 
عملش می رساند.لاریجانی گفت: حالا در صحنه بین المللی پلیس خود از سردمداران 
دزدان است بنابراین باید خودمان قوی شویم.وی افزود: دلیل این که ما روی مسئله 
دفاعی کشورمان حاضر نیستیم مذاکره کنیم این است که راهی جز این وجود ندارد.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: وقتی آن ها به زور متوسل هستند شعار مذاکره 
پوچ است.

*  حضور آمریکا در منطقه باعث توسعه جریان مقاومت  می شود
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: آمریکایی ها علت ناتوانی خود در منطقه را 
هنوز درک نکرده اند.لاریجانی افزود: چرا در افغانستان بعد از چند دهه هنوز موفق 
نبوده اند و چرا مزدوران آن ها در عراق شکست خورده اند.وی گفت: آمریکایی ها باید 
این موضوع را بفهمند که حضور هرچه بیشتر آن ها در منطقه عامل توسعه جریان 
مقاومت است.رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: در خصوص مسئله فلسطین دو 
مسیر پیش رو داریم یکی اینکه مانند گذشته آمریکایی ها دنبال طرح های سرگرم 
کننده برای پایمال کردن حقوق فلسطینی ها باشند که طبعاً در برابر آن فقط مسیر 
مقاومت وجود دارد.وی با بیان اینکه طرح های صلح قبلی دروغ بوده است، گفت: این 
هوشیاری در منطقه به وجود آمده که در برابر این طرح ها باید مقاومت کرد و این 
مقاومت دارد جواب می دهد و هر روز مقاومت قوی تر شده است و نتیجه آن هر روز 
برای رژیم صهیونیستی دردآورتر خواهد بود.لاریجانی افزود: راه دیگر که راه سیاسی 
و دموکراتیک است راهی است که رهبر معظم انقلاب در دو دهه اخیر آن را مطرح 
کرده اند و آن برگزاری همه پرسی برای آینده فلسطین است که چهار جزء دارد.وی 
گفت: جزء اول بازگشت آوارگان به سرزمین آبا و اجدادی، جزء دوم برگزاری انتخابات 
با مشارکت مردم اصلی فلسطین، جزء سوم تشکیل نظام سیاسی منتخب اکثریت بر 
اساس همه پرسی و چهارم تصمیم گیری از سوی نظام سیاسی منتخب برای ساکنان 
غیر بومی است.لاریجانی افزود: عجیب است کشور هایی که می گویند نظام ما بر اساس 

دموکراسی و رای مردم است برای مردم فلسطین این موضوع را قبول نمی کنند.

 قطعنامه پایانی راهپیمایی روز قدس:
 تنها راه حل مسأله فلسطین را تداوم انتفاضه می دانیم

 شرکت کنندگان در راهپیمایی روز جهانی قدس سال ۱39۸، با قرائت قطعنامه 
ای مواضع خود را در ۵ بند اعلام کردند.

متن کامل این قطنامه بدین شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

'سُبْحانَ الَّذِی أَسْرى بعَِبْدِهِ لَیْلًا مِنَ الْمَسْجِدِ الْحَرامِ إلَِی الْمَسْجِدِ الَأقْصَی الَّذِی 
بارَکْنا حَوْلَهُ لنُِرِیَهُ

مِیعُ الْبَصِیرُ       )سوره اسراء آیه ۱( مِنْ آیاتِنا إنَِّهُ هُوَ السَّ
حمد و سپاس ذات اقدس احدیت جَلَّ و علا را که توفیق عنایت فرمود تا بار دیگر 
در یوم الله قدس باحضور حماسی و پر شور در صحنه و همگام با امت بصیر، عامل به 
وظیفه و دشمن شناس کشورهای اسلامی و آزادی خواهان جهان، حمایت همه جانبه 
از ملت مظلوم فلسطین، آزادی قدس شریف از چنگال خونین اشغالگران صهیونیستی، 
نابودی رژیم کودک کش و بیزاری از جبهه سلطه و استکبار و حامیان آن را رساتر از 

همیشه فریاد زنیم.
اینک ما شرکت کنندگان در راهپیمایی سراسری و دشمن شکن »روز جهانی 
قدس« که روز نبی مکرم اسلام)صلّی الله علیه و آله و سلّم(، مظهر »وحدت اسلامی« 
در حمایت از آرمان فلسطین، پشتوانه امنیت کشور و حفظ دستاوردهای انقلاب 
اسلامی است؛ با بانگ رسای توحیدی »الله اکبر« و »خامنه ای رهبر« اعلام می نماییم:

۱- با گذشت چهل سال از ابتکار معجزه گونه امام راحل عظیم الشأن، همچنان 
آزادی قدس شریف با رهایی ملت مظلوم و بی دفاع فلسطین از چنگال اشغالگران 
صهیونیست و تلاش برای محو غده سرطانی اسرائیل را آرمان بلند جهان اسلام 
دانسته، حمایت همه جانبه خود از جبهه مقاومت و مقابله جدی با نقشه های شوم 
رئیس جمهور احمق و هیأت حاکمه آمریکا علیه کشورهای اسلامی را اعلام و توطئه 
رذیلانه موسوم به »معامله قرن«، سرسپردگی سران مرتجع برخی از کشورهای عربی 
در تلاش برای عادی سازی روابط با رژیم جعلی و غاصب قبله اول مسلمین و نشست 
به ظاهر اقتصادی صهیونیستی -  آمریکایی در منامه بحرین را شدیداً محکوم می 

نماییم.
2- با اعلام حمایت و پشتیبانی از راهپیمایی های جمعه های بازگشت فلسطینیان، 
مراتب نفرت و انزجار قلبی خود از سکوت خفت بار مجامع جهانی مدعی دروغین 
حقوق بشر در برابر نسل کشی و جنایات ضد بشری رژیم جعلی صهیونیستی در غزه 
و کرانه باختری و اقدام مذبوحانه آنان برای نابودی هویت و تاریخ فلسطین با یهودی 

سازی سرزمین های اشغالی را ابراز می نماییم.
3-  تنها راه حل مسأله فلسطین را تداوم انتفاضه و مقاومت در برابر جبهه کفر 
جهانی به سرکردگی شیطان بزرگ آمریکا، نفی مطلق هر نوع سازش و تسلیم تا محو 
غده سرطانی اسرائیل، بازگشت آوارگانِ فلسطینی از اقصی نقاط دنیا و برگزاری همه 
پرسی فراگیر و آزاد برای تضمین آینده این کشور با تحقق راهبرد »همه فلسطین 
برای همه مردم فلسطین« و »فلسطین از بحر تا نهر« اعلام و بر آن تأکید می نماییم.

4- کماکان آمریکای جنایت پیشه را »طاغوت اعظم« و نظام فرعونی حاکم بر این 
کشور را »دشمن شماره یک بشریت« دانسته، عهد شکنی و اقدامات سخیف کاخ 
سفید در خروج از برجام،تشدید تحریم های ظالمانه و قرار دادن نهاد انقلابی و مایه 
مباهات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در فهرست سازمان های تروریستی را شدیداً 
محکوم، دل نبستن به وعده های دروغین کشورهای اروپایی، تسلیم نشدن در برابر 
سیاست های خصمانه بیگانگان، تقویت توانمندی های نیروهای سلحشور نظامی و 
انتظامی، خاصه پیشرفت های عزت آفرین حوزه دفاعی غیر قابل مذاکره موشکی و 
ارتقای فعالیت های هسته ای را به عنوان مطالبه جدی خود از قوای سه گانه بخصوص 

دولت محترم اعلام می نماییم. 
۵- با تاکید بر ضرورت غیر قابل انکار ملاحظه حساسیت خاص و استثنایی مقطع 
کنونی از تاریخ انقلاب اسلامی، حفظ »وحدت و وفاق ملی« حول محور »ولایت 
مطلقه فقیه« اتخاذ تدابیر واقع بینانه و اقدامات عملی به دور از اظهارات احساسی 
و شعارگونه تمامی دست اندرکاران در تحقق »رونق تولید« به عنوان شعار محوری 
دانه برای حل  سال، جامه عمل پوشاندن به اقتصاد مقاومتی درون زا و تلاش مُجِّ
مشکلات اقتصادی و معیشت مردم صبور همیشه حاضر در صحنه از طریق مبارزه 
قاطع با فساد و پدیده شوم گرانی و تورم بی سابقه سال های اخیر با نصب العین قرار 
دادن رهنمودهای گهربار مقتدای عظیم الشأن امت اسلامی و پیگیری تحقق نقشه راه 

ترسیم شده در بیانیه حکیمانه »گام دوم انقلاب« را خواهانیم.
و السلام علیکم و رحمة الله و برکاته

راهپیمایی روز جهانی قدس با شکوه تر از هر سال برگزارشد

نه قاطع ملت ایران به معامله قرن 
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همانا در بهشت ، درجه اى است كه جز پیشواى 
دادگر ، و خویشاوندِ اهل صله رحم ، و عیالوار شكیبا ، 

كسى به آن دست نمى یابد 
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نامحـرمانه

دریـچه

چرا حقوق بازنشستگان همسان سازی نمی شود؟ 
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری گفت: اگر قرار باشد رشد معناداری در حقوق بازنشستگان 
دیده شود، دولت و مجلس محترم باید به جای پنج هزار میلیارد تومان، رقمی حدود ۲۵ هزار میلیارد 
تومان را برای بحث همسان سازی تصویب کنند.سید میعاد صالحی تاکید کرد: بهبود معیشت بازنشستگان 
را از طریق افزایش کارآمدی شرکت های تابعه و افزایش همسان سازی پیگیری می کنیم. وی در بخش 
دیگری از اظهاراتش در نشستی با برخی از روسای کانون های بازنشستگی آموزش و پرورش گفت: مردم 
از کلی گویی مسئولان خسته هستند و ما هم از کلی گویی خسته هستیم. مردم منتظر عمل ما هستند 
نه شعارهای ما. صالحی گفت: بنده خودم فرزند بازنشسته هستم و در خانواده بازنشسته بزرگ شده ام و 
مشکلات و دغدغه های بازنشستگان را درک می کنم. صالحی درباره همسان سازی که در جلسه سوال چند 
نفر از حاضران بود، توضیح داد: کل عدد مصوب توسط مجلس برای همسان سازی حقوق بازنشستگان 
کشوری و لشکری پنج هزار میلیارد تومان است. وی افزود: ۶۵ درصد این رقم به بازنشستگان کشوری و 
۳۵ درصد به بازنشستگان لشکری تعلق می گیرد. بنابراین سهم بازنشستگان کشوری ۳۲۵۰ میلیارد تومان 
خواهد بود. وی گفت: قبول داریم که مبلغ ۱۰۰ هزار یا ۲۰۰ هزار تومان، اندک است و اثر چندانی در زندگی 
بازنشستگان ندارد لذا پیشنهادی را به منظور تامین منابع لازم برای افزایش عدد همسان سازی و اثربخشی 
محسوس آن ارائه کرده ام. اکنون در حال کار روی جزئیات این پیشنهاد هستیم و در موقع مقتضی اخبار 

مربوط را خدمت بازنشستگان عزیز ارائه خواهم کرد.

 انتقاد شدید عارف از عملکرد صدا و سیما درباره پرونده نجفی 
 رئیس فراکسیون امید با انتقاد از رفتار صدا و سیما در پرونده نجفی گفت: این پرونده یک پرونده شخصی 
است و باید صدا و سیما اجازه می داد مانند سایر پروندهای شخصی روند طبیعی خود را طی کند و بعد 
اطلاع رسانی کند. محمدرضا عارف در گفت وگو یی در حاشیه روز جهانی قدس با اشاره به رفتار دوگانه صدا 
و سیما با پرونده نجفی گفت: واقعا از رفتارهای صورت گرفته بخصوص صدا و سیما در جریان پرونده نجفی 
گلایه مندم و اعتراض داریم و دلخوریم.وی ادامه داد: این پرونده یک پرونده شخصی است و باید صدا و سیما 
اجازه می داد مانند سایر پروندهای شخصی روند طبیعی خود را طی کند و بعد اطلاع رسانی کند.رئیس 
فراکسیون امید درباره بهانه قرار دادن این پرونده برای تسویه حساب های سیاسی گفت: متاسفانه در هر 
اتفاقی گروهی دنبال اغراض سیاسی خود هستند و این مساله درست نیست و نباید از مسائل شخصی افراد 
برای تسویه حساب های سیاسی استفاده کرد.عارف در این خصوص که آیا مجلس تذکری به صدا و سیما 

خواهند داد یا خیر گفت: اگر این کار را بکنیم دوباره آنها نیز سخنی خواهند گفت و وضع بدتر می شود.
 

واکنش صادق زیباکلام به قتل »میترا استاد«  توسط نجفی 
صادق زیباکلام به قتل میترا استاد واکنش نشان داد و نوشت: قتل "میترا استاد" توسط همسرش 
محمدعلی نجفی شهردار پیشین و یکی از شاخص ترین چهره های اصلاح طلبان، یقینا تراژدی هولناک 
و غم انگیزی است.بالطبع اصلاح طلبان سعی می کنند تا از هزینه سیاسی آن بکاهند. و در مقابل بسیاری 
از اصولگرایان تلاش خواهند نمود)همچنانکه شروع هم کرده اند( تا حد اکثر بهره برداری سیاسی را از این 
ماجری بنمایند.اما ای کاش آنان که صف بسته اند تا از نابودی دو انسان، یکی فیزیکی و دیگری بصورت 
فروریزی شخصیتی روحی روانی اش، حداکثر بهره برداری سیاسی را بنمایند متوجه می شدند که رفتارشان 
چقدر غیر اخلاقی است.ای کاش یاد می گرفتیم برای حریم شخصی و خصوصی انسان ها حتی دشمنان و 
مخالفین مان حرمت قائل میشدیم. اگر در سختی ها و به هنگام زمین خوردن های شان دستشان را نمی 
گرفتیم، لااقل لگدشان نیز نمی کردیم.آنچه برای محمد علی نجفی اتفاق افتاد، ممکن است برای خود ما، 

نزدیکان، هم حزبی.ها و عزیزانمان هم اتفاق بیفتاد.

درگیری فیزیکی نماینده مجلس و مدیرکل صداوسیما!
مشاجره لفظی بین نمایندگان کردستان در مجلس با مدیرکل صدا و سیمای استان منجر به درگیری 
فیزیکی بین نماینده مردم قروه و دهگلان در مجلس شورای اسلامی با مدیرکل صداوسیما شد.به گزارش 
خبرگزاری فارس از سنندج، براساس گزارش یک منبع موثق، در جلسه ای که تمامی مسوولان ارشد استان 
کردستان حضور داشتند، درگیری لفظی بین ابولقاسم امان اللهی مدیرکل صدا و سیمای مرکز استان و 
مجمع نمایندگان استان صورت گرفته بود.سیداحسن علوی نماینده مردم سنندج، دیواندره و کامیاران و 
علیمحمد مرادی نماینده قروه و دهگلان نیز نسبت سخنان مدیرکل صداوسیمای استان واکنش نشان 
دادند.یکی از نمایندگان مجلس هم ضمن ابراز ناراحتی از سخنان مدیرکل صداوسیما، گفت: توهین به 
نمایندگان مجلس، توهین به مردم استان است چرا که نمایندگان مجلس برایند آرای مردم هستند.این 

نماینده مجلس به خبرنگار فارس گفت: استمرار درگیری لفظی منجر به به درگیری فیزیکی شد.

ادعایی جدید درباره »میترا«
برنا دیروزمدعی شد: مردی امروز با مراجعه به اداره آگاهی تهران؛ زوایای جدیدی از زندگی میترا استاد 
در اختیار پلیس قرار داد که می تواند در روند رسیدگی به پرونده قتل کمک کند. صبح امروز فردی با 
خبرگزاری برنا تماس گرفت و مدعی شد قبلا با میترا استاد ارتباط داشته و اطلاعات کاملی از مقتول دارد. 
خبرنگار برنا هم از او خواست ضمن مراجعه به اداره آگاهی این اطلاعات را در اختیار کارآگاهان قرار دهد تا 
شاید بتواند در مسیر رسیدگی به پرونده، پلیس را کمک کند. این مرد ظهر امروز با مراجعه به اداره آگاهی 
تهران به گفتگو با کارآگاهان نشست و اطلاعات خود از زوایای پنهان زندگی استاد را به پلیس افشا کرد. 
این فرد مدعی بود مقتول مدتی با وی در ارتباط بود و مبالغی از او و دیگران دریافت و سپس ناپدید شده 
است. ادعا های این مرد که به پلیس هم ارائه شد، نزد خبرگزاری برنا محفوظ است و در صورت اخذ مجوز 

مقامات قضایی منتشر خواهد شد.

سخنگوی قوه قضائیه :از نیامدن مهناز افشار تلقی فرار نداریم 
سخنگوی قوه قضائیه درباره پرونده شکایت از مهناز افشار و احضارش به دادگاه هم گفت: خبری که من 
درباره پرونده خانم مهناز افشار دارم این است که ایشان تا الان به ایران نیامده اند اما ما از این نیامدن تلقی 
فرار نداریم. به جهت اینکه وکیل ایشان اعلام کرده که خانم افشار قصد بازگشت به کشور را دارد و به ایران 
بازخواهد گشت.اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره ارتباط میترا استاد )همسر محمدعلی نجفی( با نهادهای 
امنیتی گفت: اولا در این ارتباط قرائنی وجود ندارد؛ ضمن اینکه چیزی که الان رسیدگی می کنیم پرونده 
قتل است و فعلا مسئولیت مان این است که تکلیف پرونده قتل را روشن کنیم و به سایر زوایای پرونده در 

فرصت بعدی رسیدگی خواهد شد.

مردم چقدر از نرم افزارهای بانکی استفاده می کنند؟ 
نتایج یکی از نظرسنجی های مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران ) ایسپا( نشان می دهد ۲۸.۶ درصد افراد 
بالای ۱۸ سال در کشور از نرم افزارهای بانک ها) موبایل بانک( استفاده می کنند.به گزارش ایسنا، بر اساس 
نظرسنجی ملی مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران )ایسپا( که در روزهای ۳۱ اردیبهشت و یک خرداد به 
صورت تلفنی با جامعه آماری شهروندان کل کشور )اعم از شهر و روستا( انجام شده است، ۲۸.۶ درصد افراد 
بالای ۱۸ سال گفته اند از نرم افزارهای بانک ها استفاده می کنند.هم چنین ۴۰.۴ درصد شرکت کنندگان در 

این نظرسنجی نیز گفته اند که از موبایل بانک ها استفاده نمی کنند.

توئیت عجیب صادقی درباره قتل میترا استاد
محمود صادقی توئیتری را درباره پرونده قتل همسر دوم محمدعلی نجفی منتشر کرد. محمود صادقی 
نماینده مردم تهران در صفحه توئیتر خود نوشت: یک وکیل باتجربه این فرضیه را طرح کرده که نجفی 
مباشر قتل نیست و قتل را به گردن گرفته است. با توجه به شخصیت نجفی و حالات او پس از وقوع قتل 

و قراین متعدد دیگر، صحت این فرضیه بعید به نظر نمی رسد.

تکذیب ارتباط همسر دوم نجفی با وزارت اطلاعات 
دستیار ویژه وزیر اطلاعات اعلام کرد: همسر دوم محمدعلی نجفی - شهردار اسبق تهران - که دیروز 
به قتل رسید، هیچگونه ارتباط و همکاری با وزارت اطلاعات نداشته است.این مقام وزارت اطلاعات گفت: 

پخش این گونه ادعاهای کذب موجب تشویش افکار عمومی و قابل پیگیری قضائی است.

یادداشت های شهر سیل زده/ 23
محمد خامه یار

بعضی از نیروهای جهادی که به کمک مردم شتافته اند، در استفاده از اموال و امکانات مردمی که به 
سیل زدگان اختصاص دارد دقت نظر دارند. هر چند  آنان داوطلبانه به مناطق سیل زده آمده اند و غذا 
و آذوقه آنان  از همین طریق تامین می شود. این  جماعت علی رغم آن که تلاش فراوانی در کمک به 
مردم دارند اما در خورد و خوراک به کمترین مقدار بسنده می کنند. به کمتر از آنچه در شهر و خانه 
خود غذایی را تناول می کنند، قانع هستند. هر چند این ها مجاز به استفاده از این امکانات به اندازه نیاز 

خود و به صورت متعارف هستند.
بعضی ها می گویند احتیاط شرط عقل است و توجه خاصی به این موضوع دارند. برخی هم اهل 
حساب و کتاب هستند و پس از چند روز کار و تلاش،  هزینه غذای خود را حساب می کنند و  مبلغی 

را به همین منظور به سیل زدگان باز می گردانند  و فارغ البال برمی گردند.
یاد دو مامور نیروی انتظامی به خیر و هر جا هستند خدا آنان را به سلامت دارد که پس از چند 
روز ماموریت خود به قرارگاه کمک های مردمی، قبل از خدا حافظی هزینه خورد و خوراک خود را 

پرداختند و رفتند.
یاد آن دوستان روحانی به خیر  که هنگام خداحافظی مبلغی را دادند و گفتند این را خرج سیل 

زده کنید.
یاد آن عده از مردم متدین شهر پل دختر به خیر که برای کمک و یاری همشهریان سیل زده می 

آمدند و چون خود گرفتار  حادثه نشده بودند سر سفره ما نمی نشستند و غذایب تناول نمی کردند.
یاد انسان های بزرگ و دوست داشتنی بخیر که برای خود مکنت و رفت و آمدی دارند ولی آنان در 
کمک به مردم برای خود شان و منزلتی قائل نبودند و دست به کارهایی  می زدند که همه را شگفت 

زده می کرد.
یاد بچه های دانشجوی تهرانی که در گوشه ای از شهر به پاکسازی خانه ها آمده بودند ولی مثل 
کارگران ساختمانی نان و پنیری را برای ناهار خود خریده بودند و در پاسخ به حرف هایم که گفتم تامین 

غذای شما با ما، اظهار داشتند حاجی ممنونتیم حالا کمی پول توی جیبی داریم. اگر نیاز شد، چشم!

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

ایستادگی در برابر طرح شیطانی 
معامله قرن پیام اصلی روز قدس است

خطیب جمعه قم گفت: پیام اصلی روز قدس امسال، نفی معامله قرن 
و ایستادگی جهان اسلام در برابر این طرح شیطانی است که هنوز به طور 

رسمی اعلام نشده اما بخش هایی از آن رونمایی شده است. 
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه این هفته شهر مقدس 
قم، بخش های رونمایی شده معامله قرن را مورد توجه قرار داد و گفت: 
به رسمیت شناختن اسرائیل و توسعه قلمرو این رژیم جنایتکار، تضعیف 
فلسطین، عادی سازی روابط با اسرائیل و الحاق نیمی از کرانه باختری و 
بلندی های جولان به اسرائیل از جمله این بخش هاست.معامله قرن طرحی 
است که همه قطعنامه های سازمان ملل در خصوص فلسطین از جمله 
بازگشت مرزهای فلسطین به سال ۱۹۶۷ و حق بازگشت آوارگان فلسطینی 
را نادیده می گیرد.طرح ضدفلسطینی معامله قرن شامل انضمام کامل قدس 
به رژیم صهیونیستی، انضمام شهرک های موجود در کرانه باختری به 
این رژیم، نابودی کامل حق بازگشت آوارگان فلسطینی و تعیین منطقه 
'ابودیس' به عنوان پایتخت کشور فلسطین است.مدیر حوزه های علمیه 
سراسر کشور، لغو حق بازگشت فلسطینیان به فلسطین را مقوله بسیار 
ظالمانه و خطرناک دانست و گفت: مستکبران با انتقال پایتخت اسرائیل 
به بیت المقدس و ممنوعیت ایجاد ارتش برای فلسطین به دنبال اجرای 
معامله قرن هستند.وی با اشاره به تلاش دشمنان برای قطع حمایت و ضربه 
زدن به جبهه مقاومت در سراسر منطقه و فلسطین، خاطرنشان کرد: این 
طرح ها و برنامه های شیطانی دشمنان، به معنای ظلم و بازگشت به عقب 
امت اسلامی، غارت منابع و تقویت مزدوران در جهان اسلام است.اعرافی با 
بیان اینکه امروز همه مردم کشورمان و مسلمانان و آزادیخواهان جهان در 
برابر طرح معامله قرن قد علم کرده اند، اظهار داشت: دولت ها و ملت های 
مسلمان باید بر نفی همه اجزای معامله قرن و اینکه فلسطین متعلق به 
همه فلسطینیان است، تاکید کنند.وی بر ضرورت حمایت از جبهه مقاومت 
در منطقه و دفاع از حقوق مردم مظلوم فلسطین در مجامع بین المللی 
تاکید کرد و گفت: ملت های مسلمان باید از بزرگان، نخبگان و علمای خود 
بخواهند با اجرای همین وعده ها و اقدام ها، اسرائیل غاصب را بدون جنگ 

نابود کنند.
منطقه  غارت  و  اشغال  برابر  در  باید  مسلمان  ملت های   *

ایستادگی کنند 
خطیب جمعه قم با بیان اینکه امروز همه ملت های مسلمان باید در 
برابر اشغال و غارت منطقه ایستادگی کنند، گفت: دولت های مزدور که 
تکلیفشان معلوم است، اما دیگر ملت ها و دولت ها باید در جبهه مقاومت قرار 
بگیرند تا از شر رژیم اشغالگر صهیونیستی رهایی پیدا کنند.اعرافی اضافه 
کرد: امروز کشورهای اسلامی باید همه روابط سیاسی و اقتصادی خود را با 
رژیم اشغالگر صهیونیستی قطع کنند.وی با اشاره به راهپیمایی باشکوه ملت 
غیور ایران اسلامی و مردم قم در روز قدس که پس از چهاردهه حماسه 
آفرینی، بسیار پرشورتر از هرسال به خیابان ها آمده اند، تصریح کرد: امروز 
پیروان راستین رسول خدا )ص( آمده اند تا به دولت های غارتگر بگویند ما 
ایستاده ایم و هرگز در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد.اعرافی خطاب به آمریکا 
و مستکبران غربی با بیان اینکه منطق مذاکره با کسانی است که عهدشکن، 
جنایتکار و دروغگو نباشند، خاطرنشان کرد: شما ملت بزرگ ایران را تحریم 
و تهدید کرده و از یک سو چماق نشان می دهید و از یک سو درخواست 
مذاکره می کنید، اما بدانید ما در برابر تهدید و عهدشکنی شما خواهیم 

ایستاد و گام دوم انقلاب را محکم تر برمی داریم.
* عید فطر امسال باید بسیار باشکوه تر از همیشه برگزار شود 

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به شهادت جمعی از 
روحانیان در ایران اسلامی و کشورهای منطقه در روزهای اخیر، تصریح 
کرد: روحانیت و حوزه های علمیه همواره در کنار مردم خواهند بود و برای 
حفظ ارزش ها و آرمان های اسلام و انقلاب مقاومت خواهند کرد و هرگز 
این شهادت ها ما را در صیانت از عزت و عظمت اسلام و کشورمان عقب 
نمی راند.مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور همچنین با بیان اینکه عید 
فطر امسال باید بسیار باشکوه تر از همیشه برگزار شود، گفت: مردم مؤمن 
و شریف شهر قم باید در پرتو ماه مبارک رمضان، فضای نورانی و منطبق با 
ارزشهای الهی را در این خطه مقدس تقویت کنند.وی با بیان اینکه اگر ما 
می خواهیم جامعه ای سالم و مقتدر داشته باشیم و در مسیر عزت و عظمت 
اسلام گام برداریم، آغاز آن خانه و خانواده است، گفت: حضور معنویت در 
فضای خانواده، رعایت اصول شرعی و اخلاقی و کسب روزی حلال، حتی از 
قبل از تولد فرزندان، بر روی تربیت آنها تأثیرگذار است که این مساله بسیار 

مهم در دین مبین اسلام مورد تاکید قرار گرفته است.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم :

کاشت کاج و اکالیپتوس 
در شهر به حداقل برسد

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم گفت: باید به سمتی 
برویم که کم کم کاشت گونه هایی چون کاج یا اکالیپتوس در شهر به حداقل 

رسیده و به آرامی گیاهان مفید جایگزین شود.
سیدمجتبی سبحانی ثابت در جلسه کمیسیون خدمات شهری شورای 
شهر، با اشاره به ضرورت شناسایی درختان مضر اظهار کرد: باید به سمت 

این برویم که درختان مفید برای شهر و سلامتی مردم را در شهر بکاریم.
وی لزوم سیاست گذاری برای گونه های قابل کاشت در شهر را مورد 
تاکید قرار داد و افزود: اگر سیاست گذاری و تصمیم گیری کارشناسانه در 
کمیته ای فنی و کارشناسی داشته باشیم همیشه تصمیم ما برای کاشت 
هر گونه ای در شهر قابل دفاع خواهد بود.رئیس کمیسیون خدمات شهری 
شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه باید مضرات و ویژگی های گونه های 
مختلف گیاهان برای کاشت در شهر شناسایی شوند تصریح کرد: ما برای 
آینده باید دفاعی در خصوص کاری که در توسعه فضای سبز در شهر انجام 
دادیم داشته باشیم.وی اذعان کرد: باید به سمتی برویم که کم کم کاشت 
گونه هایی چون کاج یا اکالیپتوس در شهر به حداقل رسیده و به آرامی 

گیاهان مفید جایگزین شود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

خریداری 2۹۵ هزار اصله درخت برای قم 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از خریداری 

۲۹۵ هزار اصله درخت برای قم در سال ۹۷ خبر داد.پیام جوادیان با بیان 
اینکه کل درختانی که سال ۹۷ خریداری شده است حدود ۲۹۵ هزار 
اصله بوده است گفت: تنوع این گونه های گیاهی ۴۰ نوع بوده است.وی 
تصریح کرد: از این تعداد گونه خریداری شده در سال ۹۷ گونه مثمر انار، 
زیتون، انجیر، پسته، سنجد، انواع توت سفید و قرمز، عناب و انگور به تعداد 
۷۸ هزار اصله خریداری شده که ۲۵ هزار مورد آن تحویل مردم شده و 
مابقی در عرصه های عموما برون شهری کاشته شده است.مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم بیان کرد: گونه گل محمدی نیز که 
جزو درختچه های مثمر محسوب می شود ۱۲۰ هزار اصله در سال ۹۷ 
خریداری شده و در سطح شهر کاشته شده است که بسیار مقاوم بوده و 
سازگار با شرایط آب و هوایی قم است.وی با بیان اینکه تتنها ۸ هزار اصله 
گونه اکالیپتوس در سال ۹۷ خریداری شده است افزود: این گونه عمدتا 
برای کاشت در سایت دفع و دفن پسماند البرز بوده است و مابقی گونه ها 

شامل نارون، توت زینتی، کاج تهران، کاج مشهد، زیتون تلخ و غیره است.

عضو شورای شهر قم :

نمایشگاه آیینه انقلاب 
آماده پذیرایی از زائران است

عضو شورای شهر قم با اشاره به وضعیت ناوگان حمل  و نقل عمومی 
شهر قم گفت: متأسفانه ۹۰ دستگاه از اتوبوس های شهرداری قم به دلیل 
فقدان بیمه نامه های لازم امکان خروج از شهر را ندارند.حسن مالکی نژاد ادامه 
داد: نمایشگاه آیینه انقلاب که زندگی امام راحل را در ۴۰ قاب به صورت 
مصور به تصویر کشیده است در ایام رحلت امام آماده استقبال از گردشگران 
و زائران مختلف است، این نمایشگاه به صورت دائمی در بیت تاریخی امام 

راحل برپاست.

اخبــار

همزمان با روز جهانی قدس، مردم قم 
با حضور باشکوه خود در راهپیمایی این روز 
بزرگ، یکصدا در محکومیت طرح سیاه 
معامله قرن، فریاد مرگ بر آمریکا و مرگ بر 
اسرائیل سر دادند و فضای شهر را در دفاع 
از آرمان مقاومت مردم فلسطین حماسی 

ساختند. 
همزمان با آخرین جمعه ماه مبارک 
در  شرکت  برای  قم  مردم  رمضان، 
راهپیمایی روز چهانی قدس قبل از ساعت 
۱۰ صبح با طی مسیرهای دهگانه خود را 
به میدان آستانه رساندند و از آنجا راهپیمایی 
بزرگ مردم ولایتمدار شهر کریمه اهل بیت 
)ع( تا مصلای قدس آغاز شد که با استقبال 

بی نظیر شرکت کنندگان همراه بود.
ندای  یکپارچه  در روز جهانی قدس 
مقاومت بود و مردم این شهر بار دیگر نشان 
دادند آرمان رهایی فلسطین را لحظه ای 
فراموش نمی کنند و اجازه نمی دهند گردن 
کشان عالم در اجرای توطئه شوم معامله 

قرن موفق شوند.
مردم ولایتمدار قم با شرکت پرشور 
آفرین  راهپیمایی حماسه  در  باشکوه  و 
روز قدس، حمایت همه جانبه خود را از 
محور مقاومت برای شکست توطئه های 
مستکبران جهان به سرکردگی آمریکای 
جنایتکار و اسرائیل غاصب اعلام کردند و 
جلوه هایی بی یاد ماندنی از اوج بلوغ سیاسی 

خود را به نمایش گذاشتند.
مرد،  از زن،  قم  اقشار مختلف مردم 
آخرین  در  سال،  کهن  و  جوان  کودک، 
از  برای دفاع  ماه مبارک رمضان  جمعه 
مردم مظلوم فلسطین، ساعت ها مانده به 
زمان رسمی آغاز راهپیمایی روز قدس به 
خیابان ها آمدند و با حضور پرتعداد خود 
علی رغم گرمی هوا و زبان روزه، آمادگی 
این  مظلومان  از  دفاع  برای  خود  کامل 

سرزمین مقدس را نشان دادند.
دیروزهمه مسیرهای اعلام شده برای 
شهر  در  قدس  جهانی  روز  راهپیمایی 
مقدس قم شاهد خیل عظیم عاشقانی بود 
که به فرمان تاریخی امام راحل لبیک گفتند 
و با قلبی پاک و امیدوار به رحمت الهی برای 
حمایت از جبهه مقاومت ندای »الله اکبر« 
سر دادند و آزادی کامل قدس شریف را از 

خداوند متعال طلب کردند.
در  قم،  صحنه  در  همیشه  مردم 
راهپیمایی روز جهانی قدس، تصاویر امام 
راحل و رهبر معظم انقلاب و سید حسن 
نصرالله را به همراه پرچم بزرگ فلسطین 
و ایران در دست داشتند تا نشان دهند، 
این خط اتحاد ناگسستنی است و تا نابودی 
رژیم صهیونیستی راه مبارزه با قدرت ادامه 

دارد.

مقاومت تنها راه پیروزی جبهه حق 
محور اصلی خواسته راهپیمایان قمی 
در شعار »مرگ بر آمریکا« و »مرگ بر 
تمام  ریشه  آنان  و  بود  آشکار  اسرائیل« 
ظلم های روا شده به مردم مظلوم فلسطین 
با  باید  که  می دانستند  ناحیه  این  از  را 
مقاومت هر چه بیشتر در برابرشان ایستاد، 
به همین دلیل یکصدافریاد می زدند »نه 

سازش، نه تسلیم، نبرد با مستکبر«.
مسئولان و مردم قم در راهپیمایی امروز 
دوشادوش هم بودند و با انگیزه انقلابی شعار 
مقاومت سر می دادند، شعاری که از طریق 
رسانه های داخلی و بین المللی به سراسر 
جهان مخابره شد تا نشان دهد ساکنان 
ام القرای جهان اسلام، به هیچ وجه بر 
سر مساله فلسطین اهل سازش نیستند و 
متحد با یکدیگر مقاومت را تنها راه پیروزی 

جبهه حق می دانند.
مردم قم با شرکت پرشور در راهپیمایی 
دادند  نشان  همگان  به  قدس  روز 
خواسته های شیطانی ترامپ و سایر سران 
استکبار با عنوان معامله قرن برای تضعیف 
جبهه مقاومت و آرمان رهایی قدس شریف 
با وجود هر گونه تهدید و توطئه ای هیچگاه 
محقق نخواهد شد و ملت ایران همواره 
پشتیبان جریان مقاومت و آزادی خواهی 

در منطقه و جهان است.
در راهپیمایی روز جهانی قدس، مراجع 
عظام تقلید، علما و روحانیون جلوتر از همه 
متحد و یکپارچه آمدند و نشان دادند در 
روزگار کنونی تنها راه مقابله با دشمنان 
اسلامی  آموزه های  در  و  است  مقاومت 
تسلیم شدن در برابر مستکبران و سازش 

با آنان هیچ جایگاهی ندارد.
درکنار مردم همیشه در صحنه قم، 
تعداد زیادی از هموطنان و جمعیت قابل 
توجهی از اتباع سایر کشورها، در راهپیمایی 
روز جهانی قدس این شهر مقدس حضور 
داشتند و نشان دادند قم قلب تپنده امت 
اسلامی است که در مسیر دفاع از مظلومان 
و مبارزه با ظالمان لحظه ای از حرکت باز 

نمی ایستد.
شرکت گسترده خانواده معظم شهدا و 
جانبازان جنگ تحمیلی و مدافعان حرم که 
بسیاری از آنان با سختی فراوان و به وسیله 
ویلچر در این مراسم حاضر شده بودند، 
فضای معنوی خاصی را به راهپیمایی امروز 

مردم قم بخشیده بود.
دانش آموزان پرشور، دانشجویان آینده 
ساز، هنرمندان متعهد و ورزشکاران پرتوان 
که بسیاری از آنان با لباس های ورزشی 
در این مراسم بزرگ حاضر شده بودند و 
همچون  نمایشی  برنامه های  اجرای  به 
انجام حرکات رزمی پرداختند از جلوه های 
باشکوه راهپیمایی روز جهانی قدس بود که 
بیان می کرد آرمان رهایی قدس در میان 

همه نسل ها جاودان است.
در راهپیمایی بزرگ روز جهانی قدس، 
مردم ولایتمدار قم با سردادن شعارهای 
»مرگ بر آمریکا«، »مرگ بر اسرائیل« و 
»القدس لنا«، عزت و اقتدار جبهه مقاومت 
را فریاد زدند و اعلام کردند تا آخرین نفس 

در دفاع از مردم مظلوم فلسطین و آزادی 
بیت المقدس ایستاده اند.

مردم متدین و انقلابی قم با حمل دست 
نوشته ها، نمادهای عروسکی و پلاکاردهایی 
و  آمریکا  توطئه های  کردن  محکوم  در 
اسرائیل غاصب علیه مردم مظلوم فلسطین 
بار دیگر خروش خود را به رخ دشمنان 

محور مقاومت کشاندند.
حضور بانوان در راهپیمایی شهر مقدس 
قم بسیار باشکوه بود و آنان دوشادوش 
به  خود  وفاداری  عمق  باردیگر  مردان 
آرمان های امام راحل و رهبرمعظم انقلاب را 
ثابت و با به همراه داشتن فرزندان خردسال 
خود ضمن همدردی با مادران فلسطینی 
تاکید کردند عشق و علاقه به قدس شریف 
و حمایت از مردم مظلوم فلسطین را نسل 

به نسل به آیندگان انتقال می دهند.
در راهپیمایی عظیم روز جهانی قدس 
شهر مقدس قم، قشرهای مختلف مردم با 

در دست داشتن و بلند کردن پلاکاردهایی 
با محوریت تاکید بر مقاومت در برابر اسرائیل 
جنایتکار و سردادن شعارهایی همچون 
»اسرائیل نابود است، فلسطین پیروز است«، 
»نه  آماده«،  ایم  آماده  آزاده،  رهبر  »ای 
سازش، نه تسلیم، نبرد با اسرائیل«، »فریاد 
ملت ما، مرگ بر آمریکا« و »قدس قبله 
اول مسلمین است« و همچنین به آتش 
کشیدن پرچم آمریکا، اسرائیل و نمادهای 
و  خشم  آن،  جنایتکار  سران  عروسکی 
از رژیم سفاک و خونریز  را  انزجار خود 

صهیونیستی نشان دادند.
در  قدس  روز  راهپیمایی  همچنین 
بخش های  روستاهای  و  شهرها  تمامی 
و  دستجرد، جعفریه، سلفچگان، کهک 
مرکزی استان قم برگزار شد و مردم مؤمن 
همه  در  جوانان  به خصوص  انقلابی،  و 
مناطق یادشده با مشت های گره کرده در 

این مراسم حضور داشتند.

آیت الله نوری همدانی:
معامله قرن طرحی 
شکست خورده است

آیت الله نوری همدانی معامله قرن را 
طرحی شکست خورده دانست و تأکید کرد 
که اسرائیل در حال احتضار است و قدس 

شریف به زودی آزاد می شود. 
آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع 
تقلید در حاشیه حضور در راهپیمایی روز 
قدس در گفت وگو با خبرنگاران حضور 
مردم در راهپیمایی روز قدس را حرکتی 
حماسی و پرخروش دانست و گفت: مردم 
با حضور خود به فرمایش امام راحل لبیک 

گفتند.

وی افزود: بنا بر تأکیدات امام راحل و 
رهبر انقلاب فلسطین در صدر موضوعات 
و  مسلمانان  امروز  است،  اسلام  جهان 
آزادی خواهان با حضور خود به آمریکا، 
آن  نشاندگان  دست  و  ها  صهیونیست 
ها اعلام کردند که معامله قرن شکست 
خورده است. این مرجع تقلید با بیان این 
که اسرائیل غاصب و کودک کش در حال 
احتضار است، اظهار داشت: به زودی قدس 
و فلسطین از دست صهیونیست ها آزاد می 
شود، پیروزی از آن امت اسلام و مسلمانان 

خواهد بود.
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه 

قم تأکید کرد که امت اسلام باید به موضوع 
فلسطین اهتمام داشته باشند و بدانند که 
حرکت پرشور و حماسی آن ها در جهان 

تأثیر خواهد گذاشت.

آیت الله مکارم:
 ابتکار امام راحل موجب زنده ماندن 

آرمان فلسطین شد
 آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع 
تقلید با تاکید بر اینکه موضوع فلسطین 
هرگز فراموش نمی شود گفت: ابتکار امام 
خمینی)ره( در نامگذاری جمعه آخر ماه 
رمضان به عنوان روز قدس موجب شد تا 
با تکرار هرساله راهپیمایی روز قدس، آرمان 

های فلسطین زنده بماند. 
وی روز جمعه با حضور در راهپیمایی 
روز جهانی قدس در شهر مقدس قم در 
گفت و گو با خبرنگاران افزود: حضور باشکوه 
مردم ایران اسلامی و سایر کشورهای جهان 

در راهپیمایی روز قدس ضربه سنگینی به 
اسراییل و توطئه های آنها است.

با  گفت:  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
هوشیاری ایجاد شده، نسل های جدید 
آماده می شوند تا اسراییل را از سرزمین 

های اشغالی بیرون کنند.

آیت الله جوادی آملی:
طرح ننگین معامله قرن
 اهانت به اسلام است

آیت الله جوادی آملی با بیان این که 
جریان ننگین معامله قرن ستم به فلسطین 
و اهانت به اسلام است، بر لزوم مقابله قاطع 

با طرح شیطانی دشمن تأکید کرد. 
آیت الله عبدالله جوادی آملی در حاشیه 
حضور در راهپیمایی روز قدس در گفت 
وگو با خبرنگاران گفت: سلام بر انبیا و اولیا 
که بنیانگذاران کعبه و قدس اند و سلام بر 
پیروان انبیا، اولیا و اهل بیت)ع( که راهیان 

راه انبیاو اولیا هستند.
وی افزود: سلام بر ملت بزرگ ایران 
اسلامی که پیام آسمانی رهبر کبیر انقلاب 
امام امت را محترم شمردند، در جریان 
قدس مسأله ننگین معامله قرن دو خطر و 
دو غده بدخیم را به همراه دارد که ستم به 

مظلومان و اهانت به مکتب و دین است.
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه 
قم اظهار داشت: دشمن با طرح شیطانی 
خود نسبت به فلسطینی های مظلوم ستم 
روا داشته و هم نسبت به اصل مکتب یعنی 

اسلام اهانت کرده است.
وی ادامه داد: بر همه ما لازم است که 
هم حق مسلم فلسطینی ها را حفظ کنیم 
و هم حق مسلم اسلام را که قدس برای 

اسلام و مسلمین است محترم بشماریم، 
و  کنیم  می  شناسی  حق  مردم  ازهمه 
امیدواریم که عباداتشان مقبول باشد و ارواح 
مطهر شهدای ما با شهدای صدر اسلام 

محشور شود.

رهبر شیعیان بحرین:
 راهپیمایی روز قدس 

همایش عزت مسلمانان است
 رهبر شیعیان بحرین با تجلیل از حضور 
باشکوه مردم در راهپیمایی روز قدس گفت: 
این راهپیمایی، همایشی بزرگ برای خدا، 

اسلام، قرآن و عزت مسلمانان است. 

آیت الله شیخ عیسی قاسم روز جمعه با 
حضور در راهپیمایی روز جهانی قدس شهر 
مقدس قم در گفت و گو با خبرنگاران افزود: 
راهپیمایان روز قدس خشم و نفرت خود 
را از مستکبران و جاهلیت قدیم و مدرن 

نشان دادند.
قدس  روز  راهپیمایی  داد:  ادامه  وی 
تجمعی در راه خداست که خداوند نصرت 
و پیروزی خود را به مسلمانان عطا خواهد 

کرد.
استاندار قم گفت: حضور گسترده مردم 
ایران اسلامی در راهپیمایی روز جهانی 
قدس با وجود فشارهای اقتصادی و تحریم 
های تحمیلی بیگانگان نشان داد پایبند به 

آرمان های انقلاب اسلامی هستند. 

آیت الله اعرافی:
امت اسلام اجازه محو فلسطین با 
طرح های شیطانی را نمی دهد 

 مدیر حوزه های علمیه حضور پرشور 
مردم در راهپیمایی روز قدس را به معنای 
نفی معامله قرن دانست و تأکید کرد که 
امت اسلام احازه تحقق این طرح شیطانی 

را نمی دهد. 
آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های 
علمیه در حاشیه راهپیمایی روز قدس در 
جمع خبرنگاران مهم ترین پیام حضور 
پرشور مردم در راهپیمایی امروز را نفی 

معامله قرن دانست.
وی افزود: ترامپ و صهیونیست ها طرح 
جدید داده اند تا مسأله فلسطین را محو 
کنند اما امروز ملت ایران و ملت های جهان 
اسلام به میدان آمدند تا این طرح شیطانی 

و استکباری را محکوم کنند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
اظهار داشت: حضور مردم در صحنه نشان 
می دهد که از تحریم ها و تهدیدها هراسی 
ندارند و با اراده خود موانع را پشت سر 

خواهند گذاشت.

استاندار قم: 
مردم پایبند به 

آرمان های انقلاب هستند
 بهرام سرمست روز جمعه با حضور در 
راهپیمایی روز جهانی قدس در شهر قم در 
گفت و گو با خبرنگاران از حضور گسترده 
و حماسی مردم ایران اسلامی به خصوص 
مردم ولایی و همیشه در صحنه قم در این 

راهپیمایی تقدیر کرد.
وی اظهار کرد: این حضور پیامی روشن 
برای استکبار جهانی و ایادی آنها در منطقه 

دارد.
استاندار قم ادامه داد: مردم با حضور 
گسترده در راهپیمایی روز قدس، مقاومت و 
پایداری خود را در مقابل فشارهای خارجی 
نشان دادند و این موضوع در دیپلماسی بین 

المللی، پیامی روشن دارد.

فرماندار قم: 
مردم ایران دست از تلاش برای 
آزادی فلسطین برنخواهند داشت

 فرماندار قم با تجلیل از حضور گسترده 
مردم در راهپیمایی روز جهانی قدس گفت: 
این حضور ثابت کرد مردم ایران و آزادی 
خواهان جهان دست از تلاش برای ازادی 

فلسطین برنخواهند داشت. 
مرتضی حیدری روز جمعه با حضور 
در راهپیمایی روز جهانی قدس در شهر 
مقدس قم در جمع خبرنگاران با تاکید بر 
اینکه به طور قطع توطئه معامله قرن آمریکا 
علیه ملت مظلوم فلسطین محقق نخواهد 
شد افزود: مردم ایران اسلامی با بصیرت 
توطئه های  رهبری  از  پیروی  و  کامل 

دشمنان را خنثی می کنند.
ثابت کردند که  مردم  داد:  ادامه  وی 
تمام  در  گذشته  سال های  از  باشکوه تر 

صحنه ها حضور خواهند یافت.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:
مردم ایران اسلامی برگ زرینی 

دیگری در کارنامه خود ثبت کردند
با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
تقدیر از حضور آگاهانه و بابصیرت مردم 
در راهپیمایی روز قدس گفت: راهپیمایی 
امسال روز قدس به طور قطع معادلات 
جهانی را تغییر داده و معامله قرن آمریکا 

علیه ملت فلسطین را بی اثر می کند. 
عبدالله جلالی روز جمعه با حضور در 
راهپیمایی روز قدس در شهر مقدس قم 
در گفت و گو با خبرنگاران، تصریح کرد: 
شهر  و  اسلامی  ایران  بصیرت  با  مردم 
صحیح  درک  با  )ع(  بیت  اهل  کریمه 
شرایط و پیروی از رهنمودهای امام راحل 
)ره( و رهبر معظم انقلاب، بار دیگر وارد 
میدان شدند و هوشیاری خود را به رخ 

دنیا کشیدند.
و  آگاهانه  حضور  داد:  ادامه  وی 
هوشمندانه مردم تا ریشه کنی اسرائیل 
آرمان های  هرگز  و  داشت  خواهد  ادامه 

فلسطین را فراموش نمی کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان 
اینکه روز قدس مبنایی دینی، عقیدتی و 
انسانی دارد، اظهار داشت: مبنای روز قدس، 
تفکر و اندیشه های بلند امام راحل )ره( و در 
جهت کمک به مظلومان و مبارزه با ظالمان 

جهان است.
جلالی با تاکید بر دفاع و ایستادگی 
ملت ایران در کنار مردم مظلوم فلسطین 
گفت: در شرایط فعلی که آمریکا با طرح 
معامله قرن به دنبال تضییع حقوق مردم 
فلسطین است، حضور باشکوه مردم در این 
راهپیمایی می تواند در تحولات سیاسی 

جهان اثرگذار باشد.
وی ادامه داد: مردم ایران اسلامی به 
ویژه مردم قم به عنوان با درک اهمیت روز 
قدس امسال برگ زرینی در کارنامه خود 

ثبت کردند.

همزمان باسراسر کشور راهپیمایی باشکوه روز قدس درقم برگزارشد

مردم قم یکصدا طرح سیاه معامله قرن را محکوم کردند


